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Número 12  - Ano 2023

ACTA

da  sesión  Ordinaria,  en  primeira  convocatoria,  celebrada  polo  Pleno  do
Excmo. Concello de Lugo o día

   26 de outubro de 2023  

No Salón de Sesións do Excmo.  Concello  de Lugo,  ás dez horas e dez
minutos do día vinte e seis de  outubro de dous mil vinte e tres; baixo a presidencia
da  Excma.  Sra.  Alcaldesa,  DONA  LARA  MÉNDEZ  LÓPEZ,  reúnense  os
concelleiros e concelleiras DONA ELENA CANDIA LÓPEZ; DON ENRIQUE ROZAS
LÓPEZ; DON ANTONIO AMEIJIDE OSORIO; DON JAVIER VÁZQUEZ PRADO;
DONA  FLORA  RUBINOS  ROIS;  DONA  SILVIA  COLMENERO  GUZMÁN;  DON
RAMÓN MANUEL CABARCOS RODRÍGUEZ;  DON AGUSTÍN GALLEGO VIGO;
DONA AURORA AIDA GOÁS CASTRO; DON GUSTAVO ENRIQUE DÍAZ REY;
DONA  MARÍA  DEL  MAR  CARBALLAS  PIÑEIRO;  DON  MIGUEL  FERNÁNDEZ
MÉNDEZ, Ilmo. Tenente de Alcalde Delegado da Área de Transición Ecolóxica e
Impulso  Rural;  DONA  MERCEDES  PAULA  ALVARELLOS  FONDO,  Ilma.  Sra.
Tenenta de Alcalde da Área de Sostibilidade Urbana e Recursos Internos; DON
MAURICIO VITORIO REPETTO MORBÁN, Ilmo. Tenente de Alcalde Delegado da
Área Dinamización Económica; DONA ANA MARÍA GONZÁLEZ ABELLEIRA, Ilma.
Tenenta de Alcalde Delegada da Área de Cohesión Social; DON JORGE BUSTOS
ATANASIO, Concelleiro Delegado de Xuventude e Deportes; DONA MARÍA OLGA
LÓPEZ RACAMONDE, Concelleira Delegada de Benestar Social e Maiores; DON
ÁNGEL  PABLO  PERMUY  VILLANUEVA,  Concelleiro  Delegado  de  Economía  e
Recursos  Humanos;  DON  RUBÉN  ARROXO  FERNÁNDEZ,  Ilmo.  Tenente  de
Alcalde Delegado da Área Mobilidade e Infraestruturas Urbanas; DONA TAREIXA
ANTÍA  FERREIRO  TALLÓN,  Ilma.  Tenenta  de  Alcalde  Delegada  da  Área  de
Cultura,  Turismo e  Promoción  da  Lingua;  DON ALEXANDRE  PENAS ROIBÁS,
Concelleiro Delegado de Infraestruturas Urbanas; DONA MARÍA CRISTINA LÓPEZ
FERNÁNDEZ, Ilma. Tenenta de Alcalde da Área de Participación e Servizos para a
Veciñanza; e DON FELIPE RIVAS JORGE, Concelleiro Delegado de Educación e
Difusión  do  Coñecemento,  co  obxecto  de  celebrar  sesión  ordinaria do  Excmo.
Concello Pleno, en primeira convocatoria, conforme á correspondente orde do día.

Para  os  efectos  de  votación,  faise  constar  que  a  Corporación  municipal  está
formada por vinte e cinco concelleiros de feito e de dereito, incluída a presidenta.

Non asiste DONA CRISTINA SANZ ARIAS.

Dende as 11 horas e 55 minutos produciuse un receso da sesión ata as doce horas
e doce minutos que se reanuda novamente.
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Dá fe do acto o Secretario Xeral do Pleno, don Rafael José del Barrio Berbel, e está
presente o Interventor Xeral Municipal don Manuel Vázquez Fernández.

A presente sesión foi convocada por resolución da alcaldía de data 23 de outubro
de 2023 e  notificada  por  secretaría  aos  membros da  Corporación  conforme ao
seguinte ORDE DO DÍA:

1/124  APROBACIÓN  DA  ACTA  CORRESPONDENTE  Á  SESIÓN  ORDINARIA
CELEBRADA POLO EXCMO. CONCELLO PLENO O DÍA 27 DE XULLO DE 2022.

A) PARTE RESOLUTIVA

PERSOAL

2/125  DECLARACIÓN DE COMPATIBILIDADE DO CARGO DE CONCELLEIRO
EN  RÉXIME  DE  DEDICACIÓN  PARCIAL  CO  POSTO  DE  FUNCIONARIO
INTERINO (AUXILIAR ADMINISTRATIVO) NO CONCELLO DE LUGO.

 3/126  RENOVACIÓN  DOS  MEMBROS  DO  TRIBUNAL  ECONÓMICO
ADMINISTRATIVO.

INTERVENCIÓN

4/127  EXPEDIENTE  DE  RECOÑECEMENTO  EXTRAXUDICIAL  DE  CRÉDITOS
NÚMERO 18-2023.

TESOURERÍA

5/128 CONTA XERAL CORRESPONDENTE AO EXERCICIO 2022.

PROPOSICIÓNS

6/129  PROPOSICIÓN  DO  GRUPO  MUNICIPAL  DO  PARTIDO  POPULAR,
NÚMERO 235/2023 DE REXISTRO DE PLENO, PARA IMPLANTAR UN PLAN DE
ACTUACIÓN  NA  REDE  DE  DRENAXE  DA  CIDADE  DE  LUGO  (Exp.
2023/G004/000881). 

7/130  PROPOSICIÓN  DO  GRUPO  MUNICIPAL  DO  PARTIDO  POPULAR,
NÚMERO 236/2023 DE REXISTRO DE PLENO, PARA QUE SE ESTABLEZAN
PLANS  ESPECÍFICOS  DE  SEGURIDADE  PARA  AQUELAS  ZONAS  QUE
PRESENTAN UNHA MAIOR CONFLICTIVIDADE (Exp. 2023/G004/000883). 
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8/131  PROPOSICIÓN  DO  GRUPO  MUNICIPAL  DO  PARTIDO  POPULAR,
NÚMERO  237/2023  DE  REXISTRO  DE  PLENO,  PARA  RECLAMARLLE  AO
GOBERNO  CENTRAL  MÁIS  INVESTIMENTOS  NAS  INFRAESTRUTURAS  NA
PROVINCIA DE LUGO (Exp. 2023/G004/000884). 

9/132  PROPOSICIÓN  DO  GRUPO  MUNICIPAL  DO  PARTIDO  POPULAR,
NÚMERO 238/2023 DE REXISTRO DE PLENO, PARA RENOVAR A REDE DE
AUGAS DO POLÍGONO DO CEAO (Exp. 2023/G004/000885). 

B) PARTE DE INFORMACIÓN, IMPULSO E CONTROL

ACTAS E GOBERNO

10/133 DACIÓN DE CONTA DOS DECRETOS QUE OBRAN NO SERVIZO DE
ACTAS E GOBERNO DENDE O DÍA 11 DE SETEMBRO DE 2023, RECOLLIDOS
NO LIBRO ÚNICO DE RESOLUCIÓN (EXP. 2023/G004/000865)

TESOURERÍA

11/134 DACIÓN DE CONTA DAS RESOLUCIÓNS DE TESOURERÍA DITADAS
DURANTE O MES DE SETEMBRO DE 2023. 

C) ROGOS E PREGUNTAS

ROGOS:

A) ROGO DO GRUPO MUNICIPAL DO PARTIDO POPULAR, NÚMERO 243/2023
DE REXISTRO DE PLENO, PARA QUE SE TOMEN MEDIDAS PARA DOTAR DE
DIRECTOR A BANDA DE MÚSICA.

B) ROGO DO GRUPO MUNICIPAL DO PARTIDO POPULAR, NÚMERO 244/2023
DE REXISTRO DE PLENO, PARA QUE SE IMPULSE UN GRUPO DE TRABALLO
CON REPRESENTANTES DA CHMS PARA SOLUCIONAR DEFICIENCIAS NO
PXOM E ACADAR A SÚA APROBACIÓN TOTAL.

C) ROGO DO GRUPO MUNICIPAL DO PARTIDO POPULAR, NÚMERO 245/2023
DE REXISTRO DE PLENO, PARA QUE SE ESTUDE COA CHMS UN PROXECTO
QUE PERMITA MELLORAR AS INSTALACIÓNS DA PROTECTORA DE ANIMAIS
E PLANTAS.

D) ROGO DO GRUPO MUNICIPAL DO PARTIDO POPULAR, NÚMERO 246/2023
DE REXISTRO DE PLENO, PARA QUE SE INICIEN OS TRÁMITES DE CARA Á
SINALIZACIÓN DAS DIFERENTES LOCALIZACIÓNS DE INTERESE TURÍSTICO
DA CIDADE.
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PREGUNTAS:

A)  PREGUNTA  DO  GRUPO  MUNICIPAL  DO  PARTIDO  POPULAR,  NÚMERO
239/2023 DE REXISTRO DE PLENO, EN RELACIÓN COA REHABILITACIÓN DO
CUARTEL DE SAN FERNANDO.

B)  PREGUNTA  DO  GRUPO  MUNICIPAL  DO  PARTIDO  POPULAR,  NÚMERO
240/2023 DE REXISTRO DE PLENO, EN RELACIÓN CO ESTADO ACTUAL DOS
TRÁMITES PARA A POSTA A DISPOSICIÓN DO SOAR PARA O CENTRO DE
SAÚDE DO SAGRADO CORAZÓN.

C)  PREGUNTA  DO  GRUPO  MUNICIPAL  DO  PARTIDO  POPULAR,  NÚMERO
241/2023  DE  REXISTRO  DE  PLENO,  EN  RELACIÓN  COA  PROBLEMÁTICA
XURDIDA CON MOTIVO DA MODIFICACIÓN DAS RASANTES DA RÚA LAMAS
DE PRADO.

D)  PREGUNTA  DO  GRUPO  MUNICIPAL  DO  PARTIDO  POPULAR,  NÚMERO
242/2023  DE REXISTRO  DE PLENO,  EN RELACIÓN  COA INSTALACIÓN DE
CÁMARAS DE VIDEOVIXILANCIA NOS APARCADOIROS DA CONTORNA DO
HULA.

Aberto o acto pola Presidencia e da súa orde, éntrase seguidamente no exame da
orde do día, e adóptanse, en relación con ela, os seguintes ACORDOS:

1/124  APROBACIÓN DA ACTA CORRESPONDENTE Á SESIÓN ORDINARIA
CELEBRADA POLO EXCMO.  CONCELLO PLENO O DÍA 27 DE XULLO DE
2022.

Vista a proposta do Secretario Xeral do Pleno, do 19 de outubro de 2023, do teor
literal seguinte:

“O  Excmo.  Concello  Pleno  o  día  27  de  xullo  de  2023  celebrou  a  súa  sesión
ordinaria correspondente ao citado mes. Da referida sesión levantouse a  respectiva
acta  que, unha vez incorporadas as intervencións nelas producidas, foi asinada
polo Secretario Xeral do Pleno e pola Alcaldesa-Presidenta

Por todo o exposto, proponse a adopción dos seguintes acordos:

APROBAR a acta correspondente á sesión ordinaria celebrada o 27 de xullo de
2023.“

4



ACTAS E GOBERNO
JDR/jch
Refª: ispac5937138893826475671.doc
Asunto: PLENO ORDINARIO DO 26-10-2023

Ao  non  suscitarse  debate,  sométese  o  asunto  directamente  a  votación,
acadándose os seguintes resultados:

Votos emitidos: 24

- Votos a favor: 24 dos Grupos Municipais do Partido Popular, do Partido 
Socialista de Galicia-PSOE e do Bloque Nacionalista 
Galego.

- Votos en contra: 0
- Abstencións: 0

En  virtude  de  todo  o  cal,  o  Excmo.  Concello  Pleno,  por  unanimidade,
ACORDA:

APROBAR a acta correspondente á sesión ordinaria celebrada o 27 de xullo de
2023.

A) PARTE RESOLUTIVA

PERSOAL

2/125 DECLARACIÓN DE COMPATIBILIDADE DO CARGO DE CONCELLEIRO
EN  RÉXIME  DE  DEDICACIÓN  PARCIAL  CO  POSTO  DE  FUNCIONARIO
INTERINO (AUXILIAR ADMINISTRATIVO) NO CONCELLO DE LUGO.

Examinado o expediente tramitado para os efectos  e vistos:

1.  INFORME PROPOSTA,  do  29  de  setembro  de  2023,  asinada  pola  Xefa  de
Sección de Organización de Recursos Humanos e polo Concelleiro Delegado de
Economía e Recursos Humanos, do seguinte teor literal:

“1. ANTECEDENTES DE FEITO:
-  Certificación  do  Secretario  Xeral  do  Concello  da  Pobra  do  Caramiñal  (sesión
plenaria de 26 de xuño de 2023) de designación de dedicacións, réxime económico
das  asistencias  e  indemnización  e  asignación  aos  grupos  políticos,  na  que  se
establece a favor do Titular da Concellería de Facenda, Deportes e Mocidade, don
Eloy Sobrido García, unha dedicación parcial  do 25% da xornada (9,37 horas á
semana) configurándose un límite máximo de 10600 €.
- Resolución de Alcaldía de 20 de setembro de 2023 na que se determinan as
condicións relativas ao desempeño en réxime de dedicación parcial para o Titular
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da Concellería de Facenda, Deportes e Mocidade cunhas retribucións anuais brutas
de 10500 €.
- Solicitude de don Eloy Sobrido García de aprobación de compatibilidade no Pleno
municipal para poder desempeñar as súas obrigas como empregado interino do
Concello de Lugo, e o seu cargo electo como concelleiro no concello de referencia.
- Declaración responsable de don Eloy Sobrido García na que manifesta que as
9,37 horas semanais de adicación parcial do 25% como cargo electo no Concello
da Pobra do Caramiñal serán desempeñadas fóra da xornada laboral no Concello
de Lugo e, sen interferir no 100% desta xornada.

2. FUNDAMENTOS DE DEREITO:
O art.  5.1.b)  da  Lei  53/1984,  do  26  de  decembro,  de  Incompatibilidades  do

Persoal ao servizo das Administracións Públicas ( en diante LIPAP), permite ocupar
un segundo posto público se se trata de membros das Corporacións locais, agás
que  desempeñen  nos  mesmos  cargos  retribuídos  en  réxime  de  dedicación
exclusiva,  o  que  a  contrario  sensu  significa  que  está  permitido  autorizar  a
compatibilidade como membro doutra entidade local cunha dedicación parcial. 

E engade o aptdo. 2 que: 
“Nos  supostos  comprendidos  neste  artigo  só  poderá  percibirse  a  retribución

correspondente  a  unha  das  dúas  actividades,  sen  prexuízo  das  dietas,
indemnizacións  ou  asistencias  que  correspondan  pola  outra.  Con  todo,  nos
supostos de membros das Corporacións locais na situación de dedicación parcial a
que fai referencia o art. 75.2 da Lei 7/1985, do 2 de abril, Reguladora das Bases do
Réxime Local  poderanse  percibir  retribucións  por  tal  dedicación,  sempre que  a
desempeñen fose da súa xornada de traballo na Administración, e sen superar en
ningún  caso  os  límites  que  con  carácter  xeral  establézanse,  no  seu  caso.  A
Administración na que preste os seus servizos un membro dunha Corporación local
en réxime de dedicación parcial e esta última deberán comunicarse reciprocamente
a  súa  xornada  en  cada  unha  delas  e  as  retribucións  que  perciban,  así  como
calquera modificación que se produza nelas.” 

O art. 75.2 da Lei 7/1985, do 2 de abril, reguladora das Bases do Réxime Local
(en diante LBRL) dispón que: 

“Os  membros  das  Corporacións  locais  que  desempeñen  os  seus cargos  con
dedicación parcial por realizar funcións de presidencia, vicepresidencia ou ostentar
delegacións,  ou  desenvolver  responsabilidades  que  así  o  requiran,  percibirán
retribucións  polo  tempo  de  dedicación  efectiva  ás  mesmas,  nese  caso  serán
igualmente dados de alta no Réxime Xeral da Seguridade Social en tal concepto,
asumindo  as  Corporacións  as  cotas  empresariais  que  corresponda,  salvo  o
disposto no artigo anterior. Ditas retribucións non poderán superar en ningún caso
os límites que se fixen, no seu caso, nas Leis de Orzamentos Xerais do Estado.
Nos  acordos  plenarios  de  determinación  dos  cargos  que  leven  aparellada  esta
dedicación parcial e das retribucións dos mesmos, deberase conter o réxime da
dedicación mínima necesaria para a percepción das devanditas retribucións. 

Os membros das Corporacións  locais  que sexan persoal  das Administracións
públicas  e  dos  entes,  organismos  e  empresas  delas  dependentes  soamente
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poderán percibir retribucións pola súa dedicación parcial ás súas funcións fóra da
súa xornada nos seus respectivos centros de traballo,  nos termos sinalados no
artigo 5 da Lei 53/1984, do 26 de decembro, sen prexuízo do disposto no apartado
sexto do presente artigo.” 

O límite xeral destas retribucións establécese no art. 75.bis da LRBRL en función
da poboación, límite que se actualiza na Lei de Orzamentos de cada ano. No ano
2023, atópase regulado na Disp. Adic. 27ª da Lei 31/2022, de 23 de decembro, de
Orzamentos Xerais do Estado para o ano 2023. Estas retribucións por dedicación
parcial  deben ser  proporcionais  ao tempo de dedicación  e sempre deberán ser
inferiores aos límites establecidos para a dedicación exclusiva, segundo o indicado.

Por iso, en resposta á formulación da solicitude realizada por don Eloy Sobrido
García,  pode  compaxinar  a  súa  dedicación  parcial  no  concello  da  Pobra  do
Caramiñal coa súa condición de funcionario interino no Excmo. Concello de Lugo,
debendo en todo caso o concello  comunicar á Administración municipal  da que
depende o posto principal, a súa xornada e as retribucións que perciba, e debendo
desempeñar a dedicación parcial como concelleiro fóra da súa xornada de traballo
na Administración municipal da que é funcionario interino. 

O artigo 7.1 da LIPAP establece que:
“Será requisito necesario para autorizar a compatibilidade de actividades públicas

o que a cantidade total percibida por ambos os postos ou actividades non supere a
remuneración prevista nos Orzamentos Xerais do Estado para o cargo de Director
Xeral, nin supere a correspondente ao principal, estimada en réxime de dedicación
ordinaria, incrementada en: 

– Un  30  por  100,  para  os  funcionarios  do  grupo  A  ou  persoal  de  nivel
equivalente.

– Un  35  por  100,  para  os  funcionarios  do  grupo  B  ou  persoal  de  nivel
equivalente.

– Un  40  por  100,  para  os  funcionarios  do  grupo  C  ou  persoal  de  nivel
equivalente. 

– Un 45 por 100, para os funcionarios do grupo D ou persoal equivalente.
– Un 50 por 100, para os funcionarios do grupo E ou persoal equivalente.”

As retribucións anuais de don Eloy Sobrido García no Excmo. Concello de Lugo no
seu posto de auxiliar administrativo, grupo C2 (antigo grupo D) ascenden a un total
de 23727,94 € e as retribucións como concelleiro na Pobra do Caramiñal, segundo
resolución da Alcaldía de data 20 de setembro de 2023, ascenden a un total de
10500,00 €,  de xeito que a suma total  das mesmas, 34227,94 €, non supera o
salario da actividade principal  incrementada un 45% para o seu grupo tal  como
sinala o articulado mencionado (23727,94x1,45=34405,51 €).

Así mesmo, segundo a Circular da Tenenta de Alcaldesa Delegada da Área de
Gobernanza, Economía e Recursos Humanos de 9 de xuño de 2021,  relativa á
acreditación do cumprimento da xornada de traballo, don Eloy Sobrido García debe
realizar unha xornada semanal de 35 horas de traballo efectivo entre as 7:30 e as
15:30 os luns, mércores e venres e entre as 7:30 e as 20:00 os martes e xoves,
sendo de obrigada presenza de 9 a14 horas, no seu posto de auxiliar administrativo
no Concello de Lugo.
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De todo o anteriormente mencionado conclúese:
1. Conforme ao art. 5 da LIPAP non se permite compatibilizar o desempeño de

cargo electivo cando este se efectúa con dedicación exclusiva,  pero si  cando o
desempeño se faga en réxime de dedicación parcial, o cal implica a posibilidade
que, no mencionado suposto de excepcionalidade, se poidan percibir máis dunha
remuneración con cargo aos Orzamentos das Administracións Públicas. 

2. Conforme ao art. 75.2 da LRBRL, os membros das Corporacións Locais que
desempeñen os  seus cargos con dedicación  parcial  percibirán  retribucións  polo
tempo de dedicación efectiva ás mesmas, sen que poidan superar en ningún caso
os límites que se fixen nos Orzamentos Xerais do Estado, extremo que se cumpre.

3. A cantidade total percibida por ambos os postos ou actividades non supera a
remuneración prevista nos Orzamentos Xerais do Estado para o cargo de Director
Xeral, nin supera a correspondente ao principal, estimada en réxime de dedicación
ordinaria, incrementada nun 45% para o seu grupo.

4.  Don  Eloy  Sobrido  García  pode  compaxinar  a  súa  dedicación  parcial  no
concello  da  Pobra  do  Caramiñal  coa  súa  condición  de  funcionario  interino  no
Concello  de  Lugo  (cun  réxime de  xornada  completa)  debendo  en  todo  caso  o
concello  no que exerce o seu cargo de concelleiro  comunicar  á  Administración
municipal da que depende o posto principal, a súa xornada e as retribucións que
perciba, e debendo desempeñar a dedicación parcial como concelleiro fóra da súa
xornada de traballo na Administración municipal da que é funcionario interino.

Por todo o anteriormente exposto proponse para a súa aprobación polo Pleno da
Corporación  a adopción do seguinte ACORDO:

1. O recoñecemento da compatibilidade para o exercicio das funcións como
funcionario  interino  do Concello  de  Lugo no  posto  de auxiliar  administrativo  no
Órgano  de  Orzamentación  e  Contabilidade  a  xornada  completa  e,  cargo electo
como concelleiro de Facenda, Deportes e Mocidade cunha dedicación parcial do
25% no concello da Pobra do Caramiñal. O cumprimento da xornada completa no
Concello de Lugo está establecida como xornada semanal de 35 horas de traballo
efectivo entre as 7:30 e as 15:30 os luns, mércores e venres e entre as 7:30 e as
20:00 os martes e xoves, sendo de obrigada presenza de 9 a 14 horas, no seu
posto de auxiliar administrativo no Concello de Lugo.

2. DITAME FAVORABLE emitido pola Comisión Especial de Contas e Ordinaria da
Alcaldía e Sostibilidade Urbana e Recursos Internos, na sesión celebrada o día 20
de outubro de 2023.

Ao non suscitarse debate, sométese o asunto directamente a votación, acadándose
os seguintes resultados:

Votos emitidos: 24

- Votos a favor: 24 dos Grupos Municipais do Partido Popular, do Partido 
Socialista de Galicia-PSOE e do Bloque Nacionalista 
Galego.
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- Votos en contra: 0
- Abstencións: 0

En  virtude  de  todo  o  cal,  o  Excmo.  Concello  Pleno,  por  unanimidade,
ACORDA:

O  recoñecemento  da  compatibilidade  para  o  exercicio  das  funcións  como
funcionario  interino  do Concello  de  Lugo no  posto  de auxiliar  administrativo  no
Órgano  de  Orzamentación  e  Contabilidade  a  xornada  completa  e,  cargo electo
como concelleiro de Facenda, Deportes e Mocidade cunha dedicación parcial do
25% no concello da Pobra do Caramiñal. O cumprimento da xornada completa no
Concello de Lugo está establecida como xornada semanal de 35 horas de traballo
efectivo entre as 7:30 e as 15:30 os luns, mércores e venres e entre as 7:30 e as
20:00 os martes e xoves, sendo de obrigada presenza de 9 a 14 horas, no seu
posto de auxiliar administrativo no Concello de Lugo.

3/126  RENOVACIÓN  DOS  MEMBROS  DO  TRIBUNAL  ECONÓMICO
ADMINISTRATIVO.

Examinado o expediente tramitado para os efectos e vistos:

1.  PROPOSTA,  do  20  de  outubro  de  2023,  asinada  pola  Xefa  de  Sección  de
Organización de Recursos Humanos e polo Concelleiro Delegado de Economía e
Recursos Humanos, do teor literal seguinte:

“1.- ANTECEDENTES DE FEITO.
- Acordo 16/634 da Xunta de Goberno adoptado en sesión ordinaria do 9 de

outubro  de  2019  relativo  ao  cese  dos  membros  actuais  e  nomeamento  dos/as
membros do Tribunal Económico-Administrativo municipal.

-  Informe da Vicesecretaria da Corporación de data 17 de outubro de 2019
relativo  á  renovación  dos/as  membros  do  Tribunal  Económico-Administrativo  do
Concello de Lugo.

- Ditame favorable da Comisión Especial de Contas e ordinaria de Alcaldía e
Gobernanza:  Economía  e  Recursos  Humanos  de  reunión  celebrada  o  28  de
outubro de 2019.

-  Acordo  4/130  do  Pleno  do  Concello  de  data  31  de  outubro  de  2019  de
nomeamento dos/as membros do Tribunal Económico-Administrativo do Concello
de Lugo.

- Acordo 11/755 da Xunta de Goberno adoptado en sesión ordinaria do 11 de
outubro  de 2023  relativo  á  renovación  dos/as  membros do Tribunal  Económico
Administrativo do Excmo. Concello de Lugo.

2.- CONSIDERACIÓNS XURÍDICAS.
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O artigo 137 da Lei 7/82, de 2 de abril, reguladora das Bases de Réxime Local
prevé a existencia dun órgano especializado para o coñecemento e a resolución
das reclamacións sobre actos tributarios de competencia que “estará constituído
por un número impar de membros, cun mínimo de tres, designados polo Pleno, co
voto favorable da maioría absoluta dos membros que legalmente o integren, de
entre persoas de recoñecida competencia técnica (…).”

En  sesión  plenaria  celebrada  polo  Concello  o  día  30  de  xuño  de  2008
aprobouse  inicialmente  o  Regulamento  Orgánico  do  Tribunal  Económico-
Administrativo do Concello de Lugo, sendo elevado a definitivo, dándose conta ao
Pleno de 1 de setembro de 2008 e publicado no BOP nº 252 de 31 de outubro de
2008.

Así  mesmo,  en  sesión  plenaria  do  día  30  de  outubro  de  2019  aprobouse
inicialmente  a  modificación  do  devandito  regulamento,  quedando  elevado  a
definitivo, dándose conta no Pleno de 27 de febreiro de 2020 e publicado o texto
íntegro no BOP nº 151 de 3 de xullo de 2020.

O nomeamento dos membros do Tribunal inicialmente creado foi acordado polo
Pleno en sesión extraordinaria do 23 de decembro de 2008, sendo renovado por
primeira vez mediante acordo plenario en sesión ordinaria celebrada o 1 de outubro
de 2019 na que se procedeu ao nomeamento dos seguintes cargos:

- Presidente: don Emilio Justo Fernández Pita.
- Vogal: don Pedro Fernández Augusti.
- Secretaria: dona Ana Tabarés Martínez.
- Membro suplente: dona María Jesús López Vázquez.
En data 25 de novembro de 2019 foi publicado no BOP de Lugo a aprobación

inicial  da modificación do Regulamento que modifica as causas de cesamento e
establece no seu artigo 7.1  que:

“Os membros do Tribunal cesarán por algunha das seguintes causas: 
(…)
f) Polo transcurso de 4 anos dende o seu nomeamento, sen prexuízo de que se

acorde unha prórroga por unha soa vez por acordo do Pleno por maioría absoluta.”
Así mesmo, o artigo 6.4 do Regulamento do Tribunal establece que:
“Cando de xeito transitorio, os membros do Tribunal sexan funcionarios ós que

se asigne esta condición, sen dedicación plena ou a tempo parcial, poderán manter
a súa adscrición ó organismo ou departamento de orixe, sempre que a natureza
das  súas  funcións  non  sexa  incompatible  co  seu  deber  de  imparcialidade  e
obxectividade, percibindo unicamente as indemnizacións por razón de servizo polas
súas asistencias a órganos colexiados que se establezan nas bases de execución
do presuposto e respectando a lexislación aplicable ós funcionarios en materia de
retribucións.”

Como queira  que en virtude do exposto se establece un prazo máximo de
duración do nomeamento de 4 anos con posibilidade dunha única  prórroga por
acordo plenario,  proponse para a súa aprobación polo Pleno da Corporación  a
adopción do seguinte ACORDO:
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PRIMEIRO.-  Renovar por unha soa vez e por prazo de 4 anos os cargos de
Presidente, Vogal e Secretaria do Tribunal Económico-Administrativo do Concello
de Lugo segundo o seguinte detalle:

- Presidente:  don  Emilio  Justo  Fernández  Pita,  licenciado  en  Dereito  e,  na
actualidade,  Xefe do Servizo de Xestión Tributaria,  Recadación e Inspección da
Deputación Provincial de Lugo.

- Vogal:  don Pedro Fernández Augusti,  licenciado  en Ciencias  Económicas e
Empresariais e, na actualidade, Xefe de Servizo do órgano de control financiero.

- Secretaria:  dona  Ana  Tabarés  Martínez,  licenciada  en  Dereito  e,  na
actualidade, Tecnica de Administración Xeral (grupo A1) no Servizo de Contratación
e Patrimonio.

- Membro  suplente:  dona  María  Jesús  López  Vázquez,  licenciada  en
Administración e Dirección  de Empresas e,  na actualidade,  Xefa de Servizo  do
Servizo de Fomento.

SEGUNDO.- No que atinxe a don Pedro Fernández Augusti, deberá absterse
de participar no estudo e resolución daqueles expedientes nos que concorra conflito
de intereses.

TERCEIRO.- A dedicación  das persoas designadas  non será  nin  plena  nin
parcial, senón que terá as características previstas no artigo 6.4 do Regulamento
Orgánico  do  Tribunal  Económico-Administrativo  do  Excmo.  Concello  de  Lugo,
sendo compatibles co desempeño das prazas e postos de traballo  dos que son
titulares, e a compensación económica polo desempeño dos cargos para os que
son nomeados/as revestirá a modalidade de axudas de custo por  asistencia  ás
reunións que celebre o Tribunal na contía que se estableza nas bases de execución
do presuposto da Corporación municipal.” 

2. DITAME FAVORABLE da Comisión Especial de Contas e Ordinaria da Alcaldía e
Sostibilidade Urbana e Recursos Internos, emitido na sesión celebrada o día 20 de
outubro de 2023.

Ao non suscitarse debate, sométese o asunto directamente a votación, acadándose
os seguintes resultados:

Votos emitidos: 24

- Votos a favor: 24 dos Grupos Municipais do Partido Popular, do Partido 
Socialista de Galicia-PSOE e do Bloque Nacionalista 
Galego.

- Votos en contra: 0
- Abstencións: 0

En virtude de todo o cal, o Excmo. Concello Pleno, por unanimidade, ACORDA:
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PRIMEIRO.- Renovar por unha soa vez e por prazo de 4 anos os cargos de
Presidente, Vogal e Secretaria do Tribunal Económico-Administrativo do Concello
de Lugo segundo o seguinte detalle:

-  Presidente:  don  Emilio  Justo  Fernández  Pita,  licenciado  en  Dereito  e,  na
actualidade, Xefe do Servizo de Xestión Tributaria, Recadación e Inspección da
Deputación Provincial de Lugo.

- Vogal:  don Pedro Fernández Augusti,  licenciado en Ciencias Económicas e
Empresariais e, na actualidade, Xefe de Servizo do órgano de control financiero.

-  Secretaria:  dona  Ana  Tabarés  Martínez,  licenciada  en  Dereito  e,  na
actualidade,  Tecnica  de  Administración  Xeral  (grupo  A1)  no  Servizo  de
Contratación e Patrimonio.

-  Membro  suplente:  dona  María  Jesús  López  Vázquez,  licenciada  en
Administración e Dirección de Empresas e, na actualidade, Xefa de Servizo do
Servizo de Fomento.

SEGUNDO.- No  que  atinxe  a  don  Pedro  Fernández  Augusti,  deberá
absterse  de  participar  no  estudo  e  resolución  daqueles  expedientes  nos  que
concorra conflito de intereses.

TERCEIRO.- A dedicación das persoas designadas non será nin plena nin
parcial, senón que terá as características previstas no artigo 6.4 do Regulamento
Orgánico  do  Tribunal  Económico-Administrativo  do  Excmo.  Concello  de  Lugo,
sendo compatibles co desempeño das prazas e postos de traballo  dos que son
titulares, e a compensación económica polo desempeño dos cargos para os que
son nomeados/as revestirá a modalidade de axudas de custo por  asistencia  ás
reunións que celebre o Tribunal na contía que se estableza nas bases de execución
do presuposto da Corporación municipal.

INTERVENCIÓN

4/127  EXPEDIENTE DE RECOÑECEMENTO EXTRAXUDICIAL DE CRÉDITOS
NÚMERO 18-2023.

Examinado o expediente tramitado para os efectos e vistos:

1. PROPOSTA DA ALCALDÍA, do 18 de outubro 2023, do teor literal seguinte:
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“Asunto: Tramitación de aprobación de facturas
Fase do Gasto: Recoñecemento da obriga  fase O)
IMPORTE TOTAL: 12.160,78 €
IMPORTE BASE IMPOÑIBLE FACTURA: 10.484,11 €
IVE DE CARÁCTER NON DEDUCIBLE: 1.676,67 €
IVE DE CARÁCTER DEDUCIBLE (non orzamentario): 0,00 €
IMPORTE TOTAL imputado ao orzamento 2023: 12.160,78 €

Durante o presente exercicio remitíronse por parte dos servizos municipais
ao  departamento  de  contabilidade  municipal,  diversas  facturas  devengadas  e
executadas  no  exercicio  anterior  que  non  foron  imputadas  ao  orzamento,  por
importe total de 12.160,78 €

No actual exercicio procedeuse á verificación da existencia dos informes de
conformidade  preceptivos  e  esixibles  para  a  tramitación  do  correspondente
expediente de recoñecemento extraxudicial de crédito, así como da habilitación do
crédito polo órgano responsable da contabilidade municipal. 

Considerando  a  conformidade  prestada  polos  responsables  técnicos
municipais, así como polos titulares das concellerías delegadas de Área ás ditas
facturas corroborando así a efectiva execución dos servizos.

Considerando igualmente a imputación orzamentaria das facturas con cargo
ao estado de consignacións orzamentarias incluídas no orzamento corporativo para
o  exercicio  2023,  xuntándose as  dilixencias  estendidas  pola  responsable  da
contabilidade municipal indicativas da referencia dos mandamentos contables RC
asinados pola tesoureira municipal como responsable da contabilidade municipal,
acreditativos da existencia de crédito dispoñible, por importe total de  12.160,78€,
contía imputable ao orzamento,  nas respectivas  aplicacións  presupostarias de
imputación relacionada, sen que tal  circunstancia supoña ningún menoscabo na
prestación dos servizos de natureza básica e esencial, asumindo como responsable
da xestión orzamentaria que a imputación dos gastos relacionados con cargo aos
créditos do orzamento vixente non causará ningún prexuízo nin limitación ningunha
para a realización das atencións do exercicio corrente, e polo tanto, resulta posible
a  súa  imputación  sen  minoración  da  calidade  dos  servizos  e  con  coherencia
respecto dos obxectivos de estabilidade orzamentaria e regra de gasto.

Considerando  finalmente  o  enriquecemento  inxusto  da  Administración
municipal como consecuencia da execución de gastos no beneficio dos intereses
xerais,  e atendendo á conformidade prestada polos servizos técnicos municipais
tanto ás cantidades, como ás calidades e prezos.

Logo  de  ver  o  informe  emitido  pola  Intervención  Xeral  Municipal  do
18.10.2023 relativo ao expediente de recoñecemento extraxudicial de créditos 18-
2023, coas consideracións nel contidas e no seu caso, o decreto de levantamento
de reparo núm.  9104/2023 do 17.10.2023,  esta alcaldía  no uso das atribucións
conferidas propón ao Pleno a adopción do acordo correspondente á seguinte:
PROPOSTA DE ACORDO
De conformidade co establecido no artigo 60.2 do Real Decreto 500/1990 de 20 de
abril,  proponse a habilitación de crédito así  como a aprobación da autorización,
disposición  do  gasto,  recoñecemento  e  liquidación  das  obrigas  relacionadas  no
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presente  expediente  de  recoñecemento  extraxudicial  de  crédito  das  facturas
relacionadas e con cargo ás aplicacións orzamentarias e mandamentos sinalados
nas dilixencias respectivas de existencia de crédito e cuxo importe global suma a
cantidade de 12.160,78 €:

COD PROVEEDOR N_FACT FFACT CONCEPTO BASE IVE
NON
DED

TOTAL APLICACIÓN N_OPER ÁREA

101317 DEPORTES  A  CHAIRASLL
B27344191

255 16/8/2023 BALON  BALONMANO
SELECCION  XOGO  S
EIXO ATLÁNTICO 2022  

250,00 52,50 302,50 34100.22699 202300062327 DEPORT

90557 A.  J.  J.  STORES  SA
A24428161

1012200318 31/1/2022 MJG0591B  espejo
señalización      

901,60 189,34 1.090,94 15300.61100 202200057598 INFRAE

91417 ASOC.  LUGDUNUM
G27391937

21 28/06/2021 Realización actividades y
grabación  vídeo  Arde
Lucus 2021

2.000,00 0,00 2.000,00 3.380.222.609 202200004428 XUVENT

91777 SETRAMUR SL B27147776 004179 7/4/2022 SUMINISTRO  DE
BALIZAMIENTOS:
Suministro de bolardos de
90x  800  mm,-fabricados
en caucho m acizo con un
corrugado

3.274,50 687,65 3.962,15 15300.61100 202200088142 ENXEÑ

94389 CALFENSA  PROYECTOS  SL
B27182682

00000022 31/8/2022 (ROTONDA  INFANTA
ELENA  CON  PAU  LO
FABIO MÁXIMO - SIEGA
AGOSTO   2022)  Ud  de
siega  de  césped  d  e  la
nueva rotonda de Infanta

394,72 82,89 477,61 17100.22799 202200055013 PARQU

96577 TRANSMEDIA
COMUNICACIONES  Y
PRENSA SL B27310820

5672 30/11/2022 Publicidade  Revista  XIX
Xornad  as  Técnicas  de
Vacún  de  Leite  de
Seragro, 1 páxina A4

1.239,67 260,33 1.500,00 91201.22699 202300040102 PRENSA

96595 CALFENSA  PROYECTOS  SL
B27182682

00000140 30/11/2022 (Costas - daños Casetas -
San Froilán  -15-11-2022)
-  Endere zar y entutorar
un  Alerce  torc  ido  y
dañado, rasanteo de arqu

564,17 118,48 682,65 17100.22799 202300030005 PARQU

96846 MODIA*LOPEZ,ANGEL
33320587G

77 19/12/2022 Produción  técnica  na
interpret  ación  da  Salve
por  parte  da  Ar  mada
Española na Praza Anxo
Fe  rnández  Gómez  o
Luns, 11 de ab

240,00 50,40 290,40 91201.22699 202300037120 PRENSA

97043 DIOCESIS  DE  LUGO
R2700002E

1166 29/12/2022 Material de imprenta para
la I V JOrnada Laboralista
del  Colegio  Oficial  de
Graduados Sociais

519,45 109,08 628,53 91201.22699 202300040102 PRENSA

R021792/23 MARTINEZ*CEDRON,ADRIAN
33560225M

18/23 25/5/2023 VAIA  VAIA  ENCONTRO
DE  FANZINES   E
AUTOEDICIÓN 2022    

600,00 126,00 726,00 33000.22699 202300044468 CULTUR

96759 ASOC.  BAIXO  DA  SAIA
G27516400

2 15/12/2022 ACTUACIÓN  BAIXO  DA
SAIA

500 0,00 500 3380122699 202300036978 CULTUR

10.484,11 1.676,67 12.160,78

2. DITAME FAVORABLE da Comisión Especial de Contas e Ordinaria da Alcaldía e
Sostibilidade Urbana e Recursos Internos, emitido na sesión celebrada o día 20 de
outubro de 2023.

Tras  a  deliberación  efectuada,  sométese  o  asunto  a  votación,  acadándose  os
seguintes resultados:

Votos emitidos: 24

- Votos a favor: 13 dos Grupos Municipais do Partido Socialista de 
Galicia-PSOE e do Bloque Nacionalista Galego.

- Votos en contra: 0
- Abstencións: 11 do Grupo Municipal do Partido Popular.

En virtude de todo o cal, o Excmo. Concello Pleno, por maioría absoluta,
ACORDA:
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De conformidade co establecido no artigo 60.2 do Real Decreto 500/1990 de 20 de
abril, APROBAR a habilitación de crédito así como a aprobación da autorización,
disposición  do  gasto,  recoñecemento  e  liquidación  das  obrigas  relacionadas  no
presente  expediente  de  recoñecemento  extraxudicial  de  crédito  das  facturas
relacionadas e con cargo ás aplicacións orzamentarias e mandamentos sinalados
nas dilixencias respectivas de existencia de crédito e cuxo importe global suma a
cantidade de 12.160,78 €:

COD PROVEEDOR N_FACT FFACT CONCEPTO BASE IVE
NON
DED

TOTAL APLICACIÓN N_OPER ÁREA

101317 DEPORTES  A  CHAIRASLL
B27344191

255 16/8/2023 BALON  BALONMANO
SELECCION  XOGO  S
EIXO ATLÁNTICO 2022  

250,00 52,50 302,50 34100.22699 202300062327 DEPORT

90557 A.  J.  J.  STORES  SA
A24428161

1012200318 31/1/2022 MJG0591B  espejo
señalización      

901,60 189,34 1.090,94 15300.61100 202200057598 INFRAE

91417 ASOC.  LUGDUNUM
G27391937

21 28/06/2021 Realización actividades y
grabación  vídeo  Arde
Lucus 2021

2.000,00 0,00 2.000,00 3.380.222.609 202200004428 XUVENT

91777 SETRAMUR SL B27147776 004179 7/4/2022 SUMINISTRO  DE
BALIZAMIENTOS:
Suministro de bolardos de
90x  800  mm,-fabricados
en caucho m acizo con un
corrugado

3.274,50 687,65 3.962,15 15300.61100 202200088142 ENXEÑ

94389 CALFENSA  PROYECTOS  SL
B27182682

00000022 31/8/2022 (ROTONDA  INFANTA
ELENA  CON  PAU  LO
FABIO MÁXIMO - SIEGA
AGOSTO   2022)  Ud  de
siega  de  césped  d  e  la
nueva rotonda de Infanta

394,72 82,89 477,61 17100.22799 202200055013 PARQU

96577 TRANSMEDIA
COMUNICACIONES  Y
PRENSA SL B27310820

5672 30/11/2022 Publicidade  Revista  XIX
Xornad  as  Técnicas  de
Vacún  de  Leite  de
Seragro, 1 páxina A4

1.239,67 260,33 1.500,00 91201.22699 202300040102 PRENSA

96595 CALFENSA  PROYECTOS  SL
B27182682

00000140 30/11/2022 (Costas - daños Casetas -
San Froilán  -15-11-2022)
-  Endere zar y entutorar
un  Alerce  torc  ido  y
dañado, rasanteo de arqu

564,17 118,48 682,65 17100.22799 202300030005 PARQU

96846 MODIA*LOPEZ,ANGEL
33320587G

77 19/12/2022 Produción  técnica  na
interpret  ación  da  Salve
por  parte  da  Ar  mada
Española na Praza Anxo
Fe  rnández  Gómez  o
Luns, 11 de ab

240,00 50,40 290,40 91201.22699 202300037120 PRENSA

97043 DIOCESIS  DE  LUGO
R2700002E

1166 29/12/2022 Material de imprenta para
la I V JOrnada Laboralista
del  Colegio  Oficial  de
Graduados Sociais

519,45 109,08 628,53 91201.22699 202300040102 PRENSA

R021792/23 MARTINEZ*CEDRON,ADRIAN
33560225M

18/23 25/5/2023 VAIA  VAIA  ENCONTRO
DE  FANZINES   E
AUTOEDICIÓN 2022    

600,00 126,00 726,00 33000.22699 202300044468 CULTUR

96759 ASOC.  BAIXO  DA  SAIA
G27516400

2 15/12/2022 ACTUACIÓN  BAIXO  DA
SAIA

500 0,00 500 3380122699 202300036978 CULTUR

10.484,11 1.676,67 12.160,78

DELIBERACIÓN

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Pois iniciamos entón o debate. Por parte do goberno, o
concelleiro de Economía. Cinco minutos.

-  ÁNGEL PABLO PERMUY VILLANUEVA: Grazas, alcaldesa. Bos días a todos.
Con este punto da orde do día... Trátase do recoñecemento extraxudicial de crédito
número 18/2023, por un importe total de 12.160,78 euros, que corresponden a once
facturas.
O que facemos levar ao pleno para ser recoñecidas extraxudicialmente estas once
facturas por ese importe que dicimos de 12.160,78 euros, que non foron imputadas
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ás respectivas aplicacións presupostarias dos orzamentos entón vixentes nos anos
2021 e 2022.
Os gastos dos expedientes están relacionados con servizos ordinarios necesarios
para  o  correcto  funcionamento  dos  servizos  municipais  e  que  pertencen,  como
dicía, aos exercicios orzamentarios anteriores.
En todo caso,  a imputación destas facturas no orzamento do ano presente non
supón  ningún  menoscabo  nin  limitación  á  execución  dos  gastos  do orzamento,
coherente cos criterios de estabilidade orzamentaria e regras de gasto.
Tal  como  di  o  informe  da  Intervención,  neste  expediente  cúmprense  todos  os
trámites  administrativos  legais  para  a  tramitación  deste  recoñecemento
extraxudicial.
As facturas dos provedores son relativas a servizos correntes, como dicía antes.
Facturas que tiveron entrada no ano 2022 e que non foron, por diferentes motivos,
aboadas dentro do exercicio.
Cinco facturas destas once correspóndense con facturas emitidas todas elas no
último mes do ano e que con entrada, loxicamente, no rexistro en decembro sen
tempo material, por tanto, para a súa tramitación completa e recoñecemento das
mesmas e conformación e o pago dentro do exercicio.
Estas non foron incluídas por diferentes motivos nos recoñecementos extraxudiciais
anteriores. Hai outras dúas facturas máis do ano 2023 que, aínda que son facturas
de  2023  corresponden  con  servizos  ou  actividades  que  foron  realizadas  no
exercicio anterior.
Como se di tamén no informe, e como xa vimos dicindo en anteriores situacións
similares, un dos motivos reiterados destes recoñecementos é a demora que por
parte dalgunhas entidades prestadoras de servizos se produce na remisión das
facturas correctas.
Noutros  casos  tamén,  hai  problemas  nos  períodos  de  conformidade,  que  son
longos  por  parte  dos  responsables  por  cuestión  de  diferentes  incidencias  ou
complexidade á hora de facer esa conformidade.
Tamén, como dicía antes, respecto a estas cinco facturas, as facturas que teñen
entrada no último tramo do ano, non é posible rematar todo o procedemento dentro
do mesmo exercicio e entón é preciso imputalas ao exercicio do ano seguinte.
Tamén  pode  suceder  que  algunha  factura,  co  volume  tramitado  que  temos  de
facturas, que chegan case a 6.000, pois pode haber casos puntuais en que algunha
factura, non son máis que puntuais ou anecdóticos, poidan retrasarse por algún
outro motivo individual.

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Por parte do Partido Popular, a
súa portavoz, cinco minutos.

- MARÍA DEL MAR CARBALLAS PIÑEIRO: Buenos días, gracias alcaldesa. Como
bien  decía  el  Señor  Permuy,  a  este  pleno  nos  traen  solo  un  reconocimiento
extrajudicial de crédito,  el 18/2023, por un importe de 12.160,78 euros.
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Yo  no  sé  cómo  tomarme  esto,  no  sé  si  es  bueno  que  sólo  nos  traigan  un
reconocimiento  extrajudicial  porque  están  haciendo  las  cosas  bien  o,  por  el
contrario, en el siguiente pleno me encontraré con tres o cuatro reconocimientos
extraxudiciales, como de costumbre.
Saben que soy muy crítica con la figura de los reconocimientos extraxudiciales de
crédito, porque son un procedimiento excepcional y algo excepcional es algo que se
aparta de lo ordinario o que ocurre rara vez.
Pero en este Concello no es así. Sólo hay que revisar los plenos para ver que pleno
tras pleno tras pleno nos traen reconocimientos extraxudiciales.
De todos modos, señor Permuy, le tengo que dar la enhorabuena. Y se la tengo
que  dar  porque  en  el  pleno  de  septiembre  hablamos  del  reconocimiento
extraxudicial  de  crédito  14/2023,  que  estaba  formado  por  facturas  de  enero  a
diciembre del año 2022, que se habían recibido mal.
Cuando hablamos de ese reconocimiento yo le recriminaba que unas facturas que
se recibían en mayo no entendía por qué no se pagaban antes, ya que tenían el
pleno de julio, por ejemplo, para poder traer las facturas.
Bien, pues me alegra ver que en la Comisión Especial de Contas e Ordinaria da
Alcaldía, Sostibilidade Urbana e Recursos Internos, nos trajo fuera del orden del día
el reconocimiento extrajudicial de crédito que hoy traen a pleno, haciendo caso a mi
recomendación de algo que se puede pagar, no debe esperar.
Enhorabuena, ya ha hecho más usted en un mes que su predecesora en el cargo
en varios años.
Centrándonos  en  el  reconocimiento  extrajudicial  18/2023,  que  cuenta  con  11
facturas,  como  usted  dijo,  recibidas  en  el  año  2022.  Me  imagino  que  la
Asocación Lugdunum estará  contenta  de  que  por  fin,  por  fin,  se  le  pague  una
factura del 28 de junio del 2021. Dos años y cuatro meses para cobrar una factura
del  área  de  Juventud.  Dos  años  y  cuatro  meses  para  cobrar  la  realización  de
actividades y grabación de un vídeo de Arde Lucus 2021, más de un año y medio
desde que se recibió la factura.
Que una empresa, asociación, autónomo o entidad esté un año y ocho meses para
cobrar una factura es bastante preocupante.
También  nos  encontramos  con  una  factura  del  31  de  enero  de  2022,
correspondiente a un espejo señalización.  Una factura de hace un año y nueve
meses.
Pero hay más, porque en este reconocimiento extrajudicial  de las once facturas,
ocho son del 2022. Solo dos facturas corresponden a este año 2023. Es decir, el
91,54% de las facturas que se están pagando en este reconocimiento son de otros
años.  Ustedes  amparan  que,  claro,  son  facturas  de  otros  años  y  por  eso  son
reconocimientos extrajudiciales, pero para mí no sirve de justificación. Y yo ya sé y
y entiendo que san diferentes situaciones.  Unas se registran tarde,  otras tienen
incidencias que retrasan el procedimiento.
Yo soy consciente que a veces la culpa es del largo periodo de tiempo que se tarda
en dar comprobación a esas facturas, que yo no digo que no se comprueben.
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Lo que desde el grupo municipal del Partido Popular decimos es que debemos ser
responsables y tardar siempre de mejorar.
No se olviden que es responsabilidad de las administraciones públicas pagar a los
proveedores en plazo.
Tienen que tratar de habilitar procedimientos o medidas de gestión que posibiliten el
seguimiento por parte de las unidades gestoras responsables del gasto para tratar
de agilizar los trámites, para tratar de agilizar la comprobación y el pago de esas
alrededor de 6.000 facturas que ustedes decían que gestionan al año.
Pero,  bueno,  ya  que  veo  que  hace  caso  a  mis  recomendaciones,  a  las
recomendaciones del Partido Popular de Lugo, aprovecho para hacerle alguna que
otra  sugencia.  Espero  que  poco  a  poco  también  renueven  todos  los  contratos
cadudados del Concello de Lugo.
Como  ya  les  dije  en  anteriores  ocasiones,  tener  los  contratos  caducados,
vencidos... Supone un agravio para las arcas municipales, ya que de ese modo no
hay control de gasto.
Por  ejemplo,  deberían  renovar  el  contrato  de  la  gestión  del  agua,  limpieza,
mantenimiento de los parques infantiles...
Y, bueno, ya que hablo de los parques infantiles, si me permite la señora presidenta
de la mesa, quiero hacer un inciso para dirigirme al señor Fernández, porque en el
pasado  pleno  me  dijo  que  yo  estaba  diciendo  cosas  que  no  son  ciertas  o
inexactitudes y me aseguró que el  parque infantil  del  Castiñeiro y/o del  Campo
Castillo, porque habló de los dos, estarían terminados en 20 días, máximo un mes.
Bueno, pues ni en 20 días ni en un mes. No están terminados. Así que antes de
insinuar que digo cosas que no son ciertas o inexactitudes, hágalo con fundamento
porque  se  le  puede  volver  en  contra,  porque  yo  cuando  digo  algo  es  con
conocimiento.
Bueno,  señor  Permuy,  perdone,  pero  hay  que  ser  claros  en  los  conceptos.  Y
volviendo a los contratos con reparo, no le voy a decir todos los que hay, porque sé
que usted es conocedor de los mismos.  Y le hablo de los contratos cadudados
porque es el concejal de Economía y por la relación que tiene con los reparos de
legalidad.
En este pleno no hay y podemos evitar que nos los traigan a los próximos plenos si
tenemos los contratos actualizados y sin estar vencidos.
Muchas gracias.

-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, pois por parte do goberno, o Concelleiro de
Economía e portavoz do Goberno. Tres minutos.

-  ÁNGEL PABLO PERMUY VILLANUEVA: Unha vez máis, moitas grazas polas
súas felicitacións, pero nós traballamos para mellorar, non traballamos para facerlle
caso  ás  suxerencias,  se  son  consoantes  co  que  nós  pesamos,  seguimos  para
adiante,  pero non deixamos de traballar  neles,  nin en lexislaturas anteriores nin
nesta.
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Respecto aos temas que non son parte deste punto, non vou entrar para nada.
Creo que non toca utilizar un momento cun tema concreto para falar doutros temas.
Quizais  porque  non  hai  moitas  posibilidades  de  falar  deste  reconocemento
extraxudicial.  E  nós  facemos  as  cousas  ben  e  enterámonos  das  cousas.  E  se
vostede fixese as cousas ben e se enterase das cousas non diría nada desa factura
do ano 2021,  porque entón preguntaría  información  e  tería  información  de que
entrou no rexistro do Concello en maio de 2022.
E nós estamos traballando... Si, si, en maio do 2022. Culpa do Concello? Vale?
É dicir  pero  tamén,  antes de vir  sempre a  pretender  menoscabar  o  traballo  do
goberno hai que recoller toda a información e entón igual un non se quedaba tan en
evidencia facendo tanto fincapé nesa factura do 2021.
O  noso  obxetivo  é  seguir  mellorando  e  avanzando.  E  por  iso  melloramos
procedementos e por iso seguimos insistindo a todas as áreas do Concello en que
optimicen  os  tempos  para  dar  a  conformidade  ás  diferentes  facturas,  que  non
sempre é doado e que é preferible dedicarlle máis tempo. É preferible dedicarlle
máis tempo e facer as cousas ben. Non se preocupe, seguiremos traballando niso.
Pero  seguirá  habendo  recoñecementos  extraxudiciais.  Sempre  vai  haber.  Nun
volume de 60.000 facturas sempre se van dar moitas circunstancias que van facer
que algunhas facturas non se poidan pagar no exercicio. Pero igual que lles pasa
aos Concellos nos que vostedes gobernan. Igual que lle pasa ás institucións que
vostedes gobernan.
Eu traballei moitos anos noutras institucións e chegou a haber recoñecementos...
Non  se  chaman  recoñecementos  extraxudiciais.  Chámase  pago  de  obrigas  de
exercicios anteriores de case un 25% do presuposto dese organismo.
Entón miren tamén para vostedes.  Isto  que di  sistema extraordinario...  Si,  pero
cando se trata de prácticas practicamente iguais en toda a administración,  sexa
quen sexa quen goberna,  creo que son prácticas  normais  e  que creo que non
merecen tanta perda de tempo como se lle está dando neste concello. Grazas.

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Pois segunda quenda para falar
destes recoñecementos extraxudiciais de crédito. A portavoz do Partido Popular.

-  MARÍA DEL MAR CARBALLAS PIÑEIRO: Sí, bueno. Sí, mayo del 2022 es lo
que dije. Dije un año y ocho meses, pero era un año y cuatro meses. Vale, sí, un
año y cuatro meses.  De todos modos,  bueno,  yo si  encargo un trabajo  pido la
factura al terminar. No espero años a que me la presenten, ¿no?
Que ponga de excusa eso que desde que se registraron tardaron un año y medio...
Yo, la verdad...
De todos modos, que sepa que la Xunta es la segunda comunidad que mejor paga
en España.
Bueno, como ya le dije en el pleno anterior, el retraso sistemático e injustificado del
pago de las facturas que presentan sus servicios, en vez de generar el crecimiento
del municipio, provocan el empobrecimiento, el efecto contrario.
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Por  eso  yo  insisto  una  vez  más,  que  habiliten  procedimientos  que  faciliten  la
comprobación o la recepción de las facturas, si es que ese es el problema. Tiene
que tratar de adaptar la administración a las personas, en lugar de obligar a los
vecinos y vecinas a amoldarse al Concello.
Los  autónomos,  empresas,  asociaciones  y entidades no pueden  estar  años sin
cobrar las facturas pendientes, no pueden estar años tirando de recursos propios.
Señor  Permuy,  revisen las  facturas que tienen  pendientes  de pago y traten de
buscar por qué no las recibieron o por qué no están pagadas.
A 30 de junio de este año tenían casi 14 millones de euros en facturas impagadas,
más de 1.600 facturas.
Insisto,  ustedes  lo  que  tienen  que  facer  es  identificarlas  y  buscar  la  forma de
pagarlas. El Concello de Lugo debe ser una administración eficiente y ágil, debe ser
una administración que pueda dar respuesta a la necesidad de los lucenses, una
administración que mejore el día a día, tanto de los trabajadores del Concello como
de los vecinos y vecinas.
El Concello de Lugo debe ser ejemplo de una gestión diligente, eficaz y eficiente.
Me da igual lo que hagan otros Concellos u otras administraciones. Centrémonos
en el Concello de Lugo.
Desde el grupo municipal del Partido Popular le tendemos la mano para trabajar,
para ayudar y  para mejorar.  Estamos aquí  con el  mismo objetivo,  para mejorar
Lugo, así que le tendemos la mano. Muchas gracias.

-  LARA  MÉNDEZ  LÓPEZ: Moi  ben,  pois  última  quenda  para  o  portavoz  do
Goberno, un minuto.

- ÁNGEL PABLO PERMUY VILLANUEVA: Paréceme moi ben. Eu estaba falando
dun organismo autónomo da Xunta de Galicia.  Interese dos datos de prazos de
pago.
Nós traballamos... Nós traballamos, volvo dicir, para mellorar os procedementos. O
que non se lle pode achacar ao Concello son os retrasos da entrega das facturas. É
dicir,  por  parte das empresas non é responsabilidade do Concello.  É certo que
nalgúns casos os propios técnicos do Concello falan coas empresas, solicitando
esas  facturas  e  noutros  casos  poden  ser  que  non  volvan  falar  do  número  de
facturas  que  se  moven  ao  cabo  do  ano  e  que  bastante  traballo  temos  con  ir
procesando  as  facturas  que  temos  pendentes  como  para  ter  nós  que  estar
pendentes de que as empresas facturen dentro dun prazo razoable.
Fala vostede de que hai 1.600 facturas. Pódemos dicir tamén cantas desas estaban
fóra de prazo para pagar? Non son... Dende logo que non son as 1.600 facturas.
É dicir,  evidentemente que hai uns prazos. Este non é un Concello  moroso. Os
datos de prazos de pago sígueno dicindo...

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, acabou o seu tempo. Acabou. Acabou o tempo
xa do debate.
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TESOURERÍA

5/128 CONTA XERAL CORRESPONDENTE AO EXERCICIO 2022.

Vista a proposta do Concelleiro Delegado de Economía e Recursos Humanos, do
23 de outubro de 2023, do teor literal seguinte:

“Vista a Conta Xeral do Orzamento do exercicio 2022 e a documentación que a
xustifica, e resultando que foi dictaminada favorablemente pola Comisión Especial
de Contas con data 22 de setembro de 2023 e exposta ó público durante o prazo
que sinala o artigo 212 do Real decreto-lexislativo 2/2004, do 05 de marzo, polo que
se aproba o Texto Refundido da Lei Reguladora das Facendas Locais, B.O.P. núm.
223 do 27 de setembro de 2023,  non presentándose  reclamacións,  reparos  ou
observacións, segundo  informe do servizo de Rexistro de data 23 de outubro de
2023, elévase ó Pleno da Corporación para que, no seu caso, poida ser aprobada,
co  seguinte  contido,  derivado  da  aprobación  dos  estados  liquidatorios  e  de
conformidade cos informes técnicos.

PROPOSTA DE ACORDO.
Aprobar a Conta Xeral do Orzamento Xeral de 2023 co seguinte resumo:

1. RESULTADO ORZAMENTARIO.

CONCEPTOS
DEREITOS

RECOÑECIDOS
NETOS

OBRIGAS
RECOÑECIDAS

NETAS
AXUSTES

RESULTADO
ORZAMENTARIO

a.  Operacións
correntes 

92.908.179,45 88.232.819,78 4.675.359,67

b.  Outras
operacións  non
financeiras

6.086.781,40 16.555.987,06 -10.469.205,66

1. Total operacións
non  financeiras
(a+b)

98.994.960,85 104.788.806,84 -5.793.845,99

c.  Activos
financeiros

589,52 2.417.669,13 -2.417.079,61

d.  Pasivos
financeiros 

0,00 € 0,00 € 0,00 €

2. Total operacións
financieras (c+d)

589,52 2.417.669,13 -2.417.079,61

RESULTADO
ORZAMENTARIO
DO EXERCICIO

98.995.550,37 107.206.475,97 -8.210.925,60

Axustes:

3. Créditos gastados financiados con remanente de tesourería
para gastos xerais  

14.547.733,67

21



ACTAS E GOBERNO
JDR/jch
Refª: ispac5937138893826475671.doc
Asunto: PLENO ORDINARIO DO 26-10-2023

4. Desviacións de financiamento negativas do exercicio 4.973.927,29

5. Desviacións de financiamento positivas do exercicio 5.814.739,33

TOTAL AXUSTES (3+4+5) 13.706.921,63
RESULTADO ORZAMENTARIO AXUSTADO 5.495.996,03

Os  axustes  do  Resultado  Orzamentario veñen  motivados  polas  seguintes
consideracións:

A.Gastos financiados con Remanente de Tesourería para Gastos Xerais
Cando durante o exercicio orzamentario se tramitan modificacións do Orzamento de
Gastos  que  se  financian  con  RTGX,  prodúcese  un  axuste  ó  Resultado
Orzamentario polo importe das obrigas recoñecidas baseadas, precisamente, nese
financiamento.

Exclúense deste axuste as obrigas recoñecidas e financiadas con Remanente de
Tesourería  afectado  (Excesos  de  financiamento  afectado),  ó  obxecto  de  evitar
duplicidades entre o axuste por desviacións de financiamento e o relativo ó RTGX.

Segundo  os  datos  aportados  pola  aplicación  informático-contable  e  os  datos
derivados  dos  libros  auxiliares  así  como  do  tratamento  desa  información  por
partidas de gastos verificados polo persoal adscrito ó servizo de Intervención,  o
total  de obrigas recoñecidas durante o exercicio 2022 que se considera que se
financiaron con RTGX, ascendeu á cantidade de 14.547.733,67 €.

B.Desviacións de Financiamento en Gastos con Financiamento Afectado.
As desviacións de financiamento dun exercicio orzamentario, poden definirse como
ás  que  se  producen  cando  a  execución  de  gastos  que  se  financian  total  ou
parcialmente con aportacións ou ingresos concretos non se produce acompasada á
realización dos ingresos afectados ós mencionados gastos.

Estas  desviacións  poden  ser  positivas  ou  negativas  segundo  que  os  ingresos
realizados (dereitos recoñecidos) superen ós que deberíanse terse executado en
función do gasto realmente executado, ou viceversa.

Matematicamente, as desviacións de financiamento se calculan segundo a seguinte
fórmula:

DF = DR - Coefic Fón x OR

Onde

DF: Desviación de Financiamento

DR: Dereitos recoñecidos netos vinculados ós gastos (Código de proxecto)

Coefic. Fin.: Coeficiente de financiamento

Importe dos ingresos afectados (Recoñecidos e previstos )
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Importe dos gastos que financian (Recoñecidos e previstos)

OR: Obrigas recoñecidas netas

Dende o punto de vista dos axustes ó Resultado Orzamentario ou Remanente de
Tesourería, distínguense as seguintes clases de desviacións de financiamento:

a. Desviacións acumuladas: Refírense á totalidade do realizado para un gasto con
financiamento afectado, dende o seu inicio ata o final dun determinado exercicio
orzamentario.  As  desviacións  acumuladas  positivas  conforman  os  Excesos  de
Financiamento  Afectado,  que  conforman  un  compoñente  do  Remanente  de
Tesourería Total.

b. Desviacións imputables ó exercicio: son as que se producen na execución do
orzamento que se liquida,  e se obtén como resultado da comparación entre os
dereitos recoñecidos durante o exercicio, por axente e concepto orzamentario, e a
contía  resultante  de  multiplicar  os  respectivos  coeficientes  polas  obrigas
recoñecidas  durante  o  exercicio  orzamentario.  Tales  desviacións,  axustan  ó
Resultado Orzamentario: as positivas, réstanse, e as negativas, súmanse.

2.- REMANENTES DE CRÉDITO:
Créditos definitivos 147.367.886,11 €

Obrigas recoñecidas 107.206.475,97€

Diferencia 40.161.410,14 €  

Remanentes de crédito comprometidos 18.699.715,95 €

Remanentes de crédito non comprometidos  21.461.694,19 €

3.- REMANENTE DE TESOURERÍA:
COMPOÑENTES IMPORTES

ANO 2022
  1. (+) Fondos líquidos 18.389.356,63 18.389.356,63

  2. (+) Dereitos pendentes de cobro 39.353.375,66

     - (+) do Orzamento corrente 15.561.760,13
     - (+) de Orzamentos pechados 19.109.468,23
     - (+) de operacións non orzamentarias 4.682.147,30
  3. (-) Obrigas pendentes de pago 8.909.038,85

     - (+) do Orzamento corrente 2.144.828,24
     - (+) de Orzamentos Pechados 121.160,52
     - (+) de operacións non orzamentarias 6.643.050,09
  4. Partidas pendentes de aplicación
(-) cobros realizados pendentes de aplicación definitiva
(+) pagos realizados pendentes de aplicación definitiva

4.669.509,03
2.424.314,64

-2.245.194,39

I. Remanente de tesourería total (1+2-3+4) 46.588.499,05

II. Saldos de dubidoso cobro  (*) 18.825.212,05
III. Exceso de financiamento afectado (**) 5.394.523,82

IV. Remanente de tesourería para gastos xerais (I-II-III) 22.368.763,18
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V. Afectación RTGX IFS Art. 32
VI. Acredores dev. ingreso (Axuste Ministerio Plataforma). Saldo Cuenta 418

0,00
153.472,25

VII. Remanente de tesourería para gastos xerais dispoñible (I-II-III)-V-VI-VII (***) 22.215.290,93

(*) Saldos de dubidoso cobro: Ver aclaración no apartado correspondente (xúntanse
ó  expediente  os  estados  de  liquidación  de  exercicios  cerrados  e  informe  da
Tesourería Municipal, de data 20 de marzo de 2023).

(**) Excesos de Financiamento Afectado : Ver Anexo que se xunta cos estados de
gastos con financiamento afectado.

4.-  AVALIACIÓN  DO  OBXECTIVO  DE  ESTABILIDADE  ORZAMENTARIA
SEGUNDO CRITERIOS DO SISTEMA EUROPEO DE CONTAS (SEC-95):
Estado da liquidación exercicio 2022 Operacións Non Financeiras

CAPÍTULOS  DE
GASTOS/ INGRESOS

OBRIGAS
RECOÑECIDAS NETAS

DEREITOS
RECOÑECIDOS
NETOS

Capítulo 1 29.650.458,89 35.654.500,51

Capítulo 2 52.936.517,29 4.741.736,36

Capítulo 3 375.774,49 22.573.799,01

Capítulo 4 5.270.069,11 29.477.727,37

Capítulo 5 0,00 € 449.416,20

Capítulo 6 15.976.817,05 0,00

Capítulo 7 579.170,01 6.086.781,40

Subtotais 104.788.806,84 98.994.960,85

Avaliación obxectivo de estabilidade orzamentaria: 
Ingreso non financeiro: 98.994.960,85€
Gasto non financeiro: 104.788.806,84€
Axustes: -7.855.723,96€
Superávit en termos de contabilidade nacional: -13.649.569,95€
5.-  AVALIACIÓN DO CUMPRIMENTO DA REGRA DE GASTO.  LIQUIDACIÓN
EXERCICIO 2022.
Na situación de pandemia debido á crise sanitaria provocada polo COVID-19, o 
Congreso dos Deputados o 20 de outubro de 2020, acordou suspender as regras 
fiscais en 2020 e 2021, quedando sen efecto os obxectivos de estabilidade 
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aprobados polo Goberno en febreiro. Dita suspensión mantéñese para o exercicio 
2022 segundo acordo do Consello de Ministros de 27 de xullo de 2021. Derivado da
suspensión das regras fiscais, os obxectivos de estabilidade substituíronse por 
unhas taxas de referencia do déficit público.

ESTADO RESUMO (MODELOS MINISTERIO PLATAFORMA REMISIÓN DATOS)

A) ESTADOS CONCELLO DE LUGO

TOTAL GASTO COMPUTABLE LIQUIDACIÓN 2021 (1) 88.520.543,88€

TOTAL GASTO COMPUTABLE LIQUIDACIÓN 2022(2) 98.593.167,21€

TASA  DE  VARIACIÓN  GASTO  COMPUTABLE  2022/2021
(2)/(1))

11,38%

CONCLUSIÓN:  
Cumprimento/Incumprimento do Obxectivo Regra de Gasto

NON  SE
AVALÍA  O
CUMPRIMENTO
DA  REGRA  DE
GASTO  de
acordo  coa  LO
2/2012  ao
manterse  a
suspensión das
regras  fiscais
para  2022  por
Acordo  do
Consello  de
Ministros  de  27
de xullo de 2021

6.- AVALIACIÓN DO CUMPRIMENTO DÉBEDA VIVA A 31/12/2022: CÁLCULO
DO  VOLUME  DA DÉBEDA  VIVA. EVOLUCIÓN: CUMPRIMENTO DE LÍMITES
LEGAIS.
ANÁLISE DA DÉBEDA VIVA, Disposición 74 LXE 2014 en relación Disposición 
Final 31 Lei 17/2012 PXE:
Débeda financeira 31/12/2022 sen incidencia devolución PTE: 0,00 €

DRN por operacións correntes de ingresos liquidación exercicio 2022: 
92.908.179,45 €.

A  efectos  do  límite  de  endebedamento  respecto  da  autorización  para  a
concertación da operación: 

Débeda financeira/ Dereitos liquidados operacións correntes 2022: 0,00%
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Polo que se informa que o nivel de débeda así calculado estaría por debaixo do
110% dos ingresos correntes, límite previsto segundo o artigo 53 do Real Decreto
Lexislativo 2/2004, de 05 de marzo polo que se aproba o Texto Refundido da Lei
Reguladora  das  Facendas  Locais,  e  por  debaixo  do  límite  que  estableceu  a
Disposición  Final  31  da  LPXE  2013  do  75%,  aplicable  como  límite  para  a
autorización para a concertación de novas operacións de préstamo durante este
exercicio.

CONCLUSIÓNS:
Cumprimento  do  obxectivo  de  estabilidade  orzamentaria:  Cos  obxectivos
aplicados desde a entrada en vigor da LO 2/2012 A CORPORACIÓN LOCAL NON
CUMPRE  CO  OBXECTIVO  DE  ESTABILIDADE  ORZAMENTARIA.  Este
incumprimento  é  meramente  informativo  ao  manterse  a  suspensión  das  regras
fiscais para 2022 e non serán de aplicación as medidas previstas para os supostos
de  incumprimento  de  xeito  que  non  será  necesario  a  aprobación  dun  Plan
Económico Financeiro (PEF).

Cumprimento  obxectivo  de  regra  de  gasto:  NON  SE  EVALÚA  O
CUMPRIMENTO DA REGRA DE GASTO de acordo coa LO 2/2012 ao manterse a
suspensión as regras fiscais para 2022.

Cumprimento dos límites da débeda viva: Sí.

7. CONTA ANUAL DO EXERCICIO 2022 DE EVISLUSA:
A  Corporación  Municipal  de  Lugo,  en  funcións  de  Xunta  Xeral  da  EMPRESA
MUNICIPAL DE VIVENDA E SOLO DE LUGO, S.A., celebrou  o día 27 de abril de
2023 Xunta Xeral UNIVERSAL, adoptando os acordos que se conteñen na acta da
dita sesión que de seguido se transcribe literalmente: 

«PRIMEIRO.-  Aprobar  a xestión social  e  as Contas  Anuais  correspondentes  ao
exercicio do 2022, asinadas por todos os membros do órgano administrativo vixente
asistentes á reunión.

SEGUNDO.- Aplicar o resultado do exercicio nos seguintes termos:

BASE DO REPARTO:

Perdas e ganancias do exercicio…………. 1.594,54 €

TOTAL ………………………………………. 1.594,54 €

APLICACIÓN:

Reservas Voluntarias ……………………… 1.594,54 €

TOTAL ………………………….…………… 1.594,54 €

TERCEIRO.-  Tomar  razón  do  Informe  de  Xestión  correspondente  ao  exercicio
2022,  previsto no artigo 262 da Lei de Sociedades de Capital,  segundo informe
elaborado polo Director Xerente da Empresa.
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CUARTO.-  Tomar  razón  do Informe de Auditoría  de  Contas  do  exercicio  2022,
incorporado ao expediente, xa que, de cara a un maior control e transparencia, as
referidas contas foron sometidas a verificación de auditor, aínda que a Sociedade
cumpre, na data de peche do exercicio, os requisitos establecidos no artigo 263 do
R.D.L. 1/2010 do T.R. da Lei de Sociedades de Capital e non sería esixible informe
de auditoría.

QUINTO.-  Ratificar  o  acordo  adoptado  polo  Consello  de  Administración  de
EVISLUSA en sesión celebrada o día 22 de marzo de 2023, relativo á aprobación
da contratación dunha auditoría para as contas correspondentes ao exercicio 2023
de cara a un maior control e transparencia.»

8.- ESTADOS CONSOLIDADOS 2022.
DECRETO núm. 2498/2023 de 20 de marzo, corrixido polo decreto 2632/2023 de
23 de marzo:

ORZAMENTO CONSOLIDADO DE GASTOS 2022 - LIQUIDACIÓN

  ESTADO DE GASTOS
LIQUIDACION
ORZAMENTO

CORPORACIÓN
(ORN)

ORZAMENTO
EVISLUSA

TRANSFERENCIAS
A ELIMINAR

AXUSTES
A

REALIZAR

ORZAMENTO
XERAL

CONSOLIDADO

1 Gastos de Persoal. 29.650.458,89 178.319,57 0,00 0,00 29.828.778,46

2 Gastos  en  Bens
Correntes e Servizos. 52.936.517,29 18.962,73 0,00 0,00 52.955.480,02

3 Gastos Financeiros. 375.774,49 451,18 0,00 0,00 376.225,67

4 Transferencias
Correntes. 5.270.069,11 0,00 -244.461,05 46.727,57 5.072.335,63

5
Fondo  de
continxencia e outros
imprevistos

0,00 0,00 0,00 0,00 0,00

  TOTAL OPERACIÓNS
CORRENTES 88.232.819,78 197.733,48 -244.461,05 46.727,57 88.232.819,78

6 Investimentos Reais. 15.976.817,05 0,00 0,00 0,00 15.976.817,05

7 Transferencias  de
Capital. 579.170,01 0,00 0,00 0,00 579.170,01

  TOTAL OPERACIÓNS
DE CAPITAL 16.555.987,06 0,00 0,00 0,00 16.555.987,06

  TOTAL OPERACIÓNS
NON FINANCEIRAS 104.788.806,84 197.733,48 -244.461,05 46.727,57 104.788.806,84

8 Activos Financeiros. 2.417.669,13 0,00 0,00 0,00 2.417.669,13
9 Pasivos Financeiros. 0,00 0,00 0,00 0,00 0,00

  TOTAL OPERACIÓNS
FINANCEIRAS 2.417.669,13 0,00 0,00 0,00 2.417.669,13

  Total 107.206.475,97 197.733,48 -244.461,05 46.727,57 107.206.475,97

ORZAMENTO CONSOLIDADO DE INGRESOS 2022 - LIQUIDACIÓN
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  ESTADO DE
INGRESOS

LIQUIDACIÓN
ORZAMENTO

CORPORACIÓN
(DRN)

ORZAMENTO
EVISLUSA

TRANSFERENCIAS
A ELIMINAR

AXUSTES
A

REALIZAR

ORZAMENTO
XERAL

CONSOLIDADO

1 Impostos Directos. 35.654.500,51 0,00 0,00   35.654.500,51
2 Impostos Indirectos. 4.741.736,36 0,00 0,00   4.741.736,36

3 Taxas  e  Outros
Ingresos. 22.573.799,01 0,00 0,00   22.573.799,01

4 Transferencias
Correntes. 29.488.727,37 244.461,05 -244.461,05   29.488.727,37

5 Ingresos
Patrimoniais. 449.416,20 0,00 0,00   449.416,20

  TOTAL OPERACIÓNS
CORRENTES 92.908.179,45 244.461,05 -244.461,05   92.908.179,45

6 Alleamento  de
Investimentos Reais. 0,00 0,00   0,00

7 Transferencias  de
Capital. 6.086.781,40 0,00 0,00   6.086.781,40

  TOTAL OPERACIÓNS
DE CAPITAL 6.086.781,40 0,00 0,00   6.086.781,40

  TOTAL OPERACIÓNS
NON FINANCEIRAS 98.994.960,85 244.461,05 -244.461,05   98.994.960,85

8 Activos Financeiros. 589,52 0,00 0,00   589,52
9 Pasivos Financeiros. 0,00 0,00 0,00   0,00

  TOTAL OPERACIÓNS
FINANCEIRAS 589,52 0,00 0,00   589,52

  TOTAL 98.995.550,37 244.461,05 -244.461,05   98.995.550,37”

Tras  a  deliberación  efectuada,  sométese  o  asunto  a  votación,  acadándose  os
seguintes resultados:

Votos emitidos: 24

- Votos a favor: 13 dos Grupos Municipais do Partido Socialista de 
Galicia-PSOE e do Bloque Nacionalista Galego.

- Votos en contra: 0
- Abstencións: 11 do Grupo Municipal do Partido Popular.

En virtude de todo o cal, o Excmo. Concello Pleno, por maioría absoluta, ACORDA:

Aprobar a Conta Xeral do Orzamento Xeral de 2023 co seguinte resumo:

1. RESULTADO ORZAMENTARIO.

DEREITOS OBRIGAS RESULTADO
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CONCEPTOS RECOÑECIDOS
NETOS

RECOÑECIDAS
NETAS

AXUSTES ORZAMENTARIO

a.  Operacións
correntes 

92.908.179,45 88.232.819,78 4.675.359,67

b.  Outras
operacións  non
financeiras

6.086.781,40 16.555.987,06 -10.469.205,66

1. Total operacións
non  financeiras
(a+b)

98.994.960,85 104.788.806,84 -5.793.845,99

c.  Activos
financeiros

589,52 2.417.669,13 -2.417.079,61

d.  Pasivos
financeiros 

0,00 € 0,00 € 0,00 €

2. Total operacións
financeiras (c+d)

589,52 2.417.669,13 -2.417.079,61

RESULTADO
ORZAMENTARIO
DO EXERCICIO

98.995.550,37 107.206.475,97 -8.210.925,60

Axustes:

3. Créditos gastados financiados con remanente de tesourería
para gastos xerais  

14.547.733,67

4. Desviacións de financiamento negativas do exercicio 4.973.927,29

5. Desviacións de financiamento positivas do exercicio 5.814.739,33

TOTAL AXUSTES (3+4+5) 13.706.921,63
RESULTADO ORZAMENTARIO AXUSTADO 5.495.996,03

Os  axustes  do  Resultado  Orzamentario veñen  motivados  polas  seguintes
consideracións:

A.Gastos financiados con Remanente de Tesourería para Gastos Xerais
Cando durante o exercicio orzamentario se tramitan modificacións do Orzamento de
Gastos  que  se  financian  con  RTGX,  prodúcese  un  axuste  ó  Resultado
Orzamentario polo importe das obrigas recoñecidas baseadas, precisamente, nese
financiamento.

Exclúense deste axuste as obrigas recoñecidas e financiadas con Remanente de
Tesourería  afectado  (Excesos  de  financiamento  afectado),  ó  obxecto  de  evitar
duplicidades entre o axuste por desviacións de financiamento e o relativo ó RTGX.

Segundo  os  datos  aportados  pola  aplicación  informático-contable  e  os  datos
derivados  dos  libros  auxiliares  así  como  do  tratamento  desa  información  por
partidas de gastos verificados polo persoal adscrito ó servizo de Intervención,  o
total  de obrigas recoñecidas durante o exercicio 2022 que se considera que se
financiaron con RTGX, ascendeu á cantidade de 14.547.733,67 €.

B.Desviacións de Financiamento en Gastos con Financiamento Afectado.
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As desviacións de financiamento dun exercicio orzamentario, poden definirse como
ás  que  se  producen  cando  a  execución  de  gastos  que  se  financian  total  ou
parcialmente con aportacións ou ingresos concretos non se produce acompasada á
realización dos ingresos afectados ós mencionados gastos.

Estas  desviacións  poden  ser  positivas  ou  negativas  segundo  que  os  ingresos
realizados (dereitos recoñecidos) superen ós que deberíanse terse executado en
función do gasto realmente executado, ou viceversa.

Matematicamente, as desviacións de financiamento se calculan segundo a seguinte
fórmula:

DF = DR - Coefic Fón x OR

Onde

DF: Desviación de Financiamento

DR: Dereitos recoñecidos netos vinculados ós gastos (Código de proxecto)

Coefic. Fin.: Coeficiente de financiamento

Importe dos ingresos afectados (Recoñecidos e previstos )

Importe dos gastos que financian (Recoñecidos e previstos)

OR: Obrigas recoñecidas netas

Dende o punto de vista dos axustes ó Resultado Orzamentario ou Remanente de
Tesourería, distínguense as seguintes clases de desviacións de financiamento:

a. Desviacións acumuladas: Refírense á totalidade do realizado para un gasto con
financiamento afectado, dende o seu inicio ata o final dun determinado exercicio
orzamentario.  As  desviacións  acumuladas  positivas  conforman  os  Excesos  de
Financiamento  Afectado,  que  conforman  un  compoñente  do  Remanente  de
Tesourería Total.

b. Desviacións imputables ó exercicio: son as que se producen na execución do
orzamento que se liquida,  e se obtén como resultado da comparación entre os
dereitos recoñecidos durante o exercicio, por axente e concepto orzamentario, e a
contía  resultante  de  multiplicar  os  respectivos  coeficientes  polas  obrigas
recoñecidas  durante  o  exercicio  orzamentario.  Tales  desviacións,  axustan  ó
Resultado Orzamentario: as positivas, réstanse, e as negativas, súmanse.

2.- REMANENTES DE CRÉDITO:
Créditos definitivos 147.367.886,11 €

Obrigas recoñecidas 107.206.475,97€

Diferencia 40.161.410,14 €  

Remanentes de crédito comprometidos 18.699.715,95 €

Remanentes de crédito non comprometidos  21.461.694,19 €
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3.- REMANENTE DE TESOURERÍA:

COMPOÑENTES IMPORTES
ANO 2022

  1. (+) Fondos líquidos 18.389.356,63 18.389.356,63

  2. (+) Dereitos pendentes de cobro 39.353.375,66

     - (+) do Orzamento corrente 15.561.760,13
     - (+) de Orzamentos pechados 19.109.468,23
     - (+) de operacións non orzamentarias 4.682.147,30
  3. (-) Obrigas pendentes de pago 8.909.038,85

     - (+) do Orzamento corrente 2.144.828,24
     - (+) de Orzamentos Pechados 121.160,52
     - (+) de operacións non orzamentarias 6.643.050,09
  4. Partidas pendentes de aplicación
(-) cobros realizados pendentes de aplicación definitiva
(+) pagos realizados pendentes de aplicación definitiva

4.669.509,03
2.424.314,64

-2.245.194,39

I. Remanente de tesourería total (1+2-3+4) 46.588.499,05

II. Saldos de dubidoso cobro  (*) 18.825.212,05
III. Exceso de financiamento afectado (**) 5.394.523,82

IV. Remanente de tesourería para gastos xerais (I-II-III) 22.368.763,18

V. Afectación RTGX IFS Art. 32
VI. Acredores dev. ingreso (Axuste Ministerio Plataforma). Saldo Cuenta 418

0,00
153.472,25

VII. Remanente de tesourería para gastos xerais dispoñible (I-II-III)-V-VI-VII (***) 22.215.290,93

(*) Saldos de dubidoso cobro: Ver aclaración no apartado correspondente (xúntanse
ó  expediente  os  estados  de  liquidación  de  exercicios  cerrados  e  informe  da
Tesourería Municipal, de data 20 de marzo de 2023).

(**) Excesos de Financiamento Afectado : Ver Anexo que se xunta cos estados de
gastos con financiamento afectado.

4.-  AVALIACIÓN  DO  OBXECTIVO  DE  ESTABILIDADE  ORZAMENTARIA
SEGUNDO CRITERIOS DO SISTEMA EUROPEO DE CONTAS (SEC-95):
Estado da liquidación exercicio 2022 Operacións Non Financeiras

CAPÍTULOS  DE
GASTOS/ INGRESOS

OBRIGAS
RECOÑECIDAS NETAS

DEREITOS
RECOÑECIDOS
NETOS

Capítulo 1 29.650.458,89 35.654.500,51

Capítulo 2 52.936.517,29 4.741.736,36

Capítulo 3 375.774,49 22.573.799,01

Capítulo 4 5.270.069,11 29.477.727,37
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Capítulo 5 0,00 € 449.416,20

Capítulo 6 15.976.817,05 0,00

Capítulo 7 579.170,01 6.086.781,40

Subtotais 104.788.806,84 98.994.960,85

Avaliación obxectivo de estabilidade orzamentaria: 
Ingreso non financeiro: 98.994.960,85€
Gasto non financeiro: 104.788.806,84€
Axustes: -7.855.723,96€
Superávit en termos de contabilidade nacional: -13.649.569,95€
5.-  AVALIACIÓN DO CUMPRIMENTO DA REGRA DE GASTO.  LIQUIDACIÓN
EXERCICIO 2022.
Na situación de pandemia debido á crise sanitaria provocada polo COVID-19, o 
Congreso dos Deputados o 20 de outubro de 2020, acordou suspender as regras 
fiscais en 2020 e 2021, quedando sen efecto os obxectivos de estabilidade 
aprobados polo Goberno en febreiro. Dita suspensión mantense para o exercicio 
2022 segundo acordo do Consello de Ministros de 27 de xullo de 2021. Derivado da
suspensión das regras fiscais, os obxectivos de estabilidade substituíronse por 
unhas taxas de referencia do déficit público.

ESTADO RESUMO (MODELOS MINISTERIO PLATAFORMA REMISIÓN DATOS)

A) ESTADOS CONCELLO DE LUGO

TOTAL GASTO COMPUTABLE LIQUIDACIÓN 2021 (1) 88.520.543,88€

TOTAL GASTO COMPUTABLE LIQUIDACIÓN 2022(2) 98.593.167,21€

TASA  DE  VARIACIÓN  GASTO  COMPUTABLE  2022/2021
(2)/(1))

11,38%

CONCLUSIÓN:  
Cumprimento/Incumprimento do Obxectivo Regra de Gasto

NON  SE
AVALÍA  O
CUMPRIMENTO
DA  REGRA  DE
GASTO  de
acordo  coa  LO
2/2012  ao
manterse  a
suspensión das
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regras  fiscais
para  2022  por
Acordo  do
Consello  de
Ministros  de  27
de xullo de 2021

6.- AVALIACIÓN DO CUMPRIMENTO DÉBEDA VIVA A 31/12/2022: CALCULO
DO  VOLUME  DA DÉBEDA  VIVA. EVOLUCIÓN: CUMPRIMENTO DE LÍMITES
LEGAIS.
ANÁLISE DA DÉBEDA VIVA, Disposición 74 LXE 2014 en relación Disposición 
Final 31 Lei 17/2012 PXE:
Débeda financeira 31/12/2022 sen incidencia devolución PTE: 0,00 €

DRN por operacións correntes de ingresos liquidación exercicio 2022: 
92.908.179,45 €.

A  efectos  do  límite  de  endebedamento  respecto  da  autorización  para  a
concertación da operación: 

Débeda financeira/ Dereitos liquidados operacións correntes 2022: 0,00%

Polo que se informa que o nivel de débeda así calculado estaría por debaixo do
110% dos ingresos correntes, límite previsto segundo o artigo 53 do Real Decreto
Lexislativo 2/2004, de 05 de marzo polo que se aproba o Texto Refundido da Lei
Reguladora  das  Facendas  Locais,  e  por  debaixo  do  límite  que  estableceu  a
Disposición  Final  31  da  LPXE  2013  do  75%,  aplicable  como  límite  para  a
autorización para a concertación de novas operacións de préstamo durante este
exercicio.

CONCLUSIÓNS:
Cumprimento  do  obxectivo  de  estabilidad  orzamentaria:  Cos  obxectivos
aplicados desde a entrada en vigor da LO 2/2012 A CORPORACIÓN LOCAL NON
CUMPRE  CO  OBXECTIVO  DE  ESTABILIDADE  ORZAMENTARIA.  Este
incumprimento  é  meramente  informativo  ao  manterse  a  suspensión  das  regras
fiscais para 2022 e non serán de aplicación as medidas previstas para os supostos
de  incumprimento  de  xeito  que  non  será  necesario  a  aprobación  dun  Plan
Económico Financeiro (PEF).

Cumprimento obxectivo de regra de gasto: NON SE AVALÍA O CUMPRIMENTO
DA REGRA DE GASTO de acordo coa LO 2/2012 ao manterse a suspensión as
regras fiscais para 2022.

Cumprimento dos límites da débeda viva: Sí.

7. CONTA ANUAL DO EXERCICIO 2022 DE EVISLUSA:

33



ACTAS E GOBERNO
JDR/jch
Refª: ispac5937138893826475671.doc
Asunto: PLENO ORDINARIO DO 26-10-2023

A  Corporación  Municipal  de  Lugo,  en  funcións  de  Xunta  Xeral  da  EMPRESA
MUNICIPAL DE VIVENDA E SOLO DE LUGO, S.A., celebrou  o día 27 de abril de
2023 Xunta Xeral UNIVERSAL, adoptando os acordos que se conteñen na acta da
dita sesión que de seguido se transcribe literalmente: 

«PRIMEIRO.-  Aprobar  a xestión social  e  as Contas  Anuais  correspondentes  ao
exercicio do 2022, asinadas por todos os membros do órgano administrativo vixente
asistentes á reunión.

SEGUNDO.- Aplicar o resultado do exercicio nos seguintes termos:

BASE DO REPARTO:

Perdas e ganancias do exercicio…………. 1.594,54 €

TOTAL ………………………………………. 1.594,54 €

APLICACIÓN:

Reservas Voluntarias ……………………… 1.594,54 €

TOTAL ………………………….…………… 1.594,54 €

TERCEIRO.-  Tomar  razón  do  Informe  de  Xestión  correspondente  ao  exercicio
2022,  previsto no artigo 262 da Lei de Sociedades de Capital,  segundo informe
elaborado polo Director Xerente da Empresa.

CUARTO.-  Tomar  razón  do Informe de Auditoría  de  Contas  do  exercicio  2022,
incorporado ao expediente, xa que, de cara a un maior control e transparencia, as
referidas contas foron sometidas a verificación de auditor, aínda que a Sociedade
cumpre, na data de peche do exercicio, os requisitos establecidos no artigo 263 do
R.D.L. 1/2010 do T.R. da Lei de Sociedades de Capital e non sería esixible informe
de auditoría.

QUINTO.-  Ratificar  o  acordo  adoptado  polo  Consello  de  Administración  de
EVISLUSA en sesión celebrada o día 22 de marzo de 2023, relativo á aprobación
da contratación dunha auditoría para as contas correspondentes ao exercicio 2023
de cara a un maior control e transparencia.»

8.- ESTADOS CONSOLIDADOS 2022.
DECRETO núm. 2498/2023 de 20 de marzo, corrixido polo decreto 2632/2023 de
23 de marzo:

ORZAMENTO CONSOLIDADO DE GASTOS 2022 - LIQUIDACIÓN

  ESTADO DE GASTOS
LIQUIDACIÓN
ORZAMENTO

CORPORACIÓN
(ORN)

ORZAMENTO
EVISLUSA

TRANSFERENCIAS
A ELIMINAR

AXUSTES
A

REALIZAR

ORZAMENTO
XERAL

CONSOLIDADO

1 Gastos de Persoal. 29.650.458,89 178.319,57 0,00 0,00 29.828.778,46

2 Gastos  en  Bens
Correntes e Servizos. 52.936.517,29 18.962,73 0,00 0,00 52.955.480,02
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3 Gastos Financeiros. 375.774,49 451,18 0,00 0,00 376.225,67

4 Transferencias
Correntes. 5.270.069,11 0,00 -244.461,05 46.727,57 5.072.335,63

5
Fondo  de
continxencia e outros
imprevistos

0,00 0,00 0,00 0,00 0,00

  TOTAL OPERACIÓNS
CORRENTES 88.232.819,78 197.733,48 -244.461,05 46.727,57 88.232.819,78

6 Investimentos Reais. 15.976.817,05 0,00 0,00 0,00 15.976.817,05

7 Transferencias  de
Capital. 579.170,01 0,00 0,00 0,00 579.170,01

  TOTAL OPERACIÓNS
DE CAPITAL 16.555.987,06 0,00 0,00 0,00 16.555.987,06

  TOTAL OPERACIÓNS
NON FINANCEIRAS 104.788.806,84 197.733,48 -244.461,05 46.727,57 104.788.806,84

8 Activos Financeiros. 2.417.669,13 0,00 0,00 0,00 2.417.669,13
9 Pasivos Financeiros. 0,00 0,00 0,00 0,00 0,00

  TOTAL OPERACIÓNS
FINANCEIRAS 2.417.669,13 0,00 0,00 0,00 2.417.669,13

  Total 107.206.475,97 197.733,48 -244.461,05 46.727,57 107.206.475,97

ORZAMENTO CONSOLIDADO DE INGRESOS 2022 - LIQUIDACIÓN

  ESTADO DE
INGRESOS

LIQUIDACIÓN
ORZAMENTO

CORPORACIÓN
(DRN)

ORZAMENTO
EVISLUSA

TRANSFERENCIAS
A ELIMINAR

AXUSTES
A

REALIZAR

ORZAMENTO
XERAL

CONSOLIDADO

1 Impostos Directos. 35.654.500,51 0,00 0,00   35.654.500,51
2 Impostos Indirectos. 4.741.736,36 0,00 0,00   4.741.736,36

3 Taxas  e  Outros
Ingresos. 22.573.799,01 0,00 0,00   22.573.799,01

4 Transferencias
Correntes. 29.488.727,37 244.461,05 -244.461,05   29.488.727,37

5 Ingresos
Patrimoniais. 449.416,20 0,00 0,00   449.416,20

  TOTAL OPERACIÓNS
CORRENTES 92.908.179,45 244.461,05 -244.461,05   92.908.179,45

6 Alleamento  de
Investimentos Reais. 0,00 0,00   0,00

7 Transferencias  de
Capital. 6.086.781,40 0,00 0,00   6.086.781,40

  TOTAL OPERACIÓNS
DE CAPITAL 6.086.781,40 0,00 0,00   6.086.781,40

  TOTAL OPERACIÓNS
NON FINANCEIRAS 98.994.960,85 244.461,05 -244.461,05   98.994.960,85

8 Activos Financeiros. 589,52 0,00 0,00   589,52
9 Pasivos Financeiros. 0,00 0,00 0,00   0,00
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  TOTAL OPERACIÓNS
FINANCEIRAS 589,52 0,00 0,00   589,52

  TOTAL 98.995.550,37 244.461,05 -244.461,05   98.995.550,37”

DELIBERACIÓN

-  LARA  MÉNDEZ  LÓPEZ: Pois  iniciamos  o  debate  á  conta  xeral,  tamén  co
portavoz de economía. Cinco minutos, señor Permuy.

-  ÁNGEL PABLO PERMUY VILLANUEVA: Grazas.  A conta  xeral  de 2022 que
presentamos hoxe para a súa aprobación, o que pon de manifesto, unha vez máis,
é que o Concello de Lugo é unha administración solvente e saneada, por moito que
queiran dicir. E que amosa un balance positivo e que ademáis traballa e se esforza
en  impulsar  a  recuperación  do  municipio  tras  os  condicionantes  derivados  da
pandemia mundial que tivemos que afrontar con consecuencias que aínda seguen
a  estar  presentes,  estando  inmersos  nunha  nova  situación  económica  xeral
complicada  polos  efectos  dos  incrementos  dos  custos,  derivados  da  guerra  da
Ucraína.
No que sigue, vou facer un pequeno resumo e balance desta conta. En canto aos
ingresos,  os  ingresos  obtidos  polo  Concello  mantivéronse  e  incluso
incrementáronse en termos absolutos, manténdose practicamente a porcentaxe de
realización dos mesmos, respecto ás previsións iniciais, previsións similares ás do
exercicio anterior, obténdose un resultado de cobros de 5,5 millóns de incremento
respecto a 2021.
Logo que  ingresamos  máis  de 83 millóns  frente  aos 77 millóns  e  algo  do ano
anterior.
Mantívose, como no ano anterior, a exención ao tecido produtivo local dalgunhas
taxas  e  prezos  públicos  para  dotalos  de  liquidez  e  impulsar  a  reactivación
económica do municipio.
Co  obxectivo  de  dotar  de  liquidez  ao  empresariado,  pero  tamén  aos  e  ás
contribuíntes, o goberno continúa habilitando unha serie de medidas que están a ter
efectos sobre as arcas municipais,  como, por  exemplo,  a exención de pago de
taxas de ocupación de vía pública por terrazas e caldeiros de polbo, os postos do
mercado e outros que reflexan ingresos cero nas nosas contas.
Así,  no 2022 arranxouse un saldo de máis 101 millóns en dereitos recoñecidos.
Case  99  millóns  en  dereitos  recoñecidos  netos,  dos  que  forman  parte  tanto
impostos directos e indirectos, como as taxas e prezos públicos, as transferencias
correntes e de capital ou os ingresos patrimoniais.
Só un 15,72% quedou pendente de cobro a 31 de decembro.
Coma sempre, algúns dos tributos máis cuantiosos para as arcas municipais foron
o IBI, a cota pola recollida do lixo, o imposto de vehículos de tracción mecánica,
que supoñen case o 35% dos nosos ingresos.
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En canto aos gastos, o balance contable do Concello certifica que a administración
local executou no ano o 85,15% do gasto comprometido, frente ao 82,64% do ano
2021, ao efectivizar o pago de máis de 107 millóns de euros.
Este gasto, no que é evidente que a alta inflación tivo repercusión, permitiu garantir
o correcto desenvolvemento dos servizos, que neste tempo están a demostrar o
seu carácter  esencial,  incluíndo  ademais  as  axudas  de alugueiro  e  emerxencia
social  ou as actividades,  en calquera dos seus formatos, coas que se tratou de
axudar  tanto  na  contorna  urbana  como  no  rural,  aos  cidadáns  diante  das
dificultades derivadas da difícil situación económica, facendo fincapé naqueles que
amosaban unha maior vulnerabilidade.
Como reflicten as contas, nas que se mantén a débeda financeira a cero, alcánzase
bos resultados en indicadores económicos, tales como a liquidez inmediata ou a
solvencia a curto prazo,
Incrementouse tamén durante o ano 2022, o gasto medio por habitante en máis dun
13%, pasando dos 962 euros gastados en 2021 aos 1.088 euros que recolle  a
conta xeral do 2022, resultando un investimento por habitante de 168,05 euros e
superávit por habitante de case 56.
Un  esforzo  que  evidencia  a  vontade  deste  goberno  por  manter  as  prestacións
públicas e mesmo incrementalas para paliar as consecuencias da crise derivada da
guerra de Ucraína, que se estiveron a reflectir no exercicio 2022 e aínda continúa.
A área de Tesourería tramitou e liquidou durante o anterior exercicio o 96,94% dos
gastos asumidos pola administración local,  tal e como se reflicte na conta xeral,
dentro dos indicadores que avalan a suficiencia económica da institución.
Hai  que destacar  igualmente  que o  pasado  ano o  período medio  de pago  aos
provedores mantívose, incluso diminuíndo algo, pasando dos 6,92 días rexistrados
no 2021 a 6,38 no 2022, moi por debaixo do prazo legal establecido, que son 30
días.
Todo  este  balance  contable  constata  non  só  que  fixemos  un  maior  esforzo
económico  malia  a  repercusión  que supuxo  a  alza  da  infracción  para  as  arcas
locais,  mantendo, como dicía,  en 168 euros e pico o investimento realizado por
habitante, senón traballando tamén na mellora da eficiencia dos procedementos.
Somos  conscientes  das  advertencias  que  a  intervención  fai  na  nosa  memoria
respeto aos ingresos e gastos. Algunhas delas xa están en fase de implantación
nestes  momentos,  como  pode  ser  a  modificación  de  determinadas  ordenanzas
fiscais e tamén analizando o que se vai facer dende agora, respecto das taxas e
prezos públicos.
O que é certo é temos un informe de intervención xeral de que temos aumentar os
ingresos,  que  será  preciso  abordar  unha  vez  estea  estabilizada  a  situación
económica que estivo a sufrir ao longo do 2022 e que aínda perdura, xa que non
era precisamente  o momento  para pensar  niso,  pero agora estase a abordar  a
modificación  a  futuro,  como  dicía,  das  ordenanzas  fiscais,  no  establecemento
doutros  axustes  que  permitan  ter  máis  equilibrado  o  diferencial  entre  gastos  e
ingresos.
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-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Por parte do Partido Popular.
Señora Carballas.

-MARÍA  DEL  MAR  CARBALLAS  PIÑEIRO: Buenos  días,  gracias  de  nuevo,
alcaldesa. Señor Permuy, ustedes nos cuentan unos datos muy bonitos, hablan de
una administración solvente, una administración saneada, pero los datos que se
reflejan en la conta xeral de 2022 son claros. Van a la deriva. Están abocando a
este ayuntamiento a un empobrecimiento claro.
Van ustedes cuesta abajo y sin frenos.
Gastan  más  de  lo  que  ingresan  y  eso  es  insostenible  en  cualquier  economía.
Ustedes tienen unas previsiones presupuestarias que después no cumplen. Y eso
se ve analizando los datos del estado de liquidación del presupuesto.
Su forma de entender la economía es la de las cuentas de la lechera. Creen que el
dinero nace de los árboles y llegan a sus manos para derrocharlo.
Por ejemplo, impuesto sobre el incremento del valor de los terrenos. Es decir, la
plusvalía.  Tenían  una  previsión  de  un  millón  de  euros  e  ingresaron
aproximadamente 482.000. Es decir, sólo el 48%.
Impuesto sobre actividades económicas,  el  IAE. De 4,8 millones recaudaron 3,8
millones.  Un  millón  de  euros  menos  de  lo  que  ustedes  esperaban.  Y  esto  es
preocpante, y es preocupante porque, como saben, el IAE lo pagan las empresas
cuyo importe neto de la cifra de negocios es igual o superior a 1 millón de euros. Es
decir, han provocado que Lugo no sea una ciudad atractiva para invertir. Y lo dicen
sus números. No son capaces de atraer inversiones y creación de empleo. Solo de
echar a los que quedan.
Impuesto  sobre  construcciones,  instalaciones,  etc.  De  2  millones,  ustedes
reacaudaron 981.021,77 euros. Solo un 49%, menos de la mitad.
Y esto. Esto es fruto del colapso, de las licencias y del continuo desincentivo a la
inversión que provoca este bigobierno. Que volvemos a ver que echa a quienes
quieran apostar por Lugo.
Tasa por la recogida de basura. Esta es una de las que se lleva el premio. Y es que
de 7.300.000 euros que ustedes ponen en su previsión, recaudaron 3.354.010,48
euros. Dejaron de recaudar casi 4 millones de euros. Casi 4 millones de euros en la
tasa por recogida de basura que ustedes contaban recaudar y no recaudaron. Es
que no recaudaron ni la mitad. Tan solo ubn 46%. ¿Cómo vamos a hacer, señor
Permuy? Es que esto es insostenible.
Es que da igual la aplicación presupuestaria que miremos.
Tasa  por  licencia  apertura  de  establecimientos.  Tenían  como  previsión
presupuestaria 300.000 y recaudaron sobre 130.000. Solo el 44%. No está abriendo
el número de negocios que debería abrir en Lugo. No recaudaron ni la mitad de lo
que presupuestaron en la tasa por licencia de apertura de establecimientos.
Ustedes mismos hicieron unas fantasías de lo que iba a pasar, dieron unas cifras
que  quedaban  muy bonitas,  pero  que  no  se  cumplen.  Están  espantando  a  los
emprendedores. Y puedo seguir. Multas por infracciones urbanísticas, tributarias,
por infracción de la ordenanza.
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Aquí un total de 2,4 millones de euros no recaudaron ni 770.000 euros. Solo un
32%.
Además, es que lo triste es que uno de los principales ingresos o fuentes e recursos
de Lugo sean las multas de tráfico en lugar de ser las licencias o los tributos y tasas
que serían el resultado o el reflejo de que Lugo crezca y genere empleo y riqueza.
También nos encontramos con cosas muy curiosas. Como yo suelo decir, dignas de
un estudio detallado, como, por ejemplo. ¿Por qué, como usted bien decía, tienen
una previsión presupuestaria de 35.000 euros en la tasa por terrazas, mesas y sillas
si no lo están cobrando? Es que eso es hacerse trampas en el solitario. Es que
hasta en esto. Bueno y de paso nos podrían ir adelantando qué pasará con esta
tasa el año que viene.
Seguimos, transferencias de la Unión Europea. De 6,8 millones, sólo recaudaron
3,2. Una vez más, vemos que no son capaces de recaudar ni la mitad.
La  explicación  de  esto  es  muy  simple.  Son  un  gobierno  incapaz  de  gestionar,
incapaz de ejecutar y lo veremos en las obras de peatonalización del centro. A ver
si consiguen cumplir los plazos porque sino habrá que devolver la subvención y nos
gustaría saber si hay fondos municipales para pagar estas obras. ¿Qué pasará si
se les quita dinero de Europa? 
Bueno, en resumen. Ustedes contaban con tener casi 147.400.000 euros y solo
recaudaron 83.500.000 euros. Si se descuidan no ingresan ni la mitad del dinero
con el que ustedes contaban en los presupuestos. Así normal que no salgan los
números. En cuanto al importe de dudoso cobro desde el año 2015. Es decir, desde
que la señora Méndez es alcaldesa hasta el año 2020 ascienden a 10,5 millones de
euros.
Reparos de legalidad en el año 2022: 191 reparos de legalidad por un importe de
20.633.000.  Siguen  teniendo  contratos  caducados,  seguimos  viendo  contratos
pendientes de actualizar, siguen teniendo facturas en cajones, en concreto 1.612
facturas. Y yo todo esto que les digos está en sus papeles. No es una interpretación
que hagamos desde el  grupo municipal  del  Partido Popular  de Lugo.  Es que el
interventor  o  en este caso interventora  accidental  y  la  tesorera les  hacen unas
duras advertencias en su informe.

-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Iniciamos a segunda quenda.
Quenda agora para o portavoz do Goberno.

-  ÁNGEL PABLO PERMUY VILLANUEVA: Si. Mire, non precisamos de vostedes
para  que  nos  queiran  facer  ver  aquilo  do  que  xa  somos  conscientes.  Todos
sabemos que levamos anos realizando un considerable aumento de gasto que, por
outra banda, resultou indispensable, como lle dicía antes, para dar cobertura a esa
suba de precios e a esas circunstancias  que se veñen presentando e que non
sempre son doadas de prever con antelación.
Do que se trataba era de que esa suba de prezos dos servizos e materiais non
repercutise aos contribuíntes e manter por outra parte conxeladas as taxas e os
impostos.
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Hai diferentes formas de facer política e xestionar as instalacións públicas e seguro
que a súa afástase moitísimo do que é a nosa de maneira de facelo.
Logo da pandemia mundial e da crise social e económica que lle sucedeu e das
consecuencias que tivo e segue tendo para a cidadanía, que seguro que tamén ten
algo que ver á hora de apertura de novos negocios, o incremento da inflación, a
situación de dificultade, de previsión de futuro a curto prazo, derivado do conflito
bélico de Ucraína, e outras circunstancias que estamos a ver que se nos están
presentando día a día. O que tiñamos claro é que non era o momento de impoñer
máis cargas fiscais á poboación.  E, porén, nunca tanto como nestes tempos foi
preciso afondar no incremento das contías dedicadas a gastos sociais e de vivenda.
Mellorar prestacións, como a protección e acompañamento a maiores, a axuda no
fogar, incremento ademais da limpeza viaría e a recollida de lixo.
Traballouse  e  trabállase  en  adaptar  a  realidade  e  as  necesidades  actuais  do
municipio a outras áreas, ampliando por exemplo contratos como o de mantemento
de zonas verdes. Precisamente, foi a posición de liquidez e estabilidade que posúe
a administración local, da que vostedes parece ser que queren obviar unha e outra
vez, o que nos permitiu e permite continuar axudando aos sectores e colectivos
máis  castigados  e  vulnerables,  mellorando  ao  mesmo  tempo  os  servizos  á
sociedade mentres impulsamos a reactivación do tecido produtivo.
E por iso se fan plans para atraer inversión de empresas foráneas.
E  ademáis  ímonos  dotando  de  novas  infraestruturas.  Iso  non  o  comentou.  O
patrimonio neto pasou de 432 millóns a 732.
Aínda que non lle  guste,  esta  forma de facer  é  a  que nos posiciona  como un
concello referente na loita activa contra os efectos do cambio climático e como unha
localidade atractiva para aqueles que veñen desenvolver os seus proxectos aquí.
E ademais todo isto, sen ter que recaer en endebedamento, porque desde o ano
2017, porque a vostede gústalle moito facer historia. Cando se acadou a débeda
financeira cero, seguimos nesa situación, e aínda se está mantendo a día de hoxe,
porque ese incremento de gasto fíxose de acordo ao marco de disponibilidade dos
recursos cos que contamos.

-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas, pois segunda quenda para a
portavoz do Partido Popular.

-  MARÍA  DEL  MAR  CARBALLAS  PIÑEIRO: Sí,  bueno,  señor  Permuy,  yo
agradezco que me dé la razón y que por primera vez un concejal de economía del
PSOE de  Lugo  reconozca  el  verdadero  drama  y  problema  que  suponen  estos
números que nos acaba de dar.
Que reconozca el grave problema de las cuentas municipales, que conozca que
gastan más de lo que ingresan. ¿Pero si son conscientes, por que no lo cambian,
señor  Permuy?  Ante  problemas,  soluciones.  No,  excusas.  Ya  sé  que  le  toca
defender unos datos que usted ha heredado. Unas cuentas con una evolución de
gasto ascendente, unas cuentas que son insostenibles.
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Hagan el favor de non vendernos una situación económica que no tiene que ver con
la realidad. Gastan más de lo que ingresan y así os números no salen.
E insisto: no es porque se lo diga yo. Se lo están advirtiendo desde tesorería y
desde intervención.
Se lo estamos advertindo desde el grupo municipal del Partido Popular y se lo están
advertiendo dos habilitados nacionales del Ayuntamiento.
Se  les  está  advirtiendo  que  la  liquidación  del  año  2022  tiene  un  resultado
presupuestario de negativo de -5,8 millones de euros.
Se está advertindo que esta cantidad llega a los -13.649.000 euros si se tienen en
cuenta la consolidación y ajustes contables.
Y no, no son conscientes de las circunstancias reales de este Concello. Y no lo son,
y por eso necesitan hacer un estudio económico real adaptado.
Es muy grave que el informe de interveción refleje que la evolución de la ejecución
presupuestaria en materia de ingresos está estancada. Y que, sin embargo, hay
una  evolución  ascendente  en  materia  de  gastos.  Están  recriminando  que  no
ingresan y siguen gastando, gastando y gastando.
Están quemando en superávit. Están en una deriva financiera muy preocupante.
Y  lo  peor  de  todo  es  que  esta  deriva  financiera  non  es  a  costa  de  realizar
inversiones, sino a costa de aumentar el gasto corriente.
Insisto. El informe de intervención es drástico, claro y demoledor. Les proponen 19
medidas, un plan de acciones y 13 advertencias de control financieiro. E insisto, no
se  lo  decimos  desde  el  Partido  Popular.  Se  lo  dice  ese  señor.  Ese  señor  es
habilitado nacional, es un profesional independiente que les dice que may mucho
que mejorar. Mucho que mejorar. Por este camino van mal. Y el problema es que
nos están arrastrando al resto. Nos arrastran al precipicio.
Deben aplicar de inmediato las medidas de corrección. Deben aplicarlas para evitar
situaciones  de  incumplimiento  cuando  desaparezca  esa  suspensión  de  las
reglasfiscales, que podría ser, como le advierten, en 2024. Gracias

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Pois última queda. Un minuto,
señor Permuy.

-  ÁNGEL PABLO PERMUY VILLANUEVA: Volvo reiterar  o mesmo. Facemos e
temos formas de traballar diferentes.
Xa sabemos que temos máis gastos e menos ingresos. Xa llo expliquei na miña
intervención anterior. Esa é a política: axudar nos momentos complicados a quen o
necesita.
Por certo, este informe estivo a exposición pública. Vostedes non fixeron ningunha
alegación,  nin  reclamación,  nin  reparos,  nin  observacións.  Que  iso  dá  traballo
tamén.
E o máis importante, que iso me afecta directamente. Non poña na miña boca as
palabras que non dixen. Non poña na miña boca as palabras que non dixen. 
Nós seguiremos traballando e, de feito, claro, somos conscientes das indicacións e
recomentacións  que  fai  intervención.  E  traballamos  sobre  elas.  Porque  nós
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queremos mellorar. Claro que queremos mellorar, porque se melloramos no noso
desempeño, mellorará a cidade.
Pero non se preocupe, non necesitamos as súas recomendacións. Xa temos as dos
profesionais  que nos axudan e as nosas mesmas, que sabemos por onde tirar.
Grazas.

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Pois ese señor, e perdón, señor interventor, polo "ese",
está en contacto permanente con esta alcaldesa.
E a situación estalle controlada. E as magnitudes míranse en global. Hai momentos
en que se necesita unha demanda dunha política expansiva de gasto, polo que lle
acaba de argumentar o portavoz. Noutras ao mellor hai que ser máis restritivos.
Pero tamén o fixo así o Concello de Madrid por poñer un exemplo. Non susceptible
de sospeitas para o seu grupo. Iso si,  o Concello  de Madrid tivo que recurrir  á
débeda. Cousa que nós tampouco criticamos, non sei se vostedes o fan, porque o
importante é atender ás necesidades dos veciños e das veciñas, ás necesidades da
nosa cidade, e, a parte, contrapoñer unha situación e un contexto socioeconómico
moi complicado.
E o aforro do ámbito público está para gastar. Non é como ao mellor nas familias
que,  ao  mellor  queremos  deixalo  en  herdanza  aos  fillos.  Neste  caso,  na
Administración  Pública  está  para  gastar  e  para  investir  e  para  dar  resposta  ás
necesidades. E, sobre todo, pois mentres non se estabilice a situación.
E despois  non imos entrar tampouco no pormenores de certos argumentos que
utilizou, que evidentemente non compartimos en absoluto.
Hai máis empresas na nosa cidade e moitas vinculadas ao propio Lugo Transforma.
Hai máis emprendedores na nosa cidade. Invitámolos a pasar e polo CeiNodus, e
non só de paseo, senón a enterarse dos datos e as cifras que se manexan no
Viveiro de Empresas municipais.  Nos fondos que temos en execución europeos,
máis  de  44  millóns  de  euros,  que  estamos  a  xestionar  cunha  porcentaxe  de
execución do 100%.
Non se pode dicir así en moitos concellos, e incluso a señora Candia nos podería
falar diso e de devolver fondos europeos que lle foron postos a disposición nun
momento dado.
Nós, a execución é do 100%. Evidentemente faremos ese traballo e seguiremos a
facer ese traballo porque é a nosa obriga, pero tamén é o noso empeño e a nosa
dedicación.
Así que imos proceder a votar a conta xeral correspondente ao exercicio 22.

PROPOSICIÓNS

6/129  PROPOSICIÓN  DO  GRUPO  MUNICIPAL  DO  PARTIDO  POPULAR,
NÚMERO 235/2023 DE REXISTRO DE PLENO, PARA IMPLANTAR UN PLAN
DE  ACTUACIÓN  NA  REDE  DE  DRENAXE  DA  CIDADE  DE  LUGO  (Exp.
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2023/G004/000881).

Vista a referida proposición cuxo texto é do seguinte teor:

“En Lugo hai unha serie de puntos nos que se suceden as inundacións cada
vez que hai fortes precipitacións ou trombas de auga,  iso é algo perfectamente
coñecido por todos os lucenses e que se localiza en puntos como: Av. Fontiñas, Av.
Infanta Elena,  Parque de Frigsa (fronte Parque Infantil  de Tráfico),  Rúa Fermín
Rivera,  Av.  da Coruña...  son zonas nas que sabemos que é moi  probable  que
cando cae unha gran cantidade de auga hai risco de que se inunden.

Sería bo que se fixese un mapa cos puntos negros ou críticos con risco de
inundacións no municipio, en base aos datos de intervencións de bombeiros, policía
local, enxeñería, queixas cidadás... e deste modo poder concretar os puntos nos
que este plan debe actuar.

En canto ao plan de actuación poderíase actuar en 3 eixos:
Análise  do  deseño  destes  puntos,  plantexando  a  necesidade  ou  non  de

redeseño da vía.
Estudo  dos  elementos  de  drenaxe,  plantexando  a  posibilidade  de

modificacións de tamaños, formas , número de elementos e mesmo tipoloxía.
Plan de mantemento periódico do drenaxe superficial en Lugo, reforzando o

mesmo nos puntos críticos da rede de drenaxe. Mesmo sería preciso, cando haxa
previsión meteorolóxica de grandes precipitacións ou tormentas, levar a cabo una
revisión e reforzo da limpeza dos sumidoiros e rede de drenaxe nos puntos críticos
detectados no municipio.

Por todo elo o Grupo Municipal do Partido Popular considera de interese
municipal que o Pleno da Corporación Municipal ACORDE:

Que o Concello de Lugo, leve a cabo as medidas necesarias para implantar
un Plan de actuacións na rede de drenaxe para evitar as inundacións en Lugo.”

Tras  a  deliberación  efectuada,  sométese  o  asunto  a  votación,  acadándose  os
seguintes resultados:

Votos emitidos: 24

- Votos a favor: 11 do Grupo Municipal do Partido Popular. 
- Votos en contra: 13 dos Grupos Municipais do Partido Socialista de 

Galicia-PSOE e do Bloque Nacionalista Galego.
- Abstencións: 0

En virtude de todo o cal, o Excmo. Concello Pleno ACORDA REXEITAR a
proposición  presentada  polo  Grupo  Municipal  do  Partido  Popular,  anteriormente
transcrita.
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DELIBERACIÓN

-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Pois iniciamos o debate por parte do Partido Popular,
señor Cabarcos. Cinco minutos.

- RAMÓN MANUEL CABARCOS RODRÍGUEZ: Bo día. Señora alcaldesa, señoras
e señoras membros do goberno municipal,  esta proposta vai ir  acompañada de
dúas desculpas.
A primeira das desculpas ten que ver coa derradeira quenda de intervención da
alcaldía, a que non ten réplica, no derradeiro pleno celebrado onde, con razón, con
razón, amosábase unha queixa sobre a falla de creatividade e innovación dalgunha
das propostas presentadas polo Grupo Popular.  En concreto pola que me tocou
presentar sobre as necesidades do barrio do Carme.
Temos  que  admitir  que  non  se  pode  ser  menos  innovador  e  orixinal  con  esta
proposición que hoxe traemos. De feito, nin o seu texto é inédito.
Hai seis anos no mes de xuño do ano 2017, o grupo Popular municipal en sesión
ordinaria de pleno presentou unha proposición que evidenciaba a necesidade e
requiría  do  goberno  municipal  a  creación  dun  plan  de  actuación  na  rede  de
saneamento urbano, na procura de evitar nefastas consecuencias de precipitacións
pluviais concentradas no tempo.
Dende a miña curta experiencia de participación en plenos municipais, resulta case
de ciencia ficción que se fose aprobada por unanimidade dos seis grupos políticos
presentes. Había consenso, ao mesmo que entendo que debería haber hoxe.
A proposta requiría o goberno municipal para elaborar un mapa de puntos críticos
de saturación da rede, cos axentes locais implicados, analizar cada un destes e
intervindo por redeseño dos mesmos: trazado, tamaño, tipo, e elaborar e vixiar o
cumprimento dun plan de mantemento con intervencións preventivas.
Nada podía saír mal porque, de feito, había unanimidade. Había acordo completo.
De feito, quería transcribir unhas palabras do señor Arroxo no debate do pleno, que
dicía que houbo obras nas que se podía ter aproveitado precisamente, para ter
mellorado iso.
De feito, dende o BNG, e podemos mirar as hemerotecas, onde se pedía que "se
aproveitasen esas obras, para evitar futuros problemas por inundacións". Palabras
literais.
A  propósito  destes  problemas  de  inundacións  por  obras  executadas  falaremos
despois nunha pregunta. En todo caso, ata onde eu conseguín saber, tal actuación
integral  e  preventiva  non  se  levou  a  cabo.  Si  hai,  efectivamente,  actuacións
puntuais. Quizais non houbo tempo ou quizais consideraron este acordo a piques
de comezar o verán, algo a resolver no futuro.
Teño documentadas algunhas intervencións puntuais, como dicía, en setembro de
2018, 45.100 euros para a mellora do saneamento urbano na avenida da Coruña
entre os número 306 e 362. Tamén teño outra do 2019 de 68.774 euros para a
mellora do saneamento urbano en Estrada da Granxa, en rolda das Fontiñas e na
Escalinata da Estación.
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Evidentemente,  non foron  suficientes  porque  en  xuño  deste  mesmo ano  houbo
unha choiva, que tampouco foi especialmente importante ou esaxerada, e volveu
haber problemas moi importantes, por exemplo, na rolda das Fontiñas, que quedou
cortada ao tráfico e inundáronse varios sotos.
Entón,  por ter  unha magnitude de cuantificación das cifras investidas,  e as que
farían falta, pois preto de 114.000 euros que teño documentados de presuposto e
execución material.  Por certo, presuposto e execución material, non de contrata,
refírome  a  esa  contía  en  concreto,  pois,  contrastadas  contra  outras  de
mantenemento de infraestruturas urbanas destes investimentos aos que fan falla e
que di que demanda as necesidades da veciñanza, como poden ser, por exemplo,
a  colocación  dun  paso  de  peóns  intelixente,  que  se aluma ao pisar  nel  ou  un
coliving  para  artistas,  pois  para  dous ou tres  artistas,  porque  poucos máis  van
entrar alí,  ou pozas de auga quente a carón do río, pois hai unha diferenza de
contías investidas nunha e outra cousa que é, pois, realmente agravante ou grave.
Polo tanto, entendo que non houbo tempo nin cartos para evitar inundacións de
rúas locais e vivendas cando aparecen as inevitables,  aínda que cada vez máis
frecuentes choivas e precipitacións concentradas, e, en todo caso, o razoable desta
proposición é traer unha cuestión de interese xeral e o antecedente de terse xa
aprobado por unanimidade hai seis anos.
O que parece que debería levar a pensar que nesta ocasión ocorrerá o mesmo, e
iso é o que nos vimos solicitar.

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Pois por parte do goberno, o 
concelleiro de Medio Ambiente. Cinco minutos, señor Fernández.

- MIGUEL FERNÁNDEZ MÉNDEZ: Bo día. Moitas grazas. Pois, señora Carballas,
por alusións e con toda cordialidade, direille que nós temos moitas influencias en
moitas  administracións,  no  goberno  de  Madrid,  moi  pronto  xa  verá  como  no
goberno  da  Xunta  de  Galicia,  pero  desde  logo  sobre  climatoloxía,  aínda  non
influímos. E se chove, máis aló de poñer ovos a Santa Clara, pouco podemos facer.
E as obras das que vostede fala van ao ritmo previsto.
Dito isto e centrándonos no tema que nos interesa.
En relación ás pluviais, e independentemente deses problemas en zonas concretas,
que son  evidentes,  que  ademais  son agravados  nos últimos  anos polo  cambio
climático,  como  eses  fenómenos  meteorolóxicos  extraordinarios  e  de  difícil
abordaxe, o certo é que a cidade de Lugo dispón dun sistema de saneamento e
depuración absolutamente punteiro e do que debemos estar moi satisfeitos.
E non o digo eu. Dino os informes dos técnicos competentes, e aínda a risco de ser
un  pouco  farragoso,  como  se  trata  de  cuestións  técnicas,  voulle  trasladar
precisamente, pois a opinión deses técnicos.
En relación ás redes de drenaxe e saneamento, Lugo liderou a inversión do Estado
en euros por habitante, na execución de proxectos de saneamento e depuración de
augas, cun sistema de saneamento que inclúe 14 tanques de tormentas, equipados
coa  tecnoloxía  máis  avanzada  a  nivel  europeo  e  cun  mantemento  diario  que
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garanten a retención da auga de chuvia que chega a eles,  transportadas polos
interceptores  de  saneamento  da  cidade,  precisamente  cando  se  producen
precipitacións  moi  intensas,  para  evitar  a  contaminación  dos  ríos  Miño,  Rato  e
Fervedoira e diminuír a posibilidade de inundacións.
Esta rede de saneamento dispón dun sistema mixto separativo unitario, dado que
as redes de colectores da maior parte da rúa son separativas, o cal permite dispor
de maior capacidade de evacuación de augas pluviais e un sistema unitario nos
interceptores do río Miño, Rato e Fervedoira, o cal, mediante as arquetas de control
e tanques de tormentas, permite control de inundacións.
A capacidade de retención destes tanques é de 13.335 metros cúbicos.  É dicir,
máis de 13 millóns de litros de auga, que, de non dispoñer deles, infraestrutura da
que carecen outras ciudades,  non só de Galicia,  senón do norte de España,  si
poderían provocar esas inundacións.
No  relativo  á  planificación,  existen  estudos  das  diferentes  bacías  da  cidade,
realizados no marco das actuacións da Confederación Hidrográfica,  e tamén da
COES e, por suposto, do propio servizo.
Á  súa  vez,  o  Concello  está  en  vangarda  de  solucións  sostibles  no  ámbito  da
drenaxe urbana, tal e como recolle o catálogo de solucións urbanas sustentables
que  definen  innovadoras  solucións  sustentables  a  diferentes  escalas  de
intervención urbana e que xorde o proxecto Life  Lugo máis  Biodinámico,  como
dicía, a aposta deste goberno, por liderar unha revolución cara ao desenvolvemento
urbano sustentable.
Este catálogo iníciase precisamente cunha completa análise tanto do clima de Lugo
como  a  súa  evolución  en  tempos  recentes,  como  base  para  a  definición  de
diferentes solucións adaptadas á cidade e a eses cambios.
A respecto do ciclo da auga, a primeira solución que presenta é a rede de drenaxe
de  pluviais  a  través  de  sistemas  baseados  na  natureza,  a  través  dunha
infraestrutura  urbana  hidráulica  e  paisaxística,  cuxa  misión  é  captar,  filtrar,
almacenar, reter, transportar e infiltrar no terreo, de forma que non sufra ningún
estrago e incluso permita a  eliminación e depuración de forma natural  de,  polo
menos,  parte  da  carga  contaminante  que  houbera  de  adquirir  por  procesos  de
escorrentía urbana.
E todo isto tratando de reproducir o ciclo biolóxico, previo á urbanización, co fin de,
por unha parte, pois xestionar mellor a escaseza de auga e tamén facer fronte a
estes problemas de asolagamento dos que falabamos.
O incremento de zonas verdes en obras de reurbanización das rúas ou a creación
de novas zonas nos proxectos de peonalización do casco histórico que estamos
impulsando, contribúen tamén a unha mellora tanto da calidade do aire como, en
relación ao que nos ocupa, a unha mellora do ciclo hidrolóxico.
E dito isto, engádolles eu, que ademáis desa planificación, no Concello dispoñemos
de maquinaria e persoal suficiente para realizar  o mantemento, tanto preventivo
como corrector e de forma permanente, con máis de 1000 actuacións anuais, para
previr e diminuír precisamente os efectos das choivas.
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Aínda  así,  é  tanto  pola  orografía  da  cidade  como  incluso  por  eses  cambios
climatolóxicos  que  indudablemente  nos  afectan,  faise  necesario,  efectivamente,
como  dicía  o  voceiro,  actuar  nalgún  punto  concreto  que  temos  perfectamente
identificado e estudado, de maneira que ese mapa...

-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Iniciamos a segunda quenda,
tres minutos, señor Cabarcos.

-  RAMÓN MANUEL CABARCOS RODRÍGUEZ: Grazas. polo que entendo, a súa
contestación  vai  na  liña  de  negar  unha  evidencia,  porque  o  que  fai  vostede  é
mostrar as bondades da rede que temos, que pode ser perfectamente certo todo
que está dicindo, pero entón o que ocorreu en xuño de 2023 era absolutamente
inevitable.
Co cal, como lle estaba suxerindo a miña compañeira Carballas, o que tiñamos que
facer é presentar esta proposición non aquí, senón se cadra perante o Bispado ou
algunha autoridade divina,  para que interveña no cambio climático e a partir  de
agora  a  rede  de  saneamento  de  Lugo  estea  suficientemente  capacitada  para
resolver precipitacións moderadas e uniformes ao longo de todo o tempo.
Terémolo en conta para a próxima vez que teñamos que facer tal presentación ou
tal solicitude.
Voulle dicir que, ao efecto do que estaba dicindo, a respecto do que si está dentro
da capacidade de intervir do Concello, que hai dous efectos que están asociados á
publicidade compulsiva moi perniciosos, que son o froito da crecida das cuncas,
que, por certo, tamén ten un pouquiño que ver coa aprobación dese 5% do PXOM e
a acumulación froito da contención de augas por obras efectuadas polo goberno
municipal.
Isto xera dous problemas especialmente importantes. Unhas delas é a mobilidade e
outro  deles  son  os  accesos  da  auga  a  edificios  colindantes,  sotos,  garaxes,
ascensores públicos e privados. E existen tres agravantes que poden facer esto
máis complicado.
Un  deles  é  o  aumento  da  superficie  urbana  que,  por  certo,  ten  que  ver  con
operacións de redimensionado da cidade, elaborando barrios de nova planta, que
en principio non teñen demanda para elo, ou, por exemplo, o aumento da superficie
impermeable á que vostede tamén facía mención.
E  aquí  vou  traer  un  caso  concreto,  que  coñezo  ben,  loxicamente.  O outro  día
falamos  do  barrio  do  Carme,  o  barrio  do  Carme,  a  calzada,  estaba  feita  con
adoquinado colocado a "hueso". Iso é un pavimento filtrante. Ao fondo da rúa, hai
terreo que tamén ten unha capacidade filtrante e de absorción importante.
O problema que se vai producir en canto haxa unha chuvia concentrada no tempo e
importante é que alí se vai producir unha riada moito maior da que se producía ata
agora, porque, activado ou desactivado, o formigón non ten capacidade filtrante.
A propósito das bondades das intervencións da que falaba vostede.
E despois voulle dicir que estas accións climáticas melloradas están fóra do noso
control,  co  cal  temos  que  redimensionar  e  adaptar  o  noso  traballo,  a  nosa
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capacidade  ao  que  nos  está  por  vir,  que  efectivamente  pode  ser  moito  máis
importante ou máis difícil de solventar do que tivemos nos anos precedentes.

-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas, pois segunda quenda para o
portavoz municipal. Tres minutos.

-  MIGUEL FERNÁNDEZ MÉNDEZ: Grazas, pois alégrome de que, efectivamente,
concorde  comigo  en  que  moitas  destas  ocasións  estamos  nunha  situación
excepcional e, como tal, debemos de tratala. Independentemente diso, dicíalle que
algún punto concreto na cidade, no que temos que actuar, o que ocorre é que por
unha banda, son obras de elevado custo como vostede sabe, e por tanto, temos
ademais,  outra circunstancia que é que os veciños e veciñas de Lugo levamos
moitos anos apoquinando moitos millóns de euros, máis de 13 millóns nos últimos,
anos para o canon da auga que, como vostede sabe, é finalista.
Por iso lles presentamos unha emenda de engádega que di o seguinte:
Instar á Xunta de Galicia a que colabore economicamente co Concello de Lugo na
proporción  70-30  en  tódolos  proxectos  de  mellora  de  actuacións  na  rede  de
drenaxe da cidade de Lugo á que se lles presente.  Por tanto,  poden apoiala e
poñerse do lado dos veciños ou poden seguir na mesma dinámica.
Mire, señor Cabarcos, sabe cal foi o sitio máis afectado polas tormentas no xuño
pasado? Sabe vostede? Pois, mire, un edificio que presuntamente debía de ser o
máis seguro e estar libre de todas estas tempestades. Foille o Hospital Universitario
Lucus Augusti.
Alí inundouse a cuarta planta, verdade? Que estaba completamente chea de auga,
que tiveron que achicar os propios traballadores como puideron, anegouse a planta
cero:  radioterapia,  zona da entrada á farmacia,  tamén o aparacadoiro,  etcétera,
etcétera. E sabe o que dixo daquela o señor xerente da área sanitaria, que estou
seguro  que  fixo,  non  teño  por  que  dudalo,  todo  o  que  puido?  Sabe  que
argumentou?
Primeiro, achacou precisamente ao elevado volume de auga que caeu por metro
cadrado  en  tan  pouco  período  de  tempo.  Segundo,  que  se  analizará  se  hai
solución. E terceiro, que o risco cero é imposible.
Pois mire, nós ímoslle ir moi adiantados. Nós xa temos detectados e analizados
todos eses puntos conflitivos e imos actuar en consecuencia, pero, como lle dicía,
para  iso  necesítase  un  investimento  moi  importante.  E  por  iso  pensamos  que
moralmente, eticamente, politicamente, a Xunta de Galicia, con ese canon da auga
que non reverteu nin un céntimo nos últimos anos, debe apoquinar.
Vostedes  teñen  a  oportunidade  de  poñerse  do  lado  de  Lugo,  aprobarnos  e
aceptarnos esta emenda e, nese caso, votarémoslles a favor.

-  LARA  MÉNDEZ  LÓPEZ: Moitas  grazas.  Pois  último  minuto  para  o  grupo
propoñente, señor Carbacos.
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- RAMÓN MANUEL CABARCOS RODRÍGUEZ: Si. Deume vostede a entender que
van  votar  negativamente  a  proposición.  Entón  voulle  dicir  que  se  algunha
deficiencia  existise  neste  edificio  do  que  vostede  menciona  ou  calquera  outro,
correspondería a reclamar ao proxectista ou a quen teña feito calquera intervención
que estivese en contra da lexislación.
O que lle estou falando agora mesmo non ten que ver coa arquitectura, senón con
saneamento urbano.
E aí  é onde as competencias son exclusivamente da Corporación municipal,  do
Goberno municipal.
Vou terminar a miña intervención coa segunda das minas desculpas que anunciei
cando estaba empezando, e a segunda das desculpas ten que ver co traballo das
persoas que van ter que solucionar estes problemas cando ocorran, estes que non
deberían ocorrer.  Xa estamos dacordo, non deberían ocorrer,  pero xa sabe que
pode que ocorran e, con maior magnitude aínda, que van ter que incrementar o seu
traballo,  porque entre as primeiras prioridades do goberno municipal  non está a
solucionar esta problema. Polo tanto, vou pedir desculpas anticipadas a Protección
Civil, Bombeiros...

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. A verdade é que ás veces unha
escoita as sesións plenarias  e queda un pouco abraiada.  Como cambiamos de
argumento, como utilizamos en favor do que nos interesa.
Resulta  que  esas  problemáticas  do  HULA é  culpa  do  proxetista.  Nós  estamos
arranxando deficiencias dun auditorio entregado como se entregou e a culpa é do
Concello. Non? Pois cambiamos a versión en función de a quen lle toca dirixir a
orquestra.
Esa choiva  sen  importancia  á  que facía  vostede mención,  por  dar  dous datos.
Nunha hora, foron 49,9 litros. Nunha hora. Dos 58,8 que se recolleron en todo o día.
E,  polo  tanto,  hai  situacións  adversas,  climatolóxicas,  que  é  imposible,  estea
gobernando o Partido Popular, estea gobernando o Partido Socialista..., aínda non
me coincidiu ver ningún goberno divino, pero se algún día coincide, veremos como
soluciona os problemas máis aló dos ovos de Santa Clara.
Facer demagoxia con esta situación a verdade é que é terrorífico.
Púxoselle enriba da mesa unha proposta, unha enmenda in voce, que non sei se
aceptan ou non aceptan, porque non o dixo no transcurso do debate.
Fíxose unha emenda in voce de engadir que se cofinanciase ese investimento co
canon finalista...
O grupo propoñente é o que ten a potestade de dicir se acepta ou non acepta a
enmenda...
É unha emenda de engádega e para iso están os debates plenarios, para facer
emendas  in  voce ou  outro  tipo  de  emendas  de  substitución,  de  engádega,  e
trasladar, agora si, se acepta ou non acepta esa emenda. Porque en función diso
depende  o  voto,  tal  e  como  lle  trasladou  o  portavoz...  (voces  de  fondo
inintelixibles.... Entonces entendemos que non se acepta. É que non se poden facer
recesos.  É  que  o  debate  plenario  está  para  iso,  para  facer  emendas  tamén  e
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despois trasladar se se acepta ou non se acepta, pero entendemos entón que non
se acepta a emenda  in voce. Non quere que a Xunta de Galicia con ese canon
finalista invista na cidade de Lugo e procedemos entón a votar a proposta tal e
como a presentou o Partido Popular.

7/130  PROPOSICIÓN  DO  GRUPO  MUNICIPAL  DO  PARTIDO  POPULAR,
NÚMERO 236/2023 DE REXISTRO DE PLENO, PARA QUE SE ESTABLEZAN
PLANS  ESPECÍFICOS  DE  SEGURIDADE  PARA  AQUELAS  ZONAS  QUE
PRESENTAN UNHA MAIOR CONFLICTIVIDADE (Exp. 2023/G004/000883).

Vista a proposición cuxo texto é do seguinte teor:

“A  convivencia  en  comunidade  esixe  o  cumprimento  de  normas  sociais.
Unhas normas que, á súa vez, permiten o exercicio de dereitos que deben estar
garantidos polas Administracións Públicas, xa que son estas as que teñen a obriga
de  exercer  un  liderado  para  preservar  o  espazo  público  como  un  lugar  de
convivencia  e  civismo,  baseado  no  respecto.  Unha  función  que  cobra  unha
importancia aínda maior nas administracións locais xa que teñen a obriga de dar
resposta  ás  diferentes  problemáticas  que  podan  xurdir  en  todo  o  territorio  do
municipio. 

Nos últimos tempos a cidade de Lugo está a ser protagonista de diversos
incidentes, que provocan manifestacións de diversos colectivos sobre o incremento
da violencia e da inseguridade cidadá, uns feitos que se repiten de forma recorrente
en determinadas zonas da nosa cidade. É por isto que se fai preciso establecer
dispositivos de seguridade en función das necesidades.

Os  concellos,  como  administracións  máis  próximas  ao  cidadán,  teñen  a
obriga de dar respostas claras e contundentes ás accións que poden poñer en risco
a convivencia.  Os corpos de seguridade precisan de efectivos e de ferramentas
suficientes   para  poder  sancionar  e  combater  aquelas  actuacións  veciñais
susceptibles diso  e os veciños da nosa cidade precisan da seguridade de que,
dende o punto de vista político, social e municipal, estase a facer todo o posible
para que se garanta a seguridade e a protección da propiedade.

Por todo elo, ou Grupo Municipal Popular que subscribe esta proposición,
considera de interese municipal que o Pleno da Corporación Municipal acorde instar
ao equipo de goberno a: 

1.  Deseñar  planes  de  seguridade  específicos,  dende  a  Xunta  Local  de
Seguridade,  para  as  diferentes  zonas  da  cidade  e  establecer  os  dispositivos
necesarios para frear as alteracións de orden público que se están producindo nos
últimos tempos na nosa cidade.”

Vista, así mesmo, a emenda “in voce” presentada no transcurso do debate polo
Grupo Municipal do Partido Socialista de Galicia-PSOE, na que se propón substituír
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o punto de acordo da proposición polo seguinte: “Continuar deseñando os plans de
seguridade  específicos  e,  cando  así  sexa  preciso,  convocar  á  Xunta  Local  de
Seguridade para abordalos na mesma, co fin de atender ás diversas problemáticas
que se poden detectar nos diferentes barrios da cidade como xa se está a realizar”.
Emenda  que  é  aceptada  polo  Grupo  Municipal  do  Partido  Popular  autor  da
proposición. 

Tras a deliberación efectuada, sométese o asunto a votación, coa redacción dada
pola emenda aceptada, acadándose os seguintes resultados:

Votos emitidos: 24

- Votos a favor: 24 dos Grupos Municipais do Partido Popular, do Partido 
Socialista de Galicia-PSOE e do Bloque Nacionalista 
Galego.

- Votos en contra: 0
- Abstencións: 0

En virtude de todo o cal, o Excmo. Concello Pleno, por unanimidade, ACORDA:

Continuar deseñando os plans de seguridade específicos e, cando así sexa preciso,
convocar á Xunta Local de Seguridade para abordalos na mesma, co fin de atender
ás diversas problemáticas que se poden detectar nos diferentes barrios da cidade
como xa se está a realizar.

DELIBERACIÓN

-  LARA  MÉNDEZ  LÓPEZ: Pois  iniciamos  entón  o  debate...  Por  favor,  garden
silencio.  Iniciamos entón o debate da seguinte proposta,  co portavoz do Partido
Popular, señor Rozas. Cinco minutos.

-  ENRIQUE CEFERINO ROZAS LÓPEZ: Buenos días y muchas gracias, señora
alcaldesa.
Yo empezaría mi exposición preguntando: ¿Lugo es una ciudad segura? Siempre
figuró  como  una  ciudad  segura  en  las  estadísticas  y  en  la  percepción  de  los
ciudadanos, pero me temo que en la actualidad figurará en la de las estadísticas,
pero no en la de los ciudadanos, cuya seguridad se ha quebrado totalmente.
Se puede negar lo que ocurre, pero siempre termina por hacerse visible. Se puede
ocultar,  pero  la  gente  que  la  vive  no  ve  relación  entre  la  propaganda  y  su
experiencia. Se puede atacar al mensajero, pero eso a la postre no es más que
atacar a los vecinos que dan cuenta la mensajero de sus vivencias.
La realidad,  decía, siempre encuentra el camino para mostrarse tal cual es. Por
ejemplo, en la prensa, que de forma reiterada muestra una situación de incremento
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de la violencia y de la inseguridad ciudadana en zonas muy concretas de nuestra
ciudad.
O, por ejemplo, en la reciente celebración de los Ángeles Custodios, patronos de la
Policía Nacional, donde vimos cómo la subdelegada del Gobierno desgranó en un
relatorio de actuaciones policiales casos relacionados con nuestra ciudad, y que
muestran una realidad que no podemos seguir dejando al margen.
Una realidad de la que ustedes son también plenamente conscientes y por eso en
determinados momentos y circunstancias se incrementa la seguridad y la vigilancia
en  determinados  lugares.  Los  dispositivos  especiales  de  seguridad  que  se
establecen con ocasión del Arde Lucus, del Caudal Fest, del San Froilán..., incluso,
como  hemos  visto  recientemente,  con  la  colocación  de  cámaras  móviles  de
videovigilancia,  han  demostrado  sobradamente  ser  eficaces  a  la  hora  de  la
prevención y del esclarecimiento de determinadas conductas y actividades.
Sabemos que la seguridad ciudadana es competencia de la Policía Nacional, no de
la  Policía  Local,  pero también somos conscientes  de que el  trabajo  coordinado
entre  ambas  policías  puede  dar  sus  frutos,  como  lo  son  ustedes  conscientes
cuando montan estos dispositivos antes mencionados.
Sabemos que tenemos una plantilla de la Policía Local limitada en el número de
efectivos,  y  no  solo  porque  el  ratio  recomendado  por  la  Unión  Europea  nos
estableza como idóneo los 180 agentes para nuestra ciudad, sino que, de las 140
plazas que figuran en la RPT, en la actualidad solo están cubiertas 114.
Cuando hacen ustedes las cosas con lógica, aciertan, y así hemos podido ver todos
en nuestra ciudad un cambio en cuanto a la efectividad y eficiencia de la Policía
Local. Cambio que coincide con el momento en que atendieron la reiterada petición
del Partido Popular para buscar soluciones dentro de la Policía y no fuera, como
venían haciendo ustedes en el pasado, colocando a directores generales ajenos al
cuerpo, sobradamente incapaces de dar la solución a problemas y necesidades en
la plantilla de la Policía Municipal, cuando la solución estaba en casa, como tantas
veces les habíamos dicho.
Y, por eso, porque somos conscientes del cambio y mejora implementado en la
Policía Local, y porque somos conscientes de que el trabajo coordinado entre la
plantilla actual de la Policía y de la Policía Nacional y porque somos conscientes de
que es necesario actuar es por lo que presentamos esta moción y solicitamos el
diseño de planes de seguridad específicos desde la Junta local de seguridad, para
los distintos barrios de la ciudad, atendiendo a sus necesidades específicas y a su
realidad diaria. Y que se establezcan estos dispositivos necesarios para frenar las
alteraciones de orden público que se están produciendo en los últimos tiempos.

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, por parte do goberno municipal, a concelleira
Alvarellos.

- MERCEDES PAULA ALVARELLOS FONDO: Moitas grazas. Bos días a todos e
a todas.
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España estatisticamente é un dos 30 países máis seguros do mundo, de acordo
cos datos que da o Índice de Paz Global, do ano 2022. E figuran no número 16
entre os 48 estados europeos máis seguros.
Este informe elaborado polo Instituto de economía e da paz refire tamén que é
importante que se calquera cidadán quere elixir unha comunidade autónoma para
vivir tranquilo, Galicia é a súa mellor opción.
E, por provincias, a clasificación das máis seguras encabézaa Lugo.
Lugo está, polo tanto, como tamén nolo ratifican dende a Policía Nacional de aquí
de  Lugo,  entre  as  capitais  que  menos  incidencia  criminal  presentan  de  todo  o
Estado.
E, como avance, as estatísticas oficiais de criminalidade que manexa a Garda Civil,
entre xaneiro e xullo deste ano. Para todo o conxunto de España, trátase de 18,96
infraccións penais por cada mil habitantes, mentres que en Galicia se detectaron
13,28. E finalmente, Lugo 10,05.
O que hai que dar é datos. Non falar... Hai que dar datos. Polo tanto, 10,05 Lugo.
Unha cantidade  que diminúe  incluso  se facemos referencia  aso  anos 21  e  22,
porque Lugo tiña 18,6 infracións por cada 1000 habitantes.
Con isto non estamos a negar que en Lugo se cometan delitos, que é algo que
ocorre en todas as cidades do planeta, que eu saiba. Pero si lles podo dicir, para a
súa  tranquilidade,  que  os  60% dos  delitos  que  se  cometen  en  Lugo,  segundo
estatística da Policía Nacional e da Garda Civil,  son de carácter leve, o que non
quere dicir que non nos preocupen nin nos importen todos e cada un dos delitos,
nin tampouco que non poñamos medios dirixidos á súa disuasión, vixilancia, control
e resolución.
Así como saben, a Policía Local e os bombeiros son dúas áreas que dependen da
alcaldía. E como tamén coñecen ou deberían coñecer, cada semana a alcaldesa se
reúne  puntualmente  cos  mandos  destes  corpos  para  facer  un  seguimento  da
situación. Todas as semanas.
Evidentemente son reunións ordinarias e cotiás,  cuxo contido,  precisamente por
razón de seguridade, son de natureza reservada, e durante as cales se observan as
necesidades que o municipio presenta nun momento concreto en cada barrio, en
cada parroquia, e en base ás que se deseñan os operativos e plans específicos
adecuados a cada unha das situacións.
Igualmente,  cada mércores celébranse  reunións operativas  de coordinación  coa
Policía Nacional,  tamén de carácter reservado, das que se elaboran actas onde
figuran, entre outros aspectos, as investigacións e traballos en curso.
Polo tanto, a labor conxunta que ambos os dous corpos desenvolven na cidade.
Para ofrecerlles outros datos, no que levamos de ano a Policía Local levou a cabo
máis de 150 intervencións relacionadas coa seguridade cidadá nesta capital.
Intervencións  moitas  delas  que  non  foron  aleatorias,  circunstanciais  ou  por
casualidade, senón que son froito dun traballo constante e previo de investigación,
centrado na detección das problemáticas,  que nun momento ou outro se poden
centrar nalgunha localización concreta, e que permiten posteriormente deseñar as
actuacións máis oportunas e eficaces.
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En canto os medios  postos  a dispor,  nese empeño de velar  pola  seguridade e
protección cidadá neste Concello de Lugo, incrementou nos últimos anos os cadros
de persoal de bombeiros (neste momento temos 56, que é a totalidade da RPT) e
tamén na Policía Local, onde ademais de cubrirse os postos de mando, pasouse de
97 axentes a 119 actuais,  aos que haberá que sumar proximamente as prazas
convocadas para cubrir todas as xubilacións.
Ademais, pola súa banda, o Goberno central alcanzou no ano 2022 o maior número
de efectivos de Policía Nacional e Garda Civil da súa historia, ao chegar aos 8756
axentes de ambos corpos, o que en Lugo se traduce, por ofrecerlle outro dato que
creo que tamén é importante dar datos, en 226 axentes da Policía Nacional. Polo
tanto,  e como poden ver,  o  Concello  de Lugo,  de acordo coas indicacións que
realiza a Policía Local, sensible ás peticións e preocupacións de toda a cidadanía, e
coordinadamente co resto das forzas e corpos de seguridade de todo o territorio, xa
están a deseñar plans de seguridade específicos.
Dende  a  Xunta  Local  de  Seguridade,  pero  tamén  dentro  do  funcionamento
ordinario. Como lle dixen, fanse plans específicos e hai reunións todas as semanas,
dende  a  alcaldía  con bombeiros  e  Policía  Local  e  de  Policía  Local  con  Policía
Nacional todos os mércores.
Polo  tanto,  xa  para  rematar,  e  como un último dato,  precisamente  eses delitos
graves e menos graves dos que falan vostedes na súa proposición, diminuíron en
Lugo  neste  2023  nun  21,6%  con  relación  ao  ano  anterior,  pasando  de  37
intervencións a 29, a piques xa de rematar o ano.
Polo tanto, creo que é importante dar datos, non só falar...

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Segunda quenda, señor Rozas.
Tres minutos.

-  ENRIQUE CEFERINO ROZAS LÓPEZ: Con todo el respeto del mundo, porque
usted no forma parte de esta corporación en mandatos anteriores. Todo lo que me
dijo usted está muy bien explicado, está muy bien dicho. Son las estadísticas a las
que yo me refería, pero la percepción en la calle no es esa.
Y lo que no puede ser es que nos amparemos en datos que quedan muy bien
plasmados en un papel cuando la realidad es otra.
De cómo funciona la  Policía Local  de Lugo me he preocupado durante muchos
años. Quiénes son sus efectivos y el trabajo que realizan lo conozco perfectamente.
Los planes  de  seguridad  a  los  que ustedes se refiere  no son exactamente  los
mismos cuando se hace para el Caudal Fest y para las fiestas patronales de San
Froilán  para  unos  momentos  determinados  en  unas  zonas  concretas  de  esta
ciudad, donde sí se necesitan.
Entonces lo único que pedimos de aquí es que se tomen en consideración todos
esos datos que usted igual que yo sabe cuáles son. Tampoco los voy a nombrar, no
voy a estigmatizar aquí a ningún barrio de nuestra ciudad.
Pero si quiere se los paso, que también los tengo perfectamente controlados y, ya
le digo,  no es que lo  diga el  Partido  Popular,  usted recoge cualquier  medio  de
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comunicación  donde  ve  que,  por  desgracia,  durante  los  fines  de  semana  en
concreto, ocurren situaciones que no solo alteran la convivencia ciudadana, sino
que alteran contra el patrimonio de esta ciudad.
Con  lo  cual,  lo  único  que  se  pide  desde  el  Partido  Popular  es  que  con  esos
efectivos  que tiene la  Policía  Local,  que son insuficientes,  y  yo reconocí  en mi
primera intervención los esfuerzos que aquí se llevan haciendo y la actuación y
situación actual de la Policía Local.
Pero estos efectivos que son insuficientes, se dote a la mayor brevedad posible
para que esos planes de seguridad de los que usted se hace eco, de los que usted
habla,  de todas esas reuniones  de los  fines  de  semana,  no se hagan  con  los
agentes de turno, sino que se hagan con el resto de personal.
Que si hay que reforzar los servicios, se refuerzan, lo mismo que se refuerzan en
otro tipo de actos. No olvidando que la seguridad ciudadana es competencia de la
Policía Nacional. Pero sí que es bueno que la colaboración de la Policía Local, que
existe, con la propia Policía Nacional, sea mucho más efectiva de lo que realmente
es en la actualidad.
Yo  creo  que  desde  el  ayuntamiento  lo  que  tenemos  que  hacer  es:  todos  los
efectivos que tengamos, ponerlos a disposición, cubrir las vacantes que tenemos, y,
por supuesto, evidentemente, la buena profesionalidad, ya no solo de los agentes
de la Policía Local, del cuerpo de la Policía Local en general, sino de los Bomberos,
evidentemente está más que demostrado.
Pero no miremos para otro lado. No miremos... No matemos al mensajero, como
decía  en  mi  primera  intervención.  Si  podemos  actuar  para  evitar  este  tipo  de
situaciones,  yo creo que va a ser un beneficio  para todo, porque, insisto,  en la
estadística podrá figurar lo que usted quiera o lo que usted me dice. La realidad y la
percepción en la calle es otra.

-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Pois  quenda  agora  para  a  portavoz  municipal.  Tres
minutos.

-  MERCEDES PAULA ALVARELLOS FONDO: Moitas gracias. Señor Rozas, por
suposto que estamos dispostos. Estamos traballando niso continuamente.
Ademais, o que lle trataba de dicir é que case vostede o recoñece. Lugo é seguro,
pero a percepción subxectiva dos veciños non é así. Que pasará para que sexa
así? Porque Lugo é seguro. Vostede mesmo recoñece que Lugo é seguro. É a
cidade máis segura de Galicia, pero hai unha percepción subxectiva na rúa.
Alguén se encarga de que haxa esa percepción subxectiva na rúa. Pode ser, señor.
Pode ser, señor Rozas.
O  que  teño  claro  é  que  nós  estamos  traballando  arreo  para  ter  todo  tipo  de
efectivos, cubrir todos os efectivos e, como lle dicía antes, non se trata só de plans
específicos de seguridade coa... Que vostede solicita.
É que nós estámolos facendo constantemente. Non quería... Todos os martes a
alcaldesa ten unha reunión onde están os plans específicos. Todos os mércores, a
Policía Local coa policía nacional está establecendo plans específicos para cada un
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dos  puntos  da  cidade  onde  se  detecte.  E  ademais  está  a  Xunta  Local  de
Seguridade. Ademais. E cando se teña que convocar á Xunta Local de seguridade,
convócase.
Por  iso  eu  tamén  lle  vou  facer unha  emenda  de  engádega,  porque  creo  que
debemos traballar todos xuntos, como vostede di.
Entón, imos dicir, como xa o estamos facendo quería dicirlle que o acordo sexa o
siguente. Continuar deseñando os plans de seguridade específicos e, cando así
sexa preciso, convocar á Xunta Local de Seguridade para abordalos na mesma, co
fin  de atender  ás  diversas  problemáticas  que  se  poden  detectar  nos  diferentes
barrios da cidade, como xa se está a realizar.
Moitas grazas.

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Pois un minuto para o señor Rozas.

-  ENRIQUE CEFERINO ROZAS LÓPEZ: La verdad, me sorprende, porque es lo
que pedimos.
Yo lo que estoy pidiendo son las reuniones de la Junta Local de Seguridad, donde
se establezcan planes específicos para este tipo de situaciones determinadas en
determinados barrios de la ciudad.
Es que es lo que pedimos. Si la Junta Local de Seguridad se reúne para el Caudal
Fest,  se reúne para otro tipo de actuaciones.  Seamos conscientes de que para
evitar  que  estas  situaciones  se  produzcan,  de  las  que  estamos  hablando,  en
distintas zonas de la ciudad, haya una reunión extraordinaria de la Junta Local de
Seguridad  para  establecer  esos  planes  específicos,  para  mitigar  en  lo  máximo
posible, sabemos que no puede haber un policía para cada ciudadano, pero usted
sabe exactamente igual que yo cuales son esas zonas de la ciudad, donde un fin de
semana sí, un fin de semana también, se producen este tipo de situaciones.
Algunos que, gracias a Dios, no tuvieron consecuencias graves. Son importantes.
Es muy importante lo que está pasando. Entonces lo único que pedimos es que con
los medios  que tengamos en colaboración con la  Policía  Nacional,  tratemos de
evitar este tipo de situaciones.

-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Eu quero entender que o que non está pedindo é que
dimensionemos a seguridade da cidade como se fai no Caudal, no San Froilán ou
no Arde Lucus, porque a poboación se duplica e incluso ás veces se triplica da
nosa cidade.
Polo tanto, estamos a falar de cousas distintas. De feito, son operativos especiais,
vinculados a eventos especiais, e outra cousa é o día a día.
O que lle plantexaba a portavoz é seguir deseñando eses plans específicos, que,
como xa lle trasladou, todos os mércores hai reunións operativas de coordinación
entre a Policía Nacional e a Policía Local. Todos os mércores establécense ese
planes específicos e,  previas a esas reunións,  eu me reúno todas as semanas,
dende hai oito anos que asumín eu persoalmente, ademais, a asunción destas...
(voces de fondo) ... En Coruña, en Ourense... En...
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Señor, señor, señor, señor Rozas... Non está no uso da palabra. E xa lle contesto
un pouco por educación. Puido telo dito na súa exposición. 

E  reitero,  é  dicir,  creo  que  son  a  única  alcaldesa  ou  alcalde  que  asume esta
competencia en primeira persoa. A Lei local de Seguridade fala da xefatura, que
evidentemente iso non se perde nunca, aínda que a coordinación, o día a día, o
funcionamento, o fagan outros concelleiros e concelleiras, como xa se ten feito aquí
ou como se está facendo, reitero, no Concello de Ferrol, que o seu alcalde non leva
tampouco a asunción directamente; o Concello de Ourense, que tampouco a leva; o
Concello  de Santiago,  que tampouco leva;  o Concello  de Vigo,  que tampouco a
leva;  o  Concello  de  Pontevedra,  que  tampouco  a  leva.  Entón  non  sei  se  está
acusando a todos eses alcaldes e alcaldesas... O de Santiago tampouco... Alcaldes
e alcaldesas de estar incumprindo a lei.
Eu asumino por convicción e porque quixen asumilo en primeira persoa.
E tamén teño esas reunións semanais, todas as reunións máis aló da comunicación
telefónica, por correo, presencial se fai falta e así o require, calquera día, a calquera
hora,  en  calquera  momento,  inclusive  fines  de  semana.  Téñolle  que  agradecer
sempre ao Intendente xefe da Policía Local a súa disposición, e sempre pois estar
ao outro lado do fío telefónico, en calquera momento, sexan as 11 da noite, sexan
as dúas da madrugada... Que teño nalgún caso feito algunha chamada na fin de
semana a certas horas e sempre estar ao outro lado do fío telefónico e quérolle
agradecer tamén esa disposición.
E dicía, previas a esas reunións semanais da Policía Nacional coa Policía Local eu
teño as miñas reunións semanais todas as semanas para marcar as directrices e
actuar  en todos os  ámbitos,  non só nestes  termos,  senón tamén en  temos de
tráfico, en termos de xestión de entradas e saídas de colexios en termos de todo
aquilo  que  nos  ocupa  a  semana  dentro  dos  operativos  que  temos,  que  fomos
reforzando  moito  en  recursos  humanos,  en  recursos  materiais  e  dentro  das
posibilidades, porque como ben sabe vostede iso depende da taxa de reposición, e
iso temos que poder cubrir en función das xubilacións existentes.
Seguiremos a traballar  neste eido e o plantexamento que facemos é seguir  con
estes plans de seguridade específicos, que xa se veñen realizando, polo tanto é
unha continuación, e se así o require, facer unha Xunta local de Seguridade, como
xa  a  temos  feito,  inclusive  trasladándoa  aos  propios  barrios,  como  xa  fixemos
nunha ocasión.
Pero hai unha realidade que é tanxible, que son os datos, e onde hai datos non
valen especulacións e, polo tanto, é dicir, Lugo é unha cidade segura e o que non
se pode é instigar ás rúas como se fixo en momentos electorais e como supoño que
ante  novos  comicios  electorais  se  volverá  a  facer,  porque  iso  é  facer  un  uso
perverso da política e iso vai en menoscabo da nosa cidade e da nosa cidadanía.
Polo tanto, é o que nos recriminamos.
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Entendo que se acepta a emenda in voce...  (voces de fondo) ... Non entramos en
debate, señor Rozas. Acepta a emenda  in voce ou non? ...  Era parecido o que
pedían, non iso.
Aceptada a emenda in voce, procedemos á votación.

8/131  PROPOSICIÓN  DO  GRUPO  MUNICIPAL  DO  PARTIDO  POPULAR,
NÚMERO  237/2023  DE  REXISTRO  DE  PLENO,  PARA RECLAMARLLE  AO
GOBERNO CENTRAL MÁIS INVESTIMENTOS NAS INFRAESTRUTURAS NA
PROVINCIA DE LUGO (Exp. 2023/G004/000884).

Vista a referida proposición cuxo texto é do seguinte teor:

“As infraestruturas de comunicación son esenciais para o desenvolvemento
económico dos territorios. No caso da provincia de Lugo, tanto no ferrocarril como
en estradas  ou  autovías  de  titularidade  estatal  dáse  un  retraso  inxustificable  e
gravemente lesivo para os intereses dos cidadáns.

O 4 de outubro de 2023 celebrouse unha xuntanza entre o secretario de
Estado  de  Transportes,  Mobilidade  e  Axenda  Urbana,  o  secretario  xeral  de
Infraestruturas do Ministerio, e o comisionado do Corredor de Mercadorías Atlántico
e representantes do Goberno autonómico, no que foi a primeira vez que a Xunta se
puido reunir co Comisionado desde que foi nomeado en xaneiro, case nove meses
despois.

Nesta  xuntanza  confirmouse  que  o  Ministerio  de  Transportes  non  ten
previsto  executar  as  variantes  de  Rubián  e  dos  Peares,  imprescindibles  para
mellorar os tempos de viaxe e achegar a Lugo á alta velocidade ferroviaria, polo
que o goberno de Pedro Sánchez segue a marxinar á provincia.

Vemos como a realidade amosa que o actual Goberno de España está a
provocar que Lugo quede totalmente á marxe da alta velocidade, cunhas decisións
que supoñen unha marxinación e un lastre enorme para o futuro da provincia e a
competitividade das nosas empresas.

Resulta necesario e urxente un avance decidido e o firme compromiso por
parte do goberno central  para facer posible a modernización das infraestruturas
ferroviarias no noroeste peninsular e nomeadamente na provincia de Lugo.

Esta xuntanza, lamentablemente, tamén serviu para constatar que haberá
un retraso na presentación completa do Plan Director do Corredor de Mercadorías
Atlántico  xa  que  o  Ministerio  o  supedita  agora  á  aprobación  da  revisión  do
regulamento por parte da Unión Europea, que está en marcha.

Tanto Galicia, como Asturias e Castela e León veñen reivindicando un maior
impulso  do Corredor  Atlántico,  tendo como referencia  o  Corredor  Mediterráneo.
Unha das mostras máis evidentes da falta de compromiso do actual Goberno de
España  coa  provincia  de  Lugo  é  que  esta  queda  totalmente  excluída  deste
corredor, o que supón un golpe moi importante para a competitividade das nosas
empresas e para o futuro do noso territorio.
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Se as infraestruturas para avanzar no ferrocarril son necesarias e están moi
lonxe do que se precisa, a comunicación por estrada é outro dos debes do Goberno
de Pedro Sánchez coa provincia. Nada se sabe sobre o posible remate da A-54
(autovía Lugo – Santiago), que sofre retraso tras retraso, como tampouco da A-56
(autovía Lugo – Ourense) da que non existen avances para a nosa provincia. Moita
menos noticia temos da autovía A-76 (que conectará Ponferrada con Monforte) nin
da A-74 (autovía da Mariña).

É necesaria axilidade na  reconstrución do viaduto do Castro en sentido A
Coruña na autovía A-6  (vía fundamental de acceso a Galicia  e estratéxica para
Lugo) respecto á que, recentemente, os responsables do Ministerio de Transportes
simplemente  se  limitaron a  trasladar  que a  previsión  é  que  se poida  poñer  en
servizo  ao  longo  do  vindeiro  ano.  E,  urxe  o  desbloqueo  das  obras  nas
anteriormente citadas autovías e que o Ministerio  traslade información oficial  de
xeito periódico, en lugar do habitual ocultismo ao que nos ten acostumados.

Cómpre finalizar con carácter de urxencia os traballos pendentes no tramo
afectado da N- 642 polo socavón que se produciu o pasado mes de xaneiro ao
colapsar o drenaxe que discorre por debaixo da vía; unha vía estratéxica e vertebral
para  a  comunicación  dos concellos  do litoral  da  Mariña  lucense  e  do  norte  da
provincia no seu conxunto, que ademais non conta con percorrido alternativo ao
non estar aínda executada a tan necesaria autovía A-74.

E é preciso que o Goberno de España proceda con celeridade a arranxar o
firme  deteriorado  das  estradas  N-540,  N-  642,  N-VI  e  N-120,  etc.  e  das
autoestradas A-6 e A-8 e estableza un plan de conservación anual de calidade de
todas  as  estradas  de  competencia  estatal  na  provincia  de  cara  a  garantir  a
seguridade de condutores e usuarios destas vías.

Tras os continuos atrancos, retrasos e promesas incumpridas do Goberno
en relación ás infraestruturas de titularidade estatal e ante a falta de impulso das
novas autovías e a inexistencia  dun programa de mantemento das estradas xa
existentes é necesario que de inmediato se dea un trato xusto no que respecta ás
vías de comunicación que transcorren pola nosa provincia: os lucenses merecemos
unhas estradas dignas, seguras e modernas e nas que se cumpran coas labores de
conservación e mantemento básicas.

O abandono do goberno de Pedro Sánchez con Lugo é notorio, do mesmo
xeito  que  é  patente  que  a  falta  de  investimentos  en  infraestruturas  clave  para
Galicia en xeral e para Lugo en particular provocan tremendas desigualdades co
resto do territorio.

Por todo elo, ou Grupo Municipal Popular que subscribe esta proposición,
considera de interese municipal que o Pleno da Corporación Municipal acorde instar
ao  goberno  de  España  a  que  nas  vindeiras  anualidades  se  comprometa  coa
provincia  de  Lugo  para  desbloquear  e  avanzar  nas  obras  das  infraestruturas
estatais  fundamentais  para  garantir  as  comunicacións,  a  competitividade  e  o
desenvolvemento da mesma:

-  Garantir  a  conexión  da  provincia  de  Lugo  coa  Alta  Velocidade,  a
modernización das infraestruturas das liñas ferroviarias, recuperar os proxectos das
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variantes dos Peares e Rubián habilitando os investimentos necesarios así como
recuperar as frecuencias previas á pandemia

- Garantir que a provincia de Lugo se integre no Corredor de Mercadorías do
Atlántico. 

- Proceder á reconstrución urxente dos viadutos da A-6.
- Impulsar de xeito decidido as obras das autovías A-54 (Lugo-Santiago), A-

56 (Lugo-Ourense), A-74 (autovía da Mariña) e A-76 (Ponferrada – Monforte).
- Finalizar con carácter de urxencia os traballos da estrada N-642 no tramo

afectado polo socavón.
-  Levar  a  cabo  o  adecuado  de  mantemento  das  infraestruturas  de

titularidade  estatal  que transcorren pola  provincia  de Lugo,  como poden  ser  as
autovías A-6 e A-8, a estradas nacionais N-540, N-VI ou N-642, N – 120, entre
outras, que garanta a seguridade dos usuarios das mesmas.”

Visto, así mesmo a emenda “in voce” presentada durante o transcurso do debate
polo Grupo Municipal  do Bloque Nacionalista Galego,  consistente en engadir  no
primeiro  punto  o  seguinte:  “Iniciar  os  estudos  necesarios  para  levar  adiante  o
enlace Curtis-Ordes, que permita comunicar Lugo con Santiago de Compostela a
través de ferrocarril.”  E tendo en conta que a citada emenda foi  aceptada polo
Grupo Municipal do Partido Popular autor da proposición.

Tras a deliberación efectuada, sométese o asunto a votación coas modificacións
introducidas pola emenda aceptada, acadándose os seguintes resultados:

Votos emitidos: 24

- Votos a favor: 24 dos Grupos Municipais do Partido Popular, do Partido 
Socialista de Galicia-PSOE e do Bloque Nacionalista 
Galego.

- Votos en contra: 0
- Abstencións: 0

En  virtude  de  todo  o  cal,  o  Excmo.  Concello  Pleno,  por  unanimidade,
ACORDA:

Instar ao goberno de España a que nas vindeiras anualidades se comprometa coa
provincia  de  Lugo  para  desbloquear  e  avanzar  nas  obras  das  infraestruturas
estatais  fundamentais  para  garantir  as  comunicacións,  a  competitividade  e  o
desenvolvemento da mesma:

-  Garantir  a  conexión  da  provincia  de  Lugo  coa  Alta  Velocidade,  a
modernización das infraestruturas das liñas ferroviarias, recuperar os proxectos das
variantes dos Peares e Rubián habilitando os investimentos necesarios así como
recuperar  as  frecuencias  previas  á  pandemia,  así  como  iniciar  os  estudos
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necesarios para levar adiante o enlace Curtis-Ordes, que permita comunicar Lugo
con Santiago de Compostela a través de ferrocarril.

- Garantir que a provincia de Lugo se integre no Corredor de Mercadorías do
Atlántico. 

- Proceder á reconstrución urxente dos viadutos da A-6.

- Impulsar de xeito decidido as obras das autovías A-54 (Lugo-Santiago), A-
56 (Lugo-Ourense), A-74 (autovía da Mariña) e A-76 (Ponferrada – Monforte).

- Finalizar con carácter de urxencia os traballos da estrada N-642 no tramo
afectado polo socavón.

-  Levar  a  cabo  o  adecuado  de  mantemento  das  infraestruturas  de
titularidade  estatal  que transcorren pola  provincia  de Lugo,  como poden  ser  as
autovías A-6 e A-8, a estradas nacionais N-540, N-VI ou N-642, N – 120, entre
outras, que garanta a seguridade dos usuarios das mesmas.

DELIBERACIÓN

-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Pois por parte do Partido Popular. Señor Ameijide, si?
Pois cinco minutos.

- ANTONIO AMEIJIDE OSORIO: Moitas grazas, alcaldesa. A verdade é que daría
para tres ou catro plenos monotemáticos ou monográficos sobre este tema e non
nos chegarían para abordar o absoluto abandono que ten a provincia de Lugo en
materia de infraestruturas, moi concretamente tamén a cidade de Lugo.
É  tan  evidente  que  dá  ata  certa  vergoña  ter  que  recoñecelo  como  cidadán  e
imaxino  que  vostedes  como  responsables  do  Partido  Socialista  e  do  Bloque
Nacionalista  Galego,  por  certo,  corresponsables  de ter  a  Pedro Sánchez  e dos
maltratos sistemáticos que se nos dirixen cara a provincia de Lugo, pois sentirán
aínda,  ou  deberían  sentir,  aínda  máis  vergoña  da  que  sentimos  nós.  Ou  máis
mágoa.
Centrémonos  para  explicar.  Lugo  está  illado,  Lugo  como provincia,  Lugo  como
cidade, está illado en materia de infraestruturas. Illado en materia ferroviaria, illado
porque quedou á marxe da alta velocidade en España. Non é algo que digamos
dende o Partido Popular, é unha evidencia, está constatado que Pedro Sánchez
deixou fóra dos plans de alta velocidade de España á cidade de Lugo, e á provincia
de Lugo, por extensión, e iso é algo que nos debería preocupar e nos preocupa
moito. 
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Había  un  plan  antes  de  que  chegase  Pedro  Sánchez  con  anualidades,  con
orzamentos, con prazos moi concretos para construír tres variantes e que puidese
chegar a alta velocidade á nosa provincia e á nosa cidade. 
Pero Pedro Sánchez afirmou, o goberno de Pedro Sánchez afirmou ou confirmou
que  non  se  ían  construír  ningunha  desas  tres  variantes.  Por  tanto,  se  non  se
constrúen nin a variante de Peares, nin a de Rubián nin a de Canabal é evidente
que non se poden acadar as velocidades de alta velocidade e é evidente que non
se vai mellorar e é evidente que logo quedará fóra da alta velocidade.
De feito, o único que están facendo é electrificar a vía logo de 42 anos que, por
exemplo, estaba electrificada entre Ourense e Monforte.
Unha verdadeira  esmola,  unha verdadeira  limosna,  o que están facendo agora,
pero a realidade é que Lugo segue fóra do mapa da alta velocidade. Por tanto, fóra
do mapa da competitividade das provincias e cidades de España.
E  en  tempo tampouco  vai  cambiar  esta  situación  realmente.  Ímonos  mover  no
marxe de viaxe entre 1:40 unha vez terminen as obras, agora son algo máis de 2
horas. E a realidade é que Ourense-Madrid está practicamente conectado en pouco
máis de dúas horas. É dicir, case vai levar máis tempo chegar de Lugo a Ourense
en tren que de Ourense a Madrid.
E  isto  é  algo  que  tamén  é  para  facelo  mirar.  E  que  ademais  tampouco  hai
frecuencias. Tampouco temos frecuencias para poder movernos nin cara Madrid,
nin cara Barcelona nin cara ningún outro lugar.
Por tanto a realidade é que deberían dar un trato máis digno, porque ademais isto é
dramático en materia de transporte de viaxeiros, pero se nos imos a mercadorías
tamén  Pedro  Sánchez  condenou  a  quedar  fóra  do  corredor  atlántico  de
mercadorías non só a cidade de Lugo senón a toda a provincia de Lugo e incluso
tamén unha parte da provincia da Coruña. Esta é a realidade.
E en canto a estradas, pois illados tamén, illados coa meseta dende hai máis dun
ano. Investiron 26 millóns de euros en reparar ou en conservar dúas pontes e en
canto acabou o investimento de 26 millóns de euros, caeron as pontes. Isto tamén é
digno de estudo. Hai unha semana caeu en terraplén e tardaron unha semana en
levar unhas máquinas simplemente a limpar ese terraplén. A autovía a Madrid é
realmente intrasitable no seu carril dereito e non sabemos cando vai estar reaberta
despois dun ano.
Esta é a realidade. Triste, pero esta é a realidade.
Se imos a outro tipo de infraestruturas por estrada,  pois  a situación é igual  de
dantesca. A A-54, retraso tras retraso tras retraso tras retraso, a realidade é que
non sabemos cando vai  chegar  a autovía a Santiago.  Seguimos desconectados
dende Lugo da capital da nosa autonomía e tampouco sabemos, nin hai data nin
previsión  de  ningunha  obra  de  ningún  tipo,  na  A-56,  na  conexión  de  Lugo  e
Ourense.
Por  tanto,  tamén nos gustaría  saber  se  pensan  demandar  nalgún  momento  ao
goberno de España algunha infraestrutura deste tipo. O mesmo que a A-76, entre
Ponferrada, Monforte e Ourense, o mantemento das nacionais que nos afectan a
diario  a  centos  de  lucenses  que temos que  viaxar.  E o  mesmo na  Mariña,  ou
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mesmo a autovía que se comprometera na Mariña para dar acceso ao hospital, a A-
74. Segue sen estar.
Hai un socavón que fai oito meses que tirou unha nacional e segue sen repararse
E agora dirán. Non, pero é que estamos falando de cousas de provincias, estamos
falando de cousas do Estado.
Non, estamos falando de cousas que afectan a diario aos lucenses, que teñen que
moverse e desprazarse pola provincia, que teñen que ir a Madrid, que teñen que ir
a Santiago, que teñen que ir a Ourense, que teñen que moverse da cidade.
Estamos falando de que as nosas empresas día  a día perden competitividade.
Díxose antes na conta xeral. Cada vez é menos competitivo Lugo.
Por que? Porque non hai infraestruturas, porque o goberno municipal está lastrando
o futuro desta cidade e porque o goberno central  directamente está atacando á
nosa provincia e moi concretamente á cidade de Lugo.
E vostedes son cómplices deste ataque.

-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Pois por parte do BNG, o seu
portavoz, cinco minutos señor Arroxo. Grazas.

- RUBÉN ARROXO FERNÁNDEZ: Grazas, moi bo día. Estamos nunha boa época,
porque estamos nesa época na que o Partido Popular lembra que Lugo é unha das
cidades máis illadas do Estado.
Iso só acontece cando o Partido Popular está na oposición no goberno do Estado.
Por iso digo que estamos nunha boa época.
Porque proposicións coma estas téñoas presentado eu mesmo no período entre o
ano 2015 e 2018 neste mesmo lugar. E o que se dicía dende esta mesma bancada
era basicamente que Lugo estaba moi ben e que estaba todo, conseguíndose todos
os obxectivos que estaban marcados. Algo que evidentemente, pois hai cinco anos
pois tampouco se estaba a dar.
Ben, eu primeiramente vou dicir que estamos de acordo coa grande parte desta
proposición. E alegrámonos, como dicía antes, que o Partido Popular as traia aquí e
solicite  aquí.  Estamos  de  acordo  practicamente  en  todo.  Pode  haber  algunha
cuestión da cal non imos facer causa, como pode ser a A-76, que nós cremos que
non é unha autovía do máis acaída por unha razón do impacto paisaxístico que
pode  ter  na  Ribeira  Sacra,  na  que  incluso  pode  afectar  ao  Patrimonio  da
Humanidade,  que  seguramente  aí  teña  máis  xeito  traballar  na  mellora  da
seguridade e da capacidade da Nacional 120, pero diso non imos facer causa no
día de hoxe.
Si  que  nos  gustaría  incluír  unha  emenda  de  engádega,  que  entendo  que
deberíamos de estar todas e todos de acordo, porque é algo que dende logo para
Lugo é importante, que é a necesidade de incluír no primeiro punto, cando se fala
precisamente das conexións de ferrocarril con Lugo, despois de pandemia, punto.
É:  iniciar  os  estudios  necesarios  para  levar  adiante  o enlace  Curtis-Ordes,  que
permita comunicar Lugo con Santiago de Compostela a través do ferrocarril.
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Eu creo que é necesario porque Lugo pois agora mesmo tampouco ten... Non é que
non teña conexión coa autovía con Santiago de Compostela, é que tampouco ten
con  ferrocarril.  E  a  única  posibilidade  de  que  poida  ter  é  esa  variante  de  27
kilómetros que nos uniría, uniría as dúas cidades e nos uniría tamén con toda a liña
do Eixo Atlántico.
Ben, a situación de falla de comunicacións en Lugo ten dous problemas.
Por  unha  banda,  evidentemente,  a  comodidade  e  o  dereito  que  temos  toda  a
veciñanza de Lugo a estar comunicados co resto das cidades por infraestructuras
seguras,  cómodas,  rápidas,  pero por  outra  parte  ten  tamén  a  situación  do
desenvolvemento  económico  da  cidade.  Da  cidade  e  da  súa  contorna,  que
evidentemente, a día de hoxe é moi difícil, por non dicir imposible, que un territorio
se desenvolva se está mal comunicado.
Esa é unha cuestión que é real, é un dato obxetivo, e podémolo ver, que calquera
cidade,  calquera  núcleo  de  poboación  para  que  se  poida  desenvolver
economicamente ten que estar ben comunicado, do contrario, pois a verdade é que
vai ter moitos problemas. De aí a importancia de todo isto. 
Hai cuestións que, evidentemente, son cuestións que son preocupantes dende hai
tempo, como que a autovía Lugo-Santiago de Compostela leve dende o ano 1998
en obras...  Por aí tamén pasou moitos anos o Partido Popular,  e o certo é que
seguen  obras  e  son  90  quilómetros,  90  e  poucos  quilómetros  de  autovía.
Evidentemente,  a  autovía  Lugo-Ourense,  o  que  hai  feito  é  moi  pequeno,  e
realmente a día de hoxe aínda non resulta útil. Pero hai outras cuestións que tamén
son importantes para a nosa cidade, que neste caso non competen ao Goberno do
Estado, senón a Xunta de Galiza, como é o desdobramento do corredor Nadela-
Monforte, que, evidentemente, pois vertebra o que é o centro da provincia de Lugo
co sur e que, dende logo, é importante ademais nun vial no que ten habido, pois,
moitos accidentes e que é preciso mellorar a súa seguridade.
Polo tanto, como dicía antes, cremos que este tema das comunicacións é algo no
que hai  que  seguir  traballando  e  que  ademáis  se  debe rematar  nunha mesma
dirección, porque é algo vital. É algo estratéxico para a nosa cidade.
Así que simplemente dicir que animo ao Partido Popular a que siga facendo esta
reivindicación  sempre,  que  non  sexa  só  cando  están  na  oposición,  porque,
evidentemente, polo ben da cidade é máis que importante.

-  LARA  MÉNDEZ  LÓPEZ: Moi  ben,  moitas  grazas.  Pois  por  parte  do  Partido
Socialista, a súa portavoz, señor Alvarellos.

-  MERCEDES  PAULA  ALVARELLOS  FONDO: Moitas  grazas.  O  crecemento
sostible do municipio e a súa diversificación industrial para acadar a recuperación e
transformación  económica  de  Lugo  dun  xeito  paralelo  á  súa  transformación
urbanística, ese leva sendo dende o ano 2015 o obxectivo polo que traballa este
executivo. En clave local, primeiramente, pero tamén chamando a todas as portas
para que a colaboración institucional permita acometer con maior axilidade e, por
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suposto,  tamén  con  maiores  orzamentos,  proxectos  que  son  clave  para  o
desenvolvemento do noso territorio.
Porque este goberno considera que, aínda que non ten competencias nalgunhas
materias,  si  lle  incumbe  todo  aquilo  que  garde  relación  co  benestar  da  nosa
veciñanza. Sempre ofrece cooperación e mesmo favorece a creación de sinerxias,
tamén entre o ámbito público e privado, para traballar por mellorar a calidade de
vida da veciñanza e incrementar a competitividade do noso concello.
E faino chamando, como dicía, a todas as portas. Da igual a demarcación, sexa
europea,  sexa estatal,  rexional,  provincial  ou  a  cor  política  dos seus dirixentes,
porque entende tamén que, por riba de calquera outra cousa, no servizo público
debe primar sempre o interese xeral.
Deste xeito, voulles recordar que a alcaldesa conseguiu que, logo de anos relegado
nun caixón, se recuperase, por exemplo, o debate á Estación Intermodal. E hoxe
temos xa un convenio a tres bandas asinado, no que se recollen os compromisos
do goberno central  o autonómico e o local  para con Lugo.  Unha dotación cuxa
materialización será clave para a chegada da Alta Velocidade á capital e que será
sinónimo de prosperidade económica para o municipio e tamén para a provincia.
Esta infraestrutura, que suma o esforzo, como dicimos, e entendemento das tres
administracións, suporá ademais a creación dun paso peonil inferior de uso libre
que  comunicará  Paradai  con  Sagrado  Corazón  e  que  terá  un  carácter
transformador  para  ambos  os  dous  barrios,  que  durante  tantos  anos  estiveron
illados pola vía do tren.
Tamén da man dun acordo como foi este a tres bandas e dun avance como o que
suporá a intermodal  en Lugo, vén tamén o compromiso dado á alcaldesa polos
dous últimos secretarios de Estado de Infraestruturas,  de seguir  afondando coa
Comisión Europea na determinación dos espazos a incorporar dentro do Corredor
Atlántico  de  Mercadorías  para  que  Lugo  non  quede  fóra  desa  rede  comercial,
porque o noso municipio  precisa mellorar  todas as súas conexións  co resto do
Estado, pero non só co resto do estado, como ben dicía o portavoz do BNG, tamén
co  resto  das  capitais  galegas.  Este  é  para  nós  un  obxectivo  totalmente
irrenunciable, como tamén o foi que se desen pasos para impulsar a mellora das
conexións e das frecuencias ou a electrificación da vía. 42 anos di vostede, pero
non estivo Pedro Sánchez os 42 anos gobernando, señor Ameijide.
Porén, compartimos que cómpre seguir avanzando con maior celeridade, porque
así tamén nolo está a esixir  a nosa cidadanía,  na mellora e no incremento das
conexións viarias.
Aquí falaríamos, polo tanto, de todas as infraestruturas que vostedes mencionan,
por suposto, hai que demandarllas.  Sexa quen sexa quen estea gobernando en
Madrid. Sexa quen sexa. Pero tamén hai que demandar a outras administracións
como é autonómica.
Por  iso  queremos realizar,  e  xa o anuncio,  que despois  lerei  unha emenda de
engádega, igual que fixo o portavoz do BNG, pero moito máis ampla.
Vouna facer tamén in voce, para completar un pouco máis a súa proposta, coa que
estamos completamente de acordo.
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Hai que esixir, sexa quen sexa o que estea, a cor do partido que estea gobernando,
cousa que vostedes non fan, como lle recordou o portavoz do BNG.
Polo tanto, imos facerlle unha serie de peticións ao Goberno galego. Queremos que
se  engada  un  segundo  punto.  Utilizamos  a  mesma  introdución  que  utilizaron
vostedes na proposición, que nos parece ben. En vez de só un punto primeiro, un
punto  segundo,  porque  imos  falar  de  finalizar,  por  exemplo,  o  Plan  Paradai,  a
mellora de comunicación dos polígonos industriais da nosa capital para conectalos
coa  rede  de  autovías,  atendendo  precisamente  ás  peticións  que  nos  fan  os
empresarios  da  cidade.  Tamén  a  creación  de  dúas  sendas  peonís  e  ciclistas
comprometidas polo señor Núñez Feijóo no ano 2022 para mellorar, como dicía, a
mobilidade  na  capital,  ou  seguir  eliminando  os  tramos  de  concentración  de
accidentes na provincia de Lugo. Tamén dar os primeiros pasos para desdobrar o
corredor Nadela-Sarria ou restituir e arranxar a LU-651 entre Folgoso do Caurel e
Quiroga. Tamén, por exemplo, acometer os accesos ao porto seco de Monforte e
darlle continuidade tamén...

-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas, continúa na segunda quenda.
Segunda quenda para o portavoz do Partido Popular.

-  ANTONIO  AMEIJIDE  OSORIO: Señora  Alvarellos. Entendo  que  iso  que  lle
escribiron  aí,  a  verdade  é  que  non  debe  coñecelo  moito,  porque  dicir  dar  os
primeiros pasos no desdobramento do corredor Nadela-Sarria... Convídoa a ir ata
Sarria,  xa están dados.  De feito,  inauguráronse hai uns meses. Debería saír un
pouco máis do centro de Lugo, fóra de murallas. Quizais ao mellor coñecería un
pouco mellor o municipio e incluso a provincia.
A maioría das cousas que está dicindo xa se están facendo e é consciente delo. O
que non debeu ler nin sequera é o titulo da moción, porque, claro, é unha emenda
de engádega que desvirtúa totalmente xa directamente o título da moción,  pois
como  comprenderá  non  ten  moito  sentido,  porque  moción  do  Grupo  provincial
Popular para reclamar ao goberno central máis investimentos e infraestruturas na
provincia de Lugo.
Cando  queiran,  non  teño  ningún  problema,  convídolles  a  traer  outra  moción  e
debatemos  de  todo  o  que  teñamos  que  debater  sobre  os  investimentos  da
autonomía de Galicia, que, por certo, a autonomía de Galicia, a Xunta de Galicia é
a administración que máis inviste nesta cidade con moitísima diferencia. Unha pena
que vostede non o saiba recoñecer.
E que,  por  certo,  vostedes tamén teñen parados os investimentos da Xunta de
Galicia,  como,  por  exemplo,  no  Plan  Paradai  por  culpa  do  seu  enfrontamento
constante  coa  Confederación  Hidrográfica,  enfrontamento  constante  coa
Confederación Hidrográfica, que tamén lles paralizou o Plan Xeral.
Oia,  esa  colaboración  que  teñen  coas  administracións  entendo  que  non  é  tal,
porque  teñen  parado  o  Plan  Paradai  en  Serra  de  Meira,  como  ben  sabe,
precisamente por esa disfunción, e o mesmo o Plan Xeral. Por tanto, leccións aquí
ningunha, señora Alvarellos.

66



ACTAS E GOBERNO
JDR/jch
Refª: ispac5937138893826475671.doc
Asunto: PLENO ORDINARIO DO 26-10-2023

Ademais gústame moito o seu ton, ese ton personalista. Parece que a alcaldesa é a
única que traballa neste concello. Todo a alcaldesa, alcaldesa, alcaldesa. Hai 600
funcionarios, hai un equipo de goberno.
Chámame moito a atención que agora todo se centra nunha persoa e parece que
os demais non fagan nada. Ao mellor é a que máis merece e despois vostedes non
deberían nin seguir nos cargos.
Ben, a realidade é a qué é. Lugo está illado. Agradezo tamén o ton do señor Arroxo.
Aceptamos esa emenda. Obviamente. É tamén unha emenda con todo o sentido do
mundo, por iso a aceptamos, pero si que fago unha pequena puntualización. Entre
o ano 2015 e 2018, señor Arroxo, inauguráronse 5 tramos da A-54, da conexión
entre Lugo e Ourense. Precisamente nun goberno do Partido Popular de Mariano
Rajoy. Cinco tramos da A-54 se inauguraron entre entre o ano 2015 e ano 2018.
Por iso eu creo que no Partido Popular non somos sospeitosos de non traballar en
prol da A-54.
Tamén se inaugurou nesa época precisamente a variante da Pobra de San Xiao,
que  foi  a  única  variante  que  se  construíu  entre  Lugo  e  Ourense  en  materia
ferroviaria,  que,  por certo,  o 91% da vía segue tendo o mesmo trazado que no
século 19.
Pero agora vai amañar todo o negociador, de dealmaker, o señor Besteiro, que vai
negociar  o  pacto  cos  nacionalistas,  cos  independentistas,  cos  golpistas,  cos
proetarras,  con  toda  esta  xente  que  quere  afundir  o  resto  de  comunidades
autónomas para saquear as arcas estatais e levar todos os fondos para alí.
Agardo que ese señor que agora elixiron de candidato para a Xunta de Galicia, que
liderou por primeira vez unha lista electoral e conseguiu o mellor resultado para o
Partido Popular na historia...

-  LARA  MÉNDEZ  LÓPEZ: Moi  ben,  moitas  grazas.  Finalizou  o  seu  tempo.
Iniciamos a segunda quenda para a portavoz do Partido Socialista.

-  MERCEDES PAULA ALVARELLOS FONDO: Moitas grazas. Pero, mire, señor
Ameijide, do corredor que vostede falaba, que vostede coñece... Están abertos 11
kilómetros, pero quedan 16. Non, non, non. Están abertos 11 kilómetros, quedan
16. Aquí non só se pide que se inicien obras, senón que se continúen e se acaben,
e se axilicen.
Vou utilizar, como lle dixen, a mesma introdución que teñen vostedes para solicitar.
Vostedes teñen un punto primero e eu vou poñer un punto segundo. Instar á Xunta
de  Galicia  a  que,  no  desenvolvemento  das  súas  competencias  na  materia,  se
comprometa  coa  provincia  de  Lugo  para  desbloquear  e  avanzar  nas  obras  de
infraestruturas  autonómicas  fundamentais  para  garantir  as  comunicacións,
competitividade e desenvolvemento da mesma. Así, garantir a finalización do Plan
Paradai, 24 anos despois de iniciarse e de modo urxente executar a rexeneración
integral da rúa Serra de Meira, abordando a súa adecuación, dende a rotonda da
avenida Adolfo Suárez ata a rotonda que dá acceso á Ponte Romai, renovando e
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mellorando a pavimentación e as redes de saneamento da zona, unha intervención
que xa lle foi solicitada por este Concello en marzo deste mesmo ano.
En segundo lugar, abordar con apremio o procedemento para executar o enlace de
conexión entre o Parque das Gándaras coa A-6, mellorando así as comunicacións
dos polígonos industriais da capital coa rede de autovías, atendendo á petición dos
colectivos empresariais da cidade.
Proceder  á  creación  das  dúas  sendas  peonís  e  ciclistas  comprometidas  e
acordadas polo Consello da Xunta en marzo do 22, para mellorar a mobilidade da
capital.
Seguir eliminando os tramos de concentración de accidentes nas vías da provincia
de  Lugo.  Dar  os  primeiros  pasos  para  desdobrar  o  corredor  da  Nadela,  que
substitúo  para  que  se  continúe  desdobrando  o  corredor  de  Nadela  neses  16
quilómetros que faltan.
Restituír  e arranxar a LU-651,  entre Folgoso do Caurel e Quiroga. Acometer os
accesos do porto Seco de Monforte e a vía de alta capacidade da costa norte e
darlle continuidade ás obras no eixe Begonte-Friol-Palas de Rei.
Este é o que solicitamos do goberno de Madrid. Todo iso que vostedes propoñen
na súa proposición, estamos de acordo, hai que pedilo, non importa a cor.
Pídolle  que vostedes fagan o  mesmo coa Xunta  de Galicia,  porque vostedes á
Xunta de Galicia  si  que non lle  piden nada.  Vostedes veñen aquí  a pedirlle  ao
goberno  central,  pero  tan  pronto,  van  votar  que  non  a  que  se  complete  a
proposición  instando  ao  Goberno  de  Galicia  que  faga  todo  esto  que  ten
comprometido con Lugo? Iso é o que teñen que decidir.

-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi  ben,  moitas  grazas.  Pois  última  quenda  para  o
grupo propoñente, señor Ameijide. Un minuto.

- ANTONIO AMEIJIDE OSORIO: Non se poña nerviosa, señora Alvarellos. Miren, a
verdade é que é unha sorte, porque xa teñen o traballo feito para unha moción no
próximo pleno. Xa teñen todo o traballo feito.
Non imos aceptar esa emenda porque estaría desvirtuando. Estase negociando un
goberno  no  Estado  e  dende  Lugo,  dende  o  Partido  Popular  e  dende  todos  os
partidos políticos, como por exemplo o seu negociador, o seu negociador, o señor
Besteiro, deberían velar porque Lugo, porque Galicia, tivese as mesmas condicións
coas que se lles vai asinar cando nos vai a vender a todos os galegos a outras
autonomías para conseguir  os votos do sillón  de Pedro Sánchez.  Por  iso,  esta
proposición está centrada única e exclusivamente no goberno central, pero teñen
dúas ou tres semanas para rexistrar ese documento e vémonos aquí dentro dun
mes.
Encantados de falar, de negociar e de consensuar todas esas demandas. Non crea
que non as subscribimos e non crea que non as demandamos nos despachos, que
é onde o temos que facer. Onde non o fan vostedes, porque os seus seus socios de
goberno e os seus compañeiros de partido son os que están afundindo...
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- LARA MÉNDEZ LÓPEZ. Moi ben, moitas grazas. Finalizou o seu tempo.
Isto,  por  favor,  vai  de  orzamentos  e  de  compromisos,  non  de  gobernos.
Evidentemente,  en  función  de  quen  goberne  hai  unha  sensibilidade,  hai  unha
aposta clara e decidida e hai un compromiso, porque se dixo aquí  hai que esixir,
pero tamén hai que executar cando un está no goberno.
Vou recordar aquí unha clase de primaria cando empezamos nos inicios escolares.
Un, dous, tres, catro, cinco, extrapolable a 2011, 2012, 2013, 2014, 2015, 2016,
2017 e 2018.  Eses foron os anos que estivo o Partido  Popular  gobernando  en
Madrid. E estes foron os anos onde a Estación Intermodal se meteu nun caixón,
tendo que indemnizar á empresa. E non nos cansaremos de dicilo.  Porque esa
realidade está no seu haber, do Partido Popular, que meteu a estación intermodal
nun caixón.
Non fixo nin un só metro de electrificación nin de ancho de vía. E agora que se está
a  facer  e  seguiremos  reivindicando,  porque  nós  reivindicamos  en  función  das
necesidades, e témolo dito en moitas ocasións. Nós primamos os intereses da nosa
cidade,  os  intereses  dos  lucenses,  por  riba  dos  intereses  partidistas,  intereses
lícitos,  pero  nunca  poden  estar  por  riba  dos  intereses  dunha  cidade  e  dunha
cidadanía.
Polo  tanto,  seguiremos  non  só  a  esixir  senón  que  cando  estamos,  estamos  a
executar.
E é curioso que cando se lle pide ese mesmo compromiso á Xunta de Galicia se
diga  que  non,  porque  non  desvirtúan  en  absoluto.  Petición  ao goberno  central,
petición á Xunta de Galicia, que redunda todo no beneficio da nosa cidade e dos
nosos cidadáns e non se entende ese non.
Porque ademais é a segunda ver neste pleno que din que non cando lle pedimos á
Xunta de Galicia.
A segunda. Ata pode haber unha terceira. A segunda vez que se di que non ao
solicitado cando requirimos á Xunta de Galicia.
Co cal, señor Ameijide, vostedes si que diferencian en función de a quen se lle pide.
Se se lle pide a un goberno socialista entón reivindicamos moito dende a oposición.
Agora se lle temos que pedir a un goberno do Partido Popular, non, non vaia ser
que nos tiren das orellas.
Porque ese sería o resumo que se deduce da situación e da actuación que están a
tomar.
Co  cal,  lamentablemente,  rexeitan  a  proposta  do  Partido  Socialista,  aceptan  a
emenda do Bloque Nacional,  co cal votamos a proposición con esa negativa de
pedir á Xunta de Galicia melloras para a cidade de Lugo e outras da provincia, pero
que tamén afectan á cidade, e incluímos eses estudos que solicitaba o BNG.
Procedemos á votación da proposta.

NOTA: a continuación, cando son as once horas e cincuenta e cinco minutos
prodúcese un receso da sesión, que se volve a reanudar cando son as doce
horas e doce minutos.
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9/132  PROPOSICIÓN  DO  GRUPO  MUNICIPAL  DO  PARTIDO  POPULAR,
NÚMERO 238/2023 DE REXISTRO DE PLENO, PARA RENOVAR A REDE DE
AUGAS DO POLÍGONO DO CEAO (Exp. 2023/G004/000885).

Vista a referida proposición cuxo texto é do seguinte teor:

“Unha das  consecuencias da emerxencia climática é a escasez de auga, o
que fai que deba considerarse como unha prioridade para todas as administracións
que deben facer unha xestión axeitada das infraestruturas relacionadas con este
recurso, cada vez máis escaso. Se a isto lle engadimos a prioridade de garantir a
dispoñibilidade de auga e a súa xestión sostible, estamos ante un ben require da
búsqueda de ferramentas para optimizar o seu uso en tódalas dimensións, xa sexa
para o consumo como para usos alternativos como ambientais, de prevención ou
extinción de incendios, etc. 

Hai  xa  3  anos  que  o  devastador  incendio  que  se  produxo  no  polígono
industrial  de  O  Ceao  puxo  de  manifesto  numerosas  deficiencias  na  rede  de
suministro de auga. Unha instalación que carece de presión en moitos puntos do
polígono e que puxo en serias dificultades a extinción de dito incendio. 

O  informe  municipal  realizado  a  raíz  deste  sinistro  recomendaba  a
renovación desta infraestructura xa que a presión de auga nas rúas onde tivo lugar
o lume era unha cuarta parte da que había noutros puntos do polígono (de entre 0.6
e 0,8 kg/cm2), mentres que, por exemplo, na rúa dous Carpinteiros, á carón da ITV
hai unha presión de 3,8 kg/cm2”.

Este ano o Concello de Lugo optaba a fondos do Plan de Recuperación,
Transformación  y  Resiliencia  para  mellorar  as  redes  de  abastecemento  do
municipio, unha asignatura pendente en moitas parroquias e barrios, como o Ceao,
que teñen unha rede obsoleta que conta con tuberías antigas de fibrocemento que
en caso de aumentar  a  presión  poden sufrir  roturas ou rebentóns e  que teñen
moitas  filtracións  o  que  supón  unha  perda  importante  de  auga  durante  a  súa
distribución. 

Cando se coñece a resolución provisional das subvencións dos proxectos e
a perda da mesma por parte do Concello  de Lugo,  se precisa de medidas que
garantan a seguridade e que melloren a rede de abastecemento coa renovación de
aqueles  tramos máis antigos e da renovación das bocas de riego así  como da
ampliación do seu número.

Por todo elo, ou Grupo Municipal Popular que subscribe esta proposición,
considera de interese municipal que o Pleno da Corporación Municipal acorde instar
ao equipo de goberno a: 

1.-  Renovar  a  rede  de  augas  do  polígono  do  CEAO  co  obxecto  de
aumentar a presión e garantir o servizo de extinción de incendios.”
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Tras  a  deliberación  efectuada,  sométese  o  asunto  a  votación,  acadándose  os
seguintes resultados:

Votos emitidos: 24

- Votos a favor: 11 do Grupo Municipal do Partido Popular. 
- Votos en contra: 13 dos Grupos Municipais do Partido Socialista de 

Galicia-PSOE e do Bloque Nacionalista Galego.
- Abstencións: 0

En virtude de todo o cal, o Excmo. Concello Pleno ACORDA REXEITAR a
proposición  presentada  polo  Grupo  Municipal  do  Partido  Popular,  anteriormente
transcrito.

DELIBERACIÓN

-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, por parte do Partido Popular, señora Candia,
si, cinco minutos.

- MARÍA ELENA CANDIA LÓPEZ: Moitas grazas e moi bo día a todas e todos. Xa
na última parte das proposicións francamente inicio a miña quenda de palabra pois
cunha sensación positiva despois do rodillo que vimos na última sesión plenaria,
pois agradecemos moitísimo a rectificación.
Unha  cuestión  de  orde  e  tamén  de  estética.  Creo  que  cando  se  propoñen
enmendas e se fagan cunha vocación real de chegar a un acordo, xa non digo que
se rexistren antes da sesión plenaria, pero si agradecemos polo menos telas por
escrito, para poder lelas ou, senón, que se nos autorice un receso para votar con
coherencia e con compromiso que é como adoitamos ou como nos gusta traballar.
Iniciamos agora unha nova iniciativa e neste caso cunha petición moi clara, unha
proposición que insta ao Goberno a renovar a rede de augas do Polígono do Ceao,
co obxectivo de aumentar a presión e garantir o servicio de subministro e tamén,
por suposto, estar mellor preparados en caso de que volva ocorra, ogallá que non
sexa  así,  pero  recentemente  hai  pouco  máis  dunha  semana  volvía  haber  un
incendio no polígono e estar mellor preparados para a súa extinción.
É  certo  que  hai  tres  anos,  todo  o  mundo  ten  na  retina  imaxes  absolutamente
terribles,  todo o mundo recorda o que estaba facendo naquel  momento,  todo o
mundo recorda  a  situación  na  que  quedou  o  polígono  e  tamén os  datos  e  as
informacións que afloraron despois dese fatídico sinistro.
Hai moita información para abordar e para darlle robustez a esta petición e máis alá
de titulares, como nos gusta traballar, buscando pois informes e, concretamente,
informes que constan no propio Concello, na propia administración local, relativa á
actual  rede de subministro de auga nas inmediacións  do Polígono Industrial  do
Ceao, e que reflicte dunha maneira moi clara unha realidade que este grupo ven
dicindo, pois, dunha maneira moi reiterada.
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Unha petición similar  fíxose en agosto do 21 uns meses despois  deste sinistro.
Volveu insistirse en abril do 22 e volveu insistirse en xaneiro do 23.
Pouco ou nada se fixo ata a data.
No propio informe explica claramente que unha gran parte da rede de saneamento
do  polígono  data  de  gran  antigüidade,  que  xa  hai  áreas  nas  que  a  rede  está
composta  por  tubos  de  fibrocemento,  instalados  hai  máis  de  40  anos,  o  que
significa que superaron a súa vida útil. Ao igual que os elementos complementarios
da rede que datan da mesma época.
Polo  tanto,  deberíase  prever  a  renovación  da  rede  e  os  seus  elementos
complementarios, con substitución dos tramos de conduccións de fibrocemento por
tubaxes  de  fundición  dúctil  coas  características  necesarias  para  satisfacer  o
consumo actual e futuro.
Insisto no de satisfacer o consumo actual e futuro porque, certamente, e así se nos
trasladou  nunha  reunión  que  tivemos  recentemente,  incluso  hai  problemas  de
subministro nas propias instalacións industriais.
Hoxe  falouse  de  seguridade,  falouse  de  protección  de  inundacións,  falouse  de
infraestructuras e creo que este tamén é un asunto francamente importante.
Nunha época onde os obxectivos de desenvolvemento sostible marcan o futuro,
onde  nos  temos  que  preparar  mellor  para  o  cambio  climático,  onde  o
abastecemento de auga e a rede de saneamento están dentro deses 17 obxectivos,
concretamente  nos  seis,  que,  por  certo,  soe  ser  o  máis  esquecido  ou  o  máis
ignorado.
Hoxe traemos aquí esta proposición. A pregunta é: se volve ocorrer estamos mellor
preparados? Non é só un tema de prioridades, é un tema de responsabilidade. E,
certamente, gobernar é decidir. Os recursos son escasos e susceptibles de usos
alternativos e é onde se ve e onde se marcan as prioridades.
É  certo  que  aquí  hoxe  escoitáronse  e  víronse  moitas  cousas.  Viuse  como  a
proposición do campañeiro Cabarcos que non aceptou unha emenda, votouse en
contra.
En cambio, veuse a proposición do campaneiro Antonio, que tiña unha emenda e
non  se  aceptou,  pero  si  se  votou  a  favor.  Todo  o  mundo  en  definitiva  queda
retratado e sabemos cales son as prioridades.
Neste caso nós, cinguíndome ao tempo remato como empecei, hoxe queremos que
este pleno se posicione se está a favor de renovar a rede de augas do Polígono do
Ceao, co obxectivo de aumentar a súa presión e garantir o seu subministro e a
protección en caso de que volva producirse un incendio.
Gobernar e decidir e o resto pois é pantalla.

-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas, pois por parte do goberno. O
responsable da área de Transición Ecolóxica, cinco minutos.

- MIGUEL FERNÁNDEZ MÉNDEZ: Moitas gracias. Ben, pois, nese compromiso do
que falaba tamén a señora Candia, que debemos ter todas as administracións e eu
creo  que  cada  un  de  nós  na  defensa  a  prol  do  medio,  da  defensa  do  medio
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ambiente e de sostibilidade, está claro que optimizar un recurso tan imprescindible
e, desde logo, cada vez máis escaso como a auga, pois é, non só unha obriga legal
por parte das administracións, senón incluso no caso do Concello de Lugo, pois
unha firme convicción, na que traballamos non só desde a área responsable, senón
que forma parte de forma transversal da nosa acción do goberno.
E se ben é certo que unha parte da extensísima rede de tubaxes de abastecemento
que temos na cidade,  por motivos obvios,  polos materiais,  polo paso do tempo,
debe ser paulatinamente substituído que, por certo, é exactamente o que estamos a
facer.
Por exemplo, pois a través dese plan de erradicación do fibrocemento, que nos
permitiu e nos permite actuar en moitísimas rúas da cidade, cun investimento de
preto de 1.900.000 euros, co que estamos agora mesmo facendo obras no Grupo la
Paz e así o facemos no resto de cada unha das obras novas que se abordan.
Dito  isto,  si  é  certo  tamén  que  estas  actuacións  non  se  poden  facer
simultaneamente  nin  así  á  lixeira,  senón  que  se  deben  facer  con  criterio,  con
sentidiño, conforme a unha planificación previa, que, loxicamente, prioriza aquelas
zonas  máis  necesarias  ou  nas  que  se  produzan  máis  avarías.  E  tamén,
loxicamente, tendo en conta que son obras dun elevado custo económico para as
arcas municipais
Dito isto, e obviando que a proposición contén erros, como que confunden bocas de
rego con hidrantes, por exemplo, ou imos deixalo en inexactitudes, porque señora
Candia, non todo o Ceao está en fibrocemento. Existe fibrocemento, efectivamente,
pero  tamén  hai  zonas  con  PVC:  rúa  da  Carpintería,  rúa  da  Terra,  outras  en
fundición...  Tramos renovados das rúas Industria,  Inspección ou Agricultura,  por
exemplo. E tampouco é certo que se di de que teñamos frecuentes rupturas nas
filtracións.  Por tanto,  eses datos que lle  pasaron,  pois  non son rigorosos.  Ímolo
deixar aí.
E miren, teñen que entender, que o deberían saber, que cambiar fibrocemento por
fundición non varía a presión. Pode ser beneficioso por outras razóns, non o imos
discutir, pero non varía a presión. Por tanto, basear toda a argumentación para o
posible cambio do Ceao neste dato, pois é erróneo.
E tamén que antes de plantexarnos unha intervención dese calado e nese ámbito
xeográfico, pois precisamos realizar,  e se somos coherentes así o aceptaremos,
precisamos  un  complexo extenso,  documentado,  rigoroso,  e  caro  -caro,  señora
Candia-  estudo, con informes, cartografía, planificación, planeamento, analíticas,
etcétera,  etcétera.  Que  nos  permita  a  elaboración  dun  novo  modelo  hídrico
completo e actualizado que inclúa a totalidade da cidade.
Porque  é  moi  fácil  pedir  actuacións  nunha  zona  concreta,  pero  os  técnicos
aseguran que esa actuación sen unha análise global de toda a rede pode repercutir
negativamente noutras zonas.
E  iso  élle  precisamente  o  que  fixemos  acudindo  aos  fondos  europeos  para
financialo, dado que falamos dun estudo e seguintes intervencións caros. É o que
fixemos e é ademais o que seguiremos a facer, ou farémolo con medios propios,
pero, evidentemente, pois iremos máis lentos.
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E iso faremos,  acudir  a fondos e buscar  financiamento doutras administracións,
independentemente  da  cor  que  sexa,  salvo  que  vostedes,  pois  por  unha  vez,
espero que así sexa, pois se posicionen do lado dos veciños e veciñas de Lugo e
non se apoien unha enmenda in voce.
E élle in voce porque, a pesar do que vostede dicía na introdución, creo que é de
tan sinxela  comprensión  que  non  é  necesario  facela  nin  por  escrito  nin  noutro
formato, verdade?
E que di, é unha emenda de substitución, e que di o seguinte:  Instar á Xunta de
Galicia a que colabore económicamente co Concello de Lugo na proporción 70-30 e
cos recursos procedentes do imposto finalista do Canon da Auga na renovación da
rede do Polígono do Ceao. Se no la aceptan...

-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, finalizou o seu tempo.  Segunda quenda de
intervención para a portavoz do Partido Popular.

-  MARÍA ELENA  CANDIA  LÓPEZ: Mire  con  toda  a  honestidade,  repasando  a
relación de infraestruturas hidráulicas que referiu vostede na primeira intervención,
na  do  compañeiro  Cabarcos,  que  logo  dicía  que  estaba  no  Top  10  das
infraestruturas hidráulicas, teño que dicirlle que moitas desas infraestruturas foron
financiadas co apoio da Xunta de Galicia.
E teño que dicirlle tamén, que vostede deu a cifra de que o canon levaba recaudado
do Concello de Lugo 12 millóns de euros, pois teño a relación da ampliación da
EDAR de Lugo, dos colectores do río Miño, do acondicionamento da marxe dereita
do Rio Miño, da mellora do saneamento de Lugo cunha aportación económica da
Xunta de Galicia de máis de 17 millóns de euros.
Iso é pasado e tamén é certo que iso se facía cun goberno socialista, é certo, pero
liderado  con  outra  persoa  que  certamente  non  lle  doían  prendas  en  ter  unha
vocación  de  diálogo  e  entendía  que  a  coordinación  e  a  colaboración  coas
administracións era imprescindible. E, si, efectivamente, vostedes fixeron moi bo ao
señor Orozco, porque ata nisto buscan a confrontación.
E voulle dar o dato. Eu non sei para que quere o diñeiro nin para que quere os
convenios.
O  presidente  comprometeuse  e  cumpriu  un  compromiso  económico  para
Esperante.  En marzo,  requeríronlle  unha  documentación para  que introducise  o
expediente, porque como moi acertadamente apuntáramos, había unha memoria,
que  non  había  un  proxecto,  en  marzo,  e  comprobamos  esta  semana  na
contratación un contrato de 10.000 euros, recoñecendo que non teñen medios para
facer o estudio e contratan unha asistencia técnica para elaborar o estudio.
E  dicir,  reuníronse  vostedes  co  presidente  o  ano  pasado,  confirmáronlle  a
aportación económica, requírenlle en marzo a documentación que ten que aportar e
licitan  unha axuda externa para  contestar  ese  requerimento.  Vai  un ano  e  non
fixeron nada.
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Entón, a min paréceme moi ben que constantemente entren no debate político coa
Xunta de Galicia. É a súa consigna política e eu respéctoa, pero, honestamente,
creo que se equivocan.
Creo que as  administracións  están para colaborar.  É  verdade,  e agora  quedou
perfectamente  claro  que non é só coa Xunta  de Galicia.  Teñen  problemas con
outras administracións e, nomeadamente, coa Confederación Hidrográfica, que aí
non lle poden votar a culpa desgraciadamente ao Partido Popular porque xa nos
gustaría.
Dito iso. Esta proposta é moi clara e moi concreta. O Ceao, que, por certo, é unha
zona da cidade moi esquecida, sen cámaras de videovixilancia, con eses paneles
solares  que  nunca  máis  se  soubo  para  que  eran,  sen  facer  as  labores  de
mantemento, de limpeza. Non o dicimos nós, dino os que invisten, os que crean
emprego nesa cidade que seguro que lle preocupan a vostede e a nós
E  para  nós  é  unha  prioridade,  non  só  por  abastecemento,  insisto,  senón  por
seguridade, e eu non lle son técnica. Indudablemente a presión non afectará no
fibrocemento, pero o que a min me din é que se vostede aumenta a presión, o
fibrocemento reventa.  Se hai  outro tipo de material,  dende logo que,  de aí  que
comprenderá que haberá técnicos que o acrediten, pero xa lle digo que non é un
tema estético.
Eu fágolle  a pregunta.  Vostede dorme tranquilo  tendo este informe se hai  outro
incendio?

-  LARA  MÉNDEZ  LÓPEZ: Moi  ben,  moitas  grazas.  Pois  segunda  quenda  de
intervención para o portavoz municipal.

-  MIGUEL FERNÁNDEZ MÉNDEZ: Grazas, alcaldesa. Pois, mire, señora Candia.
Nese proxecto do que falaba leva todo este tempo traballando arduamente aos
servicios e os técnicos municipais.  O que ocorre é que chega nun momento do
procedimiento  e,  sobre  todo,  a  ver  como  lle  digo,  porque  a  xuízo  incluso  dos
técnicos, as esixencias en relación ao proxecto por parte da Xunta de Galicia son
tan  inhabituais,  ímolo  deixar  así,  que  precisamos  completar  con  algún  estudo
externo, como é ese que acabamos de citar.
E  falan  vostedes  de  actuacións  da  Xunta  de  Galicia.  Sería  longo  dende  logo
repertirlle aquí, porque ademais saben perfectamente os incumprimentos que ten a
Xunta de Galicia para con Lugo.
O que nos estraña e o que nos sorprende é ese seguemento cego e crítico que
teñen  vostedes  con  toda  a  postura  da  Xunta  de  Galicia  con  respecto  a  Lugo.
Prexudique  ou  deixe  de  prexudicar.  Por  exemplo,  eu  non  sei  como  teñen  a
desfachatez de poder referirse ao canon da auga, con eses, din 12, pero son 13
millóns e pico, depende do tempo que nos retrasemos, sen que vostedes en ningún
momento se posicionasen en defensa dos intereses de Lugo.
E,  mire,  no  Ceao,  por  moito  alarmismo,  por  moita  distorsión  dos  datos,  moita
información  sesgada que  quere  dar,  a  realidade  élle  a  seguinte  e  voulla  dicir
graficamente.
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Mire, primeiro non temos queixas dos usuarios en canto ao subministro. Non as
temos.  Segundo,  non se producen avarías na zona.  Terceiro,  existen tomas de
abondo a con presión suficiente para o enchido das cisternas dos bombeiros. Catro,
cúmprese escrupulosamente  a normativa,  aquí  teño os informes tamén,  tanto a
ordenanza  109  de  subministración  de  auga  como  a  relativa  aos  hidrantes.
Cúmplese exactamente.
E  incrementar  a  presión.  Non  sei  se  llo  dixeron  ou  preguntou  ou  non  o  quere
entender é posible, claro que é posible. Pódese facer como mínimo de dúas formas.
Levando a auga dende o depósito do Ceao ou poñendo bombas, no de Penarrubia,
perdón, pero a xuízo dos técnicos sen ese previo estudo da totalidade da rede e
valorando, avaliando, as posibles consecuencias no resto, pois sería unha absoluta
irresponsabilidade.
Miren, se queren ser útiles, acepten a enmenda, incorporemos á Xunta, poñámonos
a  traballar  todos,  realicemos  ese  estudo  e  as  posibles  intervencións,  se  son
necesarias. E, desde logo, non vale referirse a un incidente puntual absolutamente
excepcional, verdade, cunhas magnitudes excepcionais, cuns materiais inflamados,
etcétera, etcétera.
Incluso lle  digo,  o Plan de Emerxencia  Municipal  neses casos permite acudir  a
axudas externas, a maquinarias...

-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, finalizou o seu tempo. Moitas grazas, última
quenda para a portavoz do Partido Popular. Un minuto.

-  MARÍA ELENA CANDIA LÓPEZ: Non teñen queixas, non teñen fugas. Eu case
faría a reflexión, o que non teñen é vergoña, porque se vostedes dan un paseo polo
Ceao  e  se  encontran  con  lucenses  que  expoñen  o  seu  patrimonio,  que  crean
emprego nesta cidade, que pagan os seus impulsos, que llo dixo a compañeira,
somos  un  Concello  que  recada  máis  en  multas  que  en  licenzas.  Iso  é  unha
conclusión tan clara e tan evidente que o que non teñen é vergoña.
Pero dígolle máis. Vostede acaba de recoñecer que ten que facer un estudo do que
se necesita.  Díxoo  vostedes,  non o  dixen eu.  Se vostede non  sabe  nin  o  que
necesita, que lle vai pedir a outras administracións.
Todo  isto  require  un  traballo  rigoroso.  Require  ser  coherentes  co  que  todos
prometemos cando veñen as campañas electorais e require, sobre todo, traballar. E
traballar  con rigorosidade,  e a seguridade,  dende logo,  non é para un titular  de
prensa.
Eu  insístolle  hoxe  aquí,  vostede  durme  tranquilo  con  este  informe?  Cre que
realmente o Ceao está protexido? Vostede vive nun mundo de piruleta.

-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ: En primeiro lugar, eu quero novamente unha vez máis
agradecer o traballo que se fixo por parte dos servizos de bombeiros de extinción
de  incendios  deste  concello  ante  esa  situación  extraordinaria  e  con  unhas
dimensións tremendamente brutais e onde incluso as propias naves non tiñan os
requisitos necesarios para paliar unha situación desta envergadura.
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Escoitar ás veces tanta demagoxia, señora Candia... neste caso, que ben lle ven o
Partido Socialista para sacar peito deses 17 millóns de euros que se investiron no
Concello de Lugo, porque o 95% deses 17 millóns resulta que foi compromiso do
bipartito da Xunta de Galicia. Ata nete caso non podemos nin facer bo nin ao señor
Fraga porque a diferencia é moito menor e ese compromiso quedou establecido
cun goberno presidido por Emilio Pérez Touriño.
Dito  isto,  a  lei  do Canon da Auga entrou,  feita  polo  Partido  Popular,  onde nos
gravaban a todos os lucenses. Entrou en vigor o 9 de novembro do 2010.
Polo tanto, antes non se podía vincular nada a ese canon finalista porque nada
había.
E, agora, entrada en vigor no 2010. Vostedes levan gobernando a Xunta dende o
2009 nesta terceira etapa de 30 e pico anos dos 40 que levamos de autonomía,
pois nos teñen investido no Concello de Lugo 0 euros. Deses millóns aos que facía
referencia o portavoz municipal, eses 11 millóns de euros recadados cos impostos
dos e das lucenses, eses 11 millóns non revertiron nin un só euro no Concello de
Lugo.
Co cal, está ben que nos veña aquí sempre con ese halo, ese espírito de buscar
consensos, pero os consensos acádanse con vontades, non con boas palabras.
Desde esa humildade que predica, pero que practica pouco, pois tendemos a man
novamente a que acepte esa enmenda de que se cofinancie un 70-30 co Canon da
auga, finalista, para poder ir máis rápido. Irase facendo. Hai a opción de ir máis
rápido ou menos se temos máis ou menos recursos económicos.
Polo tanto, creo que a emenda non é moi complicada. É fácilmente entendible e
trátase de vontades, de querer colaborar ou non para que isto redunde en beneficio
dos e das lucenses, que é un pouco o que se lle pide. E senón pois nós seguiremos
traballando, rigorosamente, responsablemente, para actualizar un polígono que ten
moitos anos, evidentemente, que incluso naves e empresas, que, a día de hoxe non
cumprirían coa normativa por ser unha licenza anterior aos requirimentos que se
esixen a día de hoxe, ir actualizando para que non se volva a dar esta situación no
futuro.
Porque, como ben dixo, todos temos nas retinas as imaxes que vivimos a pé de
rúa. Un máis que outros, outros ao mellor seguírono polos medios de comunicación,
porque eu non acordo vela ese día por aí,  aínda que tiña responsabilidades no
partido, digo, non recordo de vela, non digo que non estivese. Non recordo de vela.
Si,  si  o  señor  Ameijide,  por  exemplo,  desde  primeiras  horas  da  mañá.  Cando
chegou  ao  polígono,  xa  estabamos  alí  horas  coa  Policía  Local  e  co  corpo  de
bombeiros preocupados e ocupados en dar resposta a unha situación.
E seguiremos traballando para acadar eses obxectivos de seguir mellorando e, polo
tanto, como dicía, a emenda creo que é clara e concisa.
A  través  do  canon  da  auga.  Canon  finalista,  onde  o  Concello  de  Lugo  ten
repercutido  ás  arcas  autonómicas  11  millóns  de  euros,  e  onde  as  arcas
autonómicas  non  teñen  repercutido  nin  un  só  euro  para  esa  finalidade,  está
disposto  o  Partido  Popular  de  Lugo  a  solicitarlle  á  Xunta  de  Galicia  a  súa
colaboración? Si ou non?
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Procedemos entón a votar. Creo que a emenda quedou rexeitada, non? A emenda
quedou rexeitada. Polo tanto, non queren solicitar eses fondos á Xunta de Galicia.
Pois procedemos entón á súa votación.

B) PARTE DE INFORMACIÓN, IMPULSO E CONTROL

ACTAS E GOBERNO

10/133  DACIÓN DE CONTA DOS DECRETOS QUE OBRAN NO SERVIZO DE
ACTAS E GOBERNO DENDE O DÍA 11 DE SETEMBRO DE 2023, RECOLLIDOS
NO LIBRO ÚNICO DE RESOLUCIÓN (EXP. 2023/G004/000865).

En conformidade co informe do vicesecretario accidental, obrante no expediente, e
para dar cumprimento ao establecido no artigo 42 do Regulamento de organización,
funcionamento e réxime xurídico das entidades locais aprobado polo Real decreto
2568/1986, do 28 de novembro, así como ao disposto no artigo 22 do Regulamento
orgánico  municipal  do  Pleno  do  Concello  de  Lugo,  ao  Excmo.  Concello  Pleno
DÁSELLE CONTA das resolucións ditadas pola Alcaldía e polos seus delegados e
delegadas, que obran no Servizo de Actas e Goberno dende o día 12 de setembro
de  2023,  coa  numeración  7996/2023  a  8934/2023,  na  plataforma  electrónica
TECOL, recollidas no Libro único de resolucións correspondente ao ano 2023.

De  todo  o  cal,  a  Excma.  Corporación  Municipal  quedou  informada  para  os
oportunos efectos.

TESOURERÍA

11/134  DACIÓN DE CONTA DAS RESOLUCIÓNS DE TESOURERÍA DITADAS
DURANTE O MES DE SETEMBRO DE 2023.

En cumprimento  do establecido no artigo  42 do Regulamento de Organización,
Funcionamento  e  Réxime  Xurídico  das  Entidades  Locais,  aprobado  polo  Real
Decreto 2568/1986,  do 28 de novembro,  así  como ao disposto no artigo 22 do
Regulamento  Orgánico  Municipal  do  Pleno  do  Concello  de  Lugo,  ao  Excmo.
Concello  Pleno  DÁSELLE  CONTA das  resolucións  ditadas  pola  Tesoureira
Municipal e Titular do Órgano de Xestión Económico-Financeira durante o mes de
setembro de 2023, coa numeración 100/2023 a 114/2023.

Do 01  de  setembro  ao  30  de  setembro  de  2023  ditáronse  pola  Tesourería  as
seguintes resolucións:

78



ACTAS E GOBERNO
JDR/jch
Refª: ispac5937138893826475671.doc
Asunto: PLENO ORDINARIO DO 26-10-2023

Nº de Expediente Asunto Número de
documento Fecha Firma

2023/T030/000103

Resolución Tesourería MONBUS URBANO 
SAU (Deixar sen efecto providencia de 
constrinximento ano 2022) matriculas 6359-LPP
e 2280-KMJ.

2023/100 05/09/2023

2023/T030/000104

Resolución Tesourería.- Recurso reposición 
dilixencia embargo DAVID ABEL AUGUSTO 
(Multa infracción urbanística 
Expte.2021/I010/000049)

2023/101 05/09/2023

2023/T030/000105

Resolución Tesourería.- Contestación ás 
alegacións JULIO LEONARDO PENA 
MONASTERIO expte.responsabilidade 
subsidiaria nº 47010000049086

2023/102 06/09/2023

2023/T030/000106
Resolución Tesourería.- Retroacción recargo 
executivo IBI nº recibo 11343178 
CONSTRUCCIONES VAL PARDO.

2023/103 06/09/2023

2023/T030/000109

Resolución Tesourería.- Recurso reposicion 
providencia de constrinximento ALBERTO 
FERNANDEZ FRESNADILLO multa 
2020A00005833

2023/104 08/09/2023

2023/T030/000108

Resolución Tesourería.-- Devolución de 
ingresos indebidos a MANUEL GÓMEZ 
VÁZQUEZ en relación a recarga no recibo 
10925075

2023/105 08/09/2023

2023/T030/000107 Resolución Tesourería.- Contestación ó escrito 
presentado por Rocío Andreu Gandoy 2023/106 08/09/2023

2023/T030/000111

Resolución Tesourería.- Recurso reposicion 
providencia apremio AMPERIS PRODUCTS SL 
multas: 2020B00000083, 2020B0000151, 
2020B0000153

2023/107 14/09/2023

2023/T030/000110
Resolución Tesourería.- Recurso reposción 
providencia apremio Mª BEGOÑA ÁLVAREZ 
RODRÍGUEZ multa 2020B0000152

2023/108 14/09/2023

2023/T030/000112

Resolución Tesourería.- Inadmisión Recurso 
interposto por GENEROSA REBOLO NLANDU 
contra dilixencia de embargo dunha multa 
2021C0002599

2023/109 14/09/2023

2023/T030/000113
Resolución Tesourería.- Recurso reposición 
providencia apremio JUAN RAMON MIGUELEZ
FERNANDEZ multa 2021P0003073

2023/110 14/09/2023

2023/T030/000114

Resolución Tesourería.- Recurso reposición 
providencia apremio MARCOS ANTONIO 
PRADO FANDIÑO multas 2021R00001136 e 
2021R00002594 (2023EXP47001765)

2023/111 18/09/2023

2023/T030/000115

Resolución Tesourería Mª LUISA DÍAZ 
CADENA (Deixar sen efecto providencia de 
constrinximento e dilixencia embargo) vado nº 
10293056.

2023/112 19/09/2023

2023/T030/000116
Resolución Tesourería Corrección de erro da 
Resolución de Tesorería 104/2023 Recurso de 
reposición contra a providencia de 

2023/113 28/09/2023
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constrinximento Alberto Fernández Fresnadillo

2023/T030/000117
Resolución Tesourería.- Inadmisión a trámite 
recurso interposto por MONICA Mª LÓPEZ-
PERALES PITA DA VEIGA

2023/114 29/09/2023

De  todo  o  cal,  a  Excma.  Corporación  Municipal  quedou  informada  para  os
oportunos efectos.

C) ROGOS E PREGUNTAS

ROGOS:

A)  ROGO  DO  GRUPO  MUNICIPAL  DO  PARTIDO  POPULAR,  NÚMERO
243/2023 DE REXISTRO DE PLENO, PARA QUE SE TOMEN MEDIDAS PARA
DOTAR DE DIRECTOR A BANDA DE MÚSICA.

Visto o rogo que, a seguir, se transcribe:

Vistas as últimas informacións publicadas sobre que David Fiuza continuará
no seu posto actual, no Concello de Santiago, o Grupo Municipal do Partido Popular
presenta un ROGO a PLENO para que se tomen as medidas precisas para que a
Banda Municipal de Música non quede sen director novamente. 

DELIBERACIÓN

-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Por parte do Partido Popular.  Si, señora Candia,  tres
minutos.

-  MARÍA ELENA CANDIA LÓPEZ: Ben,  non vou reproducir  a  lectura porque a
teñen rexistrada en tempo e forma, pero unha vez que se fixo pública na sesión
plenaria anterior a nosa preocupación e a nosa falla de compromiso cos integrantes
da Banda Municipal e unhas das súas preocupacións, sen dúbida, era continuar
sen director.
Nos medios de comunicación recollían a contestación do goberno, dicindo que en
breve estaba prevista a súa incorporación.
Agora xa coñecemos dunha maneira absolutamente incuestionable que o director
comunicou a vontade de non continuar polo menos ata o ano que ven. Creo que
procede non ter no esquecemento nin os compromisos que asumimos todos cos
integrantes da banda municipal, entre eles que estea dotado dun director ou persoa
que polo menos o poida substituír  se non son capaces de convencer  ao señor
David Fiuza para que asuma esa responsabilidade.
O noso compromiso segue estando intacto e seguiremos pelexando polos seus
dereitos e, por suposto, porque a Banda de Lugo volva a brillar. Nun momento e no
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mes de outubro, no que sen dúbida no San Froilán, foi máis recordada que nunca
polos lucenses.
É un exemplo no que seguimos traballando que, probablemente, xunto con Xunta
de Galicia, foi as dúas palabras que máis se usan en todas as sesións plenarias.
Pois,  cando  teñen aquí  unha gran oportunidade  de cuestión  de xestión.  Non é
cuestión  nin  sequera  económica,  porque  está  dotado  orzamentariamente.  Non
teñen  a  quen  botarlle  botarlle  a  culpa,  porque  indudablemente  é  un  servicio
municipal. Hai un compromiso adquirido. Díxose publicamente por todas as forzas
políticas,  detrás  están  os  dereitos  que  todos  debemos  defender  de  todos  os
traballadores.
Nós empezamos por ese servizo,  pero tamén anunciamos que virán as sesións
plenarias  dereitos  e  reivindicacións  doutros  departamentos  que  se  sinten
esquecidos ou maltratados por parte do goberno.
Pero, sen dúbida, se había un servicio que se considera maltratado ou ignorado
novamente por este goberno é a nosa Banda municipal de Música.
O noso rogo non é que sigan traballando, porque se seguen como ata agora, pois
seguiremos sen el. Que se esforcen un pouquiño máis, que poñan un pouco máis
de  interese.  É  o  máis  importante,  verdade?  Porque  aquí  se  nos  mide  por
resultados, non por intencións, pois porque o acaden. E neste caso vostedes son os
que  teñen  a  responsabilidade  de  acadalo,  porque  están  gobernando.  Entón
pregámoslles que poñan todo o empeño en que a Banda Municipal de Música teña
un novo director e que poida ser un novo patrimonio inmaterial digno de orgullo e de
aplauso por toda a sociedade lucense, que, se hoxe non o é, sen dúbida, non é por
culpa dos seus integrantes, senón dos dirixentes que están á fronte deste concello.

-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas, pois por parte do goberno, o
concelleiro de Persoal, tres minutos.

- ÁNGEL PABLO PERMUY VILLANUEVA: Grazas. É dicir, como ben di a señora
Candia, a situación de falta de director da Banda Municipal está motivada por unha
solicitude  de  excedencia  do  titular  da  mesma  e  que  este  é  un  dereito  que  é
normativo e que cumpre todos os requisitos legais  e respeto ao cal  nós pouco
pouco poderíamos facer respecto a esa situación administrativa.
Este  feito  está  claro  que  xerou  unha  situación  non  desexada  polo  goberno
municipal.  Desde logo. Que para tratar de paliar  esa falta adopta unha serie de
medidas tendentes a ocupar de maneira provisional este posto e que á espera do
retorno do titular ou calquer cambio de súa situación administrativa.
Neste  senso,  no  transcorrer  do  tempo fixéronse  varias  tentativas  de  cobertura,
sempre dentro das posibilidades que a normativa en vigor permite.
Así,  en primeiro lugar tratouse de que o outro candidato presentado ao proceso
selectivo  e  que,  polo  tanto,  figuraba  nunha  lista  de candidatos  a  contratacións,
segundo  as  normas da propia  convocatoria,  aceptase a  súa  contratación  como
substituto do titular, porque non podería ser doutro xeito. Esta opción foi rexeitada
polo interesado.
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Posteriormente, en xullo do ano 2022, convocouse un proceso para a cobertura
mediante  comisión  de  servizos  do  posto  de  director.  Este  proceso  tampouco
conseguiu acadar os resultados satisfactorios.
Entón  estamos  nun  momento  que,  pese  aos  intentos  realizados,  e  diante  da
dificultade de atopar funcionarios de carreira ou personal laboral fixo que acepten
incorporarse  a  esta  praza  de  xeito  provisional,  estanse  a  estudar  e  tratar  de
implementar outras alternativas que posibiliten unha incorporación efectiva.
Para dar solución a esta situación que para todos nós está a producir eses efectos
non desexados que antes comentaba no desenvolvemento do traballo, non só da
banda municipal,  senón tamén da propia Escola de Música Municipal,  tanto por
parte da Área de Cultura, Turismo e Promoción da Lingua como desta Concellería,
estanse a continuar traballando, buscando unha alternativa. Hai varias posibilidades
que estamos a barallar,  que non vou comentar  neste momento,  porque vista a
evolución  das  últimas  reunións  que  tivemos,  que  os  resultados  e  os  datos  da
reunión case saíron na prensa antes de que saísemos da reunión, pois permítanme
que que non tomemos a decisión agora de falar desas posibilidades que non están
pechadas, pero que estamos tratando de buscar unha solución para que de aquí a
un período de tempo non moi longo, pois poidamos dar unha solución definitiva ou
provisional á situación de falta de director na Banda.

B)  ROGO  DO  GRUPO  MUNICIPAL  DO  PARTIDO  POPULAR,  NÚMERO
244/2023 DE REXISTRO DE PLENO, PARA QUE SE IMPULSE UN GRUPO DE
TRABALLO  CON  REPRESENTANTES  DA  CHMS  PARA  SOLUCIONAR
DEFICIENCIAS NO PXOM E ACADAR A SÚA APROBACIÓN TOTAL.

Visto o rogo que, a seguir, se transcribe:

Tras  coñecerse  que  a  CHMS  afirma  que  a  documentación  do  PXOM
presenta discrepancias, o Grupo Municipal do Partido Popular presenta un ROGO a
PLENO para que se impulse un grupo de traballo bilateral con representantes do
Concello e da Confederación Hidrográfica que analice e soluciones as deficiencias
detectadas en aras a conquerir á mayor brevidade a aprobación total do PXOM de
Lugo.

DELIBERACIÓN

-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Por parte do Partido Popular. Si, señor Ameijide, tres
minutos.
 
-  ANTONIO  AMEIJIDE  OSORIO: Como  dicía  a  nosa  voceira,  coñecen
perfectamente o contido do rogo, polo tanto, non llo vou repetir, pero si imos facer
unha reflexión sobre o estado do Plan Xeral. Non nos poderán negar lealdade e
responsabilidade  en  el  Plan  General  en  cuanto  a  toda  la  tramitación  desde
principios del año 2000 hasta ahora.
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De hecho en el propio año 2023 les votamos a favor del plan general y de este 5%,
algo qu no hicieron, por cierto, sus socios de gobierno, pero la realidad es que la
Confederación  Hidrográfica,  sus  compañeros  de  partido  les  han  parado  este
procedimiento. ¿Cómo hemos llegado hasta este punto? Se inició en el año 2000.
Recordarán que en el año 2011 hubo una aprobación inicial. Votamos a favor desde
el Partido Popular. Por cierto, sus socios de gobierno, reitero, no lo hicieron. Y se
paralizó el 5% del Plan General, porque había una serie de deficiencias, algunas de
ellas señaladas por la Confederación Hidrográfica.
En el año 2013 les hicieron un primer requerimiento para corregir unas deficiencias.
En el 2019 se lo volvieron a reiterar y en el 2023, que es donde nos encontramos,
siguen sin  subsanar.  Trajeron a  pleno  la  aprobación  del  5%.  En la  primera les
votamos  en contra  porque  nos  dieron  48  horas  para  el  análisis  de  esos miles
de documentos,  pero,  en  segunda  ocasión,  por  responsabilidad,  por  lealdade
institucional,  sobre  todo,  por  los  lucenses,  votamos  a  favor.  Esosí,  planteando
dudas sobre el no tener refundido el documento y sobre si estaba todo subsanado.
Por  desgracia,  no  nos  equivocamos.  Y  ahora  vemos  que  la  Confederación
Hidrográfica, no sospechosa de ser afín al Partido Popular, hay que volver a decirlo,
por cierto, depende de Pedro Sánchez, después de 12 años les dice que siguen sin
cumplir esos requerimientos que les hicieron.
Su incompetencia  está  causando  un daño  importante,  un  daño tremendo a  las
arcas  municipales,  al  Ayuntamiento  de  Lugo,  a  los  emprendedores,  a  los
ciudadanos, a la competitividad de nuestra ciudad, y sobre todo una inseguridad
jurídica tremenda a quien quiera apostar por Lugo. Y ante esto les pregunto, ¿qué
piensan hacer?
Han pasado ya más de una semana y siguen en shock. Siguen sin reaccionar. Han
hablado ya con el equipo redactor. ¿A qué esperan para convocarlos? ¿Qué plazos
se han dado para solucionar este problema? ¿Han hablado con la Confederación
Hidrográfica? ¿Cuándo piensan sentarse con ellos?
Miren, el presidente de al Confederación Hidrográfica es su compañero de partido,
del  Partido  Socialista.  Por  cierto,  compartieron  mesa  este  domingo  con  él.
¿Hablaron  del  tema?  ¿Buscaron  alguna  solución?  Porque  ya  les  dijo,  incluso
públicamente que la solución era sencilla. Pero llevan una semana en shock, en
absoluto estado de shock.
Siguen sin reaccionar. Les dimos la confianza en su momento, pero por desgracia
nos  volvimos  a  equivocar,  pero  Confederación  Hidrográfica  les  dice  que  no
cumplen.
Yo mismo si quieren para esa reunión les facilito un número de teléfono, aunque
sea  compañero  de  partido  a  lo  mejor  no  tienen  ese  acceso,  pero,  de  verdad,
siéntense a hablar con las adminstraciones. Solo se enquistan los problemas en
este Ayuntanmiento. Y el único denominador común de todo son ustedes.
Por  eso  les  pedimos  que  de  una  vez  por  todas  se  pongan  a  trabajar,  que
reaccionen, que salgan de ese estado de shock, porque la última vez el estado de
shock les duró 12 años. Desde año 2011 al año 2023. Muchas gracias.
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-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben. Moitas grazas. Pois por parte do goberno, a
concelleira Paula Alvarellos, tres minutos.

-  MERCEDES  PAULA  ALVARELLOS  FONDO: Moitas  gracias,  señora
alcaldesa. Mire, teño que manifestar dúas cousas sobre isto antes de abordar o
contido do rogo.
A actuación  á  marxe da legalidade  dos procesos  regulamentarios  por  parte  da
Xunta,  que é  evidente,  eu creo que confundiu  que estabamos nun concello  de
menos de 50.000 ou de máis de 50.000 habitantes, porque no de menos de 50.000
apróbano eles e poden requerir novos informes e tal, e aquí estamos nun de máis,
que non é ela quen pode pedir. Pode requirirme a min e eu requerirei informes, pero
non se pode entrar pola vía dos feitos, saltarse a lexislación como a saltou.
E  o  segundo  é  manifestarlle  a  deslealdade  institucional  e  da  administración
autonómica co Concello de Lugo, que é tremenda.
Respeto da primeira, o 27 de abril deste ano aprobouse definitivamente e despois
do informe favorable  da Xunta  de Galicia  o  5% do PXOM,  que está  aprobado
definitivamente. Non está en tramitación. Está aprobado. Publicouse posteriormente
no DOG e como é preceptivo,  remitiuse  o  27  de xullo  un exemplar  do acordo
plenario  en  soporte  dixital,  debidamente  dilixenciado,  á  Consellería  de  Medio
Ambiente, Territorio e Vivenda para a súa inscrición no Rexistro de Planeamento.
Até  ese  momento,  como vostede  di,  todo  foi  da  man.  Perfectamente.  Tiñamos
reunións.  Hai  correos  o  okay  favorable  da  Xunta,  todo  perfectamente,  fóronse
dando os pasos tal cal, pero unhas eleccións no medio.
O prazo para a súa inscrición finalizaba o 11 de agosto. Son dez días hábiles en,
segundo  establece  a  Lei  do  Solo.  Dez  días  hábiles.  Tendo  en  conta  que  o
procedemento xa está concluso e que a inscrición no rexistro é un simple acto
debido, porque non poden agora dicir, vou pedir algo a estradas ou vou pedir á
Confederación. Non.
A día de hoxe non temos noticias da súa inscrición nin ningún atranco, porque a
Xunta de Galicia non se puxo en contacto con nós para dicirnos: hai un atranco.
Nada, non houbo nada.  Do único que temos coñecemento é de que solicitou o
informe á Confederación.  Extemporáneo,  impreceptivo e non é o procedemento,
pero iso xa se verá no seu momento, porque creo que confundiu máis de 50.000
con menos de 50.000. Importante. Esta solicitude é totalmente extraordinaria, como
digo, fóra da tramitación legal. 
Respecto da segunda das cuestións, a deslealdade, o 17 de outubro aparece na
prensa escrita desta cidade unha serie de informacións oficiosas, da que nós non
temos información algunha. A Xunta non se puxo en contacto con nós para nada.
Todo o que sabemos ao respecto do estado de rexistro do 5% do PXOM é o que o
executivo  galego  está  a  filtrar  aos  medios  de  comunicación.  Nun  acto  de
deslealdade con esta cidade e cos nosos veciños, que non ten precedentes. Non
ten precedentes.
Podo tamén afirmar que a día de hoxe. Ía afirmar que a día de hoxe non tiñamos...
Escoitáramos nos  medios  de  comunicación  que  pediran  unha  reunión  urxente
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Confederación, Xunta e nós, pero sabe a que hora...  Eu saín da Concellería ás
nove e cuarto para vir aquí e non chegara nada. Curioso.... 

-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben. Moi ben. Finalizou o seu tempo. Moitísimas
grazas.

C)  ROGO  DO  GRUPO  MUNICIPAL  DO  PARTIDO  POPULAR,  NÚMERO
245/2023 DE REXISTRO DE PLENO, PARA QUE SE ESTUDE COA CHMS UN
PROXECTO  QUE  PERMITA  MELLORAR  AS  INSTALACIÓNS  DA
PROTECTORA DE ANIMAIS E PLANTAS.

Visto o rogo que, a seguir, se transcribe:

En xuño publicábase a Resolución Definitiva da Liña 2 da Convocatoria de
Axudas para a Rehabilitación de Edificios de Titularidade Pública no Marco do Plan
De Recuperación, Transformación e Resiliencia, na que a Protectora de Animais e
plantas de Lugo quedaba fóra da mesma.

A situación da Protectora é crítica en canto a instalacións e ocupación polo
que  necesita  unha  solución  urxente,  por  iso,  visto  que  non  se  conseguiron  os
fondos  para  o  traslado  da  Protectora  e  que  ás  preguntas  sobre  os  prazos  de
comezo das obras dinnos que virá determinado pola disposición orzamentaria,

O Grupo Municipal do Partido Popular trae ante o pleno un ROGO para que
se estude coa Confederación Hidrográfica a maneira de pactar un proxecto que
permita mellorar  as instalacións existentes mentras non se teña seguridade nun
proxecto definitivo.

DELIBERACIÓN

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, por parte do Partido Popular, señora Carballas.

-  MARÍA DEL MAR CARBALLAS PIÑEIRO: Gracias,  alcaldesa.  Llevamos años
escuchando hablar de las obras de la protectora. Podría hacer un histórico de las
catastróficas desdichas que se sucedieron todos estos años.  Hace más de tres
años que la señora Méndez anunció el traslado de la protectora de animales de
Lugo a  una nueva  sede:  el  antiguo  matadero.  Un  anuncio  que  sigue  en papel
mojado.
El problema es que la protectora, otro año más, sigue sin solución. La protectora ni
se  trasladará  este  año  ni  el  próximo  y,  si  sigue  lloviendo,  como  dijo  el  señor
Fernández, tampoco en el 2025 porque no dará tiempo a finalizar las obras. Por lo
que,  otro  año  más  no  se  hará  para  dar  a  los  animales  que  allí  están  unas
condiciones de vida dignas.
Las instalaciones actuales presentan un importante deterioro y están desbordadas
en capacidad,  lo que hace que cada vez sea más difícil  que los trabajadores y
voluntarios desarrollen su actividade como se debería.
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Además  es  que  este  deterioro  hace  que  se  incrementen  los  costes  de
mantenimiento. Que ya sé que ustedes le dan una subvención de 200.000 euros al
año a la protectora.
Como dijo el señor Fernández, a la protectora se le está dando una subvención
muy sustanciosa. Es decir, importante a su contenido o abundante o cuantiosa.
Claro, eso de sustanciosa depende de si lo ponemos en referencia a otra cantidad o
de según quién lo mire. Les voy a poner un ejemplo, si comparamos 200.000 euros
con 2 millones de euros, bueno, por decir una cantidad, los 200.000 euros pueden
parecer poco. Ya que hablamos de 2 millones de euros. 
Por ejemplo, si estos se invierten en la creación de un carril bici, a lo mejor a los
concejales del PSOE les parece que es algo razonable, pero, sin embargo, a lo
mejos,  a  los  concejales  del  BNG les  puede  parecer  que  es  una  cantidad  muy
sustanciosa y por eso se trata de desvincular de el, pese a haberlo votado en junta
de Gobierno local.
Y no es que esté hablando de otros temas. Todo esto lo digo para motivar mi ruego,
porque las subvenciones poden parecer sustanciosas, dependiendo de para quién
o para qué se destinen.
Desde luego para mí es insuficiente. No están asumindo las responsabilidades que
les corresponde. Pero, insisto, la situación de la protectora es crítica en cuanto a las
instalaciones y a la ocupación. Que, aclaro, no queremos renunciar al traslado de la
protectora a las nuevas instalaciones, pero no podemos esperar otros tantos años.
Los animales no pueden esperar a que haya una disponibilidad presupuestaria para
que empiecen las obras. Los animales no pueden esperar a que una vez que haya
disponibilidad no llueva para que avancen las obras.
Mientas tanto, ellos están hacinados, pasando frío o calor o pelexándose, fruto del
estrés que están sufriendo dentro de estas instalaciones.
Repito de nuevo, la situación es crítica. Por eso pedimos que hagan todo lo posible
para poder mejorar las instalaciones cuanto antes.
Que pidan donde tengan que pedir, que llaman a la puerta que tengan que llamar,
como decía mi  compañero ANTONIO AMEIJIDE OSORIO, siéntense y sean un
concello colaborador.
Medien  con  la  Confederación  Hidrográfica  para  que  autorice  mejoras  en  las
instalaciones. Si tienen algún interés, claro. Por ello, desde el grupo municipal del
Partido  Popular  les  traemos  un  ruego  a  pleno  para  que  se  estudia  con  la
Confederación Hidrográfica la manera de pactar un proyecto que permita mejorar
las  instalaciones  existentes  mientas  no  se  tenga  seguridad  en  un  proyecto
definitivo.

-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Pois por parte do goberno, o
concelleiro Medio Ambiente e Zona Rural.

-  MIGUEL  FERNÁNDEZ  MÉNDEZ  MÉNDEZ: Grazas,  alcaldesa.  Mire,  señora
Carballas, substanciosos sonlle eses case 13 millóns de euros do canon da Auga.
Eses si son substanciosos.
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E aquí  nos  trae  un  rogo,  onde  nos  piden  pactar  coa  Confederación  sobre  un
proxecto. Home, deixando a parte que a expresión pactar, sinceiramente, non me
parece o máis acaído, eu creo que entre as administracións, solicítase, proponse,
preséntase, pactar... deixando esa parte, imos entrar na cuestión, porque ademais
creo que se equivocan  na súa presentación.  Porque imos ver,  aquí  o  que nos
rogan, o que nos piden, é que pactemos con outra administración, a Confederación
Hidrográfica, un proxecto sobre uns terreos, propiedade dunha terceira, como é a
Deputación Provincial, que xa foron rexeitados, segundo informan, por afectar ao
dominio público e, ao parecer, por non seren autorizados.
Esa é a petición que nos fan. Polo tanto, de verdade, non ten sentido.
E, miren, efectivamente, apoiamos economicamente á protectora. Colaboramos con
ela en canto nos piden e temos capacidade e, desde logo, estamos dispostos a
colaborar  con  quen  sexa.  Imos  sacar  adiante  ese  magnífico  e  novo  edificio.  E
dígolle máis. De verdade, se quere falar da nova protectora, sabe vostede cal é o
procedemento. Presenten aquí unha proposición e con todo interese debatiremos e
darémoslle os datos.
Creo, sinceiramente, que o rogo debe ser presentado onde corresponde, porque
nós non temos nin a capacidade nin a lexitimidade para facelo. O que non sei moi
ben é se vostedes, a sabiendas disto, aínda así o presentaron aquí.
Moitas grazas.

D)  ROGO  DO  GRUPO  MUNICIPAL  DO  PARTIDO  POPULAR,  NÚMERO
246/2023 DE REXISTRO DE PLENO, PARA QUE SE INICIEN OS TRÁMITES DE
CARA Á SINALIZACIÓN DAS DIFERENTES LOCALIZACIÓNS DE INTERESE
TURÍSTICO DA CIDADE.

Visto o rogo que, a seguir, se transcribe:

Segundo a norma 8.1 da Instrucción de Carreteras un ben como a Muralla
Romana  de  Lugo  ou  a  Catedral  (Patrimonios  da  Humanidade)  poderían  ser
sinalizados como localizacións de interese turístico, sendo condición imprescindible
para elo que estean incluídos no Catálogo de destinos do SISTHO.

O Manual do SISTHO, aprobado en novembro de 2014, non establece que
os  bens  declarados  pola  Unesco  como  Patrimonio  da  Humanidade  se  inclúan
automáticamente no catálogo, senón que a inicitiva debe partir do Concello. 
É por isto que o Grupo Municipal do Partido Popular presenta un ROGO a PLENO
para  que  se  inicien  os  trámites  precisos  para  que  se  sinalicen  as  diferentes
localizacións de interese turístico da nosa cidade.

DELIBERACIÓN

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, por parte do Partido Popular. Si? Tres minutos.
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-  AGUSTÍN GALLEGO VIGO: Si, bos días. Voume referir á sinalización dos bens
de Lugo como Patrimonio da Humanidade. Estamos a falar da Muralla romana, a
Catedral e o Camino Primitivo a Santiago.
Dende o Partido Popular pedimos que se fagan todas as xestións necesarias para
que  estes  tres  monumentos  estean  dentro  do  sistema  de  sinalización  turística
homologada.
A sinalización que temos a día de hoxe na autoestrada A-6, como ben se pode
comprobar, pois está ilexible completamente. 
É inexplicable que Lugo teña tres patrimonios da humanidade sen unha sinalización
axeitada na A-6. E así mesmo pedimos tamén sinalización para a A-54, estrada
Lugo-Santiago, así como en todas aquelas entradas que máis circulación soportan,
que son normalmente as estradas nacionais e que estean próximas a Lugo.
Neste caso temos que ter en conta que é unha publicidade sinxela, barata e fácil de
levar a cabo. Neste caso é unha pena que o condutor pase por Lugo e por falta de
información non nos faga esa visita turística.
Xa sei que me poden dicir vostedes que están en xestión e que o están tramitando
con Madrid, que estamos cun goberno en funcións, pero tamén lles podo dicir que
dende o Partido Popular levamos moito tempo reivindicando este tema.
Facerlles unha aportación que,  tal  como se falou aquí,  antes de influencias con
outros gobernos, pois pedirlle que usen as súas influencias con Madrid para darlle
unha solución a esta deficiencia. Grazas.

-  LARA  MÉNDEZ  LÓPEZ: Moitas  grazas.  Quenda  agora  para  a  portavoz  do
Goberno, concelleira de Cultura.

- TAREIXA ANTÍA FERREIRO TALLÓN: Moitas grazas, alcaldesa e bo día. Señor
Gallego, eu entendo que todo iso que explicou quere dicir que nos incluamos no
sistema de sinalización turística homologada da rede de Estradas de Estado. Quere
dicir iso, non? ... (Voces de fondo inintelixibles) ...
Ben, vostede entón xa sabe que iso, efectivamente, é unha xestión que se solicita
dende os concellos, pero que ten que ser a Xunta de Galicia,  neste caso, quen
traslade  a  ese  Ministerio,  que  sabe  que  son  dous  ministerios,  que  teñen  un
convenio. En concreto, o Ministerio de Transporte, Mobilidade e Axenda Urbana,
xunto co Ministerio de Industria, Comercio e Turismo, os que valoren e decidan que
tipo de sinalización e que tipo se ten que axeitar,  ademais,  para unha rede de
estradas que son estatais que, como pode comprender, o Concello de Lugo nin o
Goberno pode actuar nese tipo de terreos ou de territorios.
Así  e  todo,  mire  por  onde,  voulle  dicir  que  o  imos  mirar.  Ímolo  valorar,  ímolo
estudar. E se consideramos que hai posibilidades de que o traslademos á Xunta de
Galicia, que é a que ten que facer a xestión no Estado.
Polo tanto, eu tampouco sei se é barato, sinxelo ou non, porque ten que ser a Xunta
de  Galicia,  primeiro  quen  llo  propoña  e  unha  vez  que  esa  xuntanza  para  a
valoración  dese  convenio,  entre  os  dous  ministerios  fagan  a  valoración,  pois
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teremos que decidir,  efectivamente,  se nos parece interesante,  pois loxicamente
que o trasladaremos. Aínda así, pois moitísimas grazas pola proposta. E si, é cousa
da Xunta de Galicia, pero non se preocupe que xa llo trasladaremos.

-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben. Por favor, respecten as quendas de palabra.
Escoitámolo todos atentamente, compartamos ou non os seus argumentos. Fagan
o mesmo, poden compartilos ou non, que non se trata de compartir os argumentos,
pero si de escoitalos educadamente.

PREGUNTAS:

A) PREGUNTA DO GRUPO MUNICIPAL DO PARTIDO POPULAR,  NÚMERO
239/2023 DE REXISTRO DE PLENO, EN RELACIÓN COA REHABILITACIÓN
DO CUARTEL DE SAN FERNANDO.

Visto o referido escrito que, a seguir, se transcribe:

Tras a publicación da resolución definitiva da Convocatoria de Axudas para
a  Rehabilitación  de  Edificios  de  Titularidade  Pública  no  Marco  do  Plan  de
Recuperación,  Transformación e Resiliencia,  na que o cuartel  de San Fernando
quedaba fóra da mesma e tras renunciar ás seguintes liñas de axudas, o Grupo
Municipal do Partido Popular presenta a pleno a seguinte pregunta: 

Que ten previsto neste  goberno para  a  rehabilitación  do Cuartel  de  San
Fernando?

DELIBERACIÓN

-  LARA  MÉNDEZ  LÓPEZ: Moi  ben,  por  parte  do  Partido  Popular.  Si,  señora
Carballas.  Non,  non lle  deixa  porque de momento estou falando eu e  non son
compatibles, e o saben vostedes, dous micrófonos encendidos á par. Entón estaba
mirando quen era quen iba a exercer a quenda de palabra. Ou sexa que, señora
Carballas, ten vostede tres minutos.

-  MARÍA DEL MAR CARBALLAS PIÑEIRO: ...(non se escoita) ... definitiva de la
convocatoria de ayudas para la rehabilitación de edificios de titularidad pública en el
marco del Plan de recuperación, transformación y resiliencia en la que el cuartel de
San Fernando quedaba fuera de las mismas y tras renunciar a las siguientes líneas
de ayuda, porque no las perdieron, sino que renunciaron. ¿Qué tiene previsto este
gobierno para la rehabilitación del cuartel de San Fernando? Y les pediría que se
centrasen en este gobierno, en el Concello de Lugo, no en otras administraciones ni
otro concello. Este gobierno, el Concello de Lugo. No echen balones fuera. Gracias.
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-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Pois por parte do goberno, a
portavoz do mesmo.

- MERCEDES PAULA ALVARELLOS FONDO: Moitas grazas. "A Xunta de Galicia
compromete á súa colaboración para todo o que ten que ver e co proxecto de
musealización,  o  Plan  Director.  Todo  iso,  por  suposto,  a  Xunta  de  Galicia
colaborará  e  quedamos  á  espera  de que ogallá  se  acade a  subvención  que o
Concello de Galicia solicitou, 12 millóns. E, polo tanto, a colaboración da Xunta de
Galicia sería, na parte que acabo de dicir, se non se acadará esa cantidade, pois
habería que ver cales son as cantidades obtidas e en que parte a Xunta de Galicia
podería  participar  para  complementar,  alomenos  en  parte  os  cartos  que  fosen
necesarios para o que é a obra en si".
Púxenlle esta gravación para que se vexa. Non se trata de tirar balóns fóra nin nada
diso. Simpemente dicir que é o que temos previsto.
Pois mire, petar en todas as portas, unha vez máis. E como temos o compromiso
do presidente da Xunta de Galicia que vai colaborar no Plan director, no proxecto
de musealización e a obra en si, nunha proporción que non o dixo, evidentemente.
Nós, como sempre, imos petar en todas as portas para conseguir ese museo.
Despois dos reveses que lle deu a Xunta a ese museo, incluso intentando que non
fose Museo. Patrocinando determinadas cousas, metendo no presuposto, sacándoo
do presuposto. Pero, como lle dicía, aquí do que se trata é de colaborar, porque nós
con fondos propios non o podemos facer. Isto está claro. Entón hai que petar en
todas portas. Hai que intentar en Europa, hai que intentar en tal...
E aquí como o presidente da Xunta como ben escoitan, ofreceu a súa colaboración,
ímoslla demandar unha vez máis. Pero que non incumpra como outras veces, que o
poña no presuposto e despois desaparece do presuposto. Eses xogos malabares
que fai a Xunta, que vemos o presuposto, señora Carballas, é de broma. Aparecen
as  cousas,  desaparecen,  non  se  fan,  despois  volven  aparecer.  Despois  non
volven... Xogos malabares.
Pero como temos,  e aí está,  e comprometeuse coa alcaldesa en facer iso, nós
seguiremos petando á porta da Xunta de Galicia. Iso é o que temos previsto facer. 

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben. moitas grazas.

B) PREGUNTA DO GRUPO MUNICIPAL DO PARTIDO POPULAR,  NÚMERO
240/2023  DE REXISTRO  DE PLENO,  EN RELACIÓN CO ESTADO  ACTUAL
DOS TRÁMITES PARA A POSTA A DISPOSICIÓN DO SOAR PARA O CENTRO
DE SAÚDE DO SAGRADO CORAZÓN.

Visto o referido escrito que, a seguir, se transcribe:

Hai máis dun ano que foi aprobado polo Consello da Xunta de Galicia o Plan
de  Infraestruturas  Sanitarias  de  Atención  Primaria  que  conleva,  entre  outras,  a
construción dun novo centro de saúde no barrio do Sagrado Corazón.
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Para poder continuar cos trámites de execución, o Concello de Lugo ten a
obriga  de por  a  disposición  do Goberno galego  a  parcela  na que  prevé  a  súa
ubicación, un compromiso que foi adquirido pola Alcaldesa.

O Grupo Municipal do Partido Popular presenta as seguintes PREGUNTAS
A PLENO:   

En  qué  situación  se  atopan  os  trámites  para  acadar  a  permuta  e  a
conseguinte  posta  a  disposición  do solar  para  o  centro  de saúde  do barrio  do
Sagrado Corazón?

DELIBERACIÓN

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ; Por parte do Partido Popular, si? Dous minutos.

-  AURORA AIDA GOÁS CASTRO: Grazas. Hai máis dun ano que foi  aprobado
polo Consello da Xunta de Galicia o Plan de Infraestruturas Sanitarias da Atención
Primaria, que conleva, entre outras, a construcción dun novo centro de saúde no
barrio do Sagrado Corazón.
Para poder continuar cos trámites de execución, o Concello de Lugo ten a obriga de
poñer a disposición do Goberno galego a parcela na que prevé a súa ubicación. Un
compromiso que foi adquirido pola alcaldesa.
Señora Méndez, rogámoslle encarecidamente polos veciños do Sagrado Corazón e
por  todos  os  cidadáns  de  Lugo,  que  esa  xestión  poida  levala  a  cabo  o  máis
rapidamente posible.
Sabe que os galegos e os lucenses do Sagrado Corazón, necesitan un novo centro
de  saúde.  A  Xunta  está  disposta  a  realizar  todos  os  trámites  e  crear  as
infraestruturas dun novo e magnífico centro de saúde nesa zona, pero necesitamos
a súa colaboración.
Necesitamos  que  negocie  con Afundación  de Abanca,  a  obtención  dunha  nova
parcela.
O Colexio do Sagrado Corazón, que agora está en desuso, está alí.
Ten uns terrenos magníficos, moi amplos. O grupo municipal do Partido Popular
presenta a seguinte pregunta a pleno:
En que a situación se atopan os trámites para acadar a permuta e a conseguinte
posta a disposición do soar para o Centro de saúde do barrio do Sagrado Corazón?
Moitas grazas.

-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Por parte do goberno, señora
Alvarellos. Catro minutos

- MERCEDES PAULA ALVARELLOS FONDO: Moitas gracias. Pois, señora Goás,
moi avanzados, para que o saiba. Houbo múltiples reunións, incluso ultimamente, e
os borradores están intercambiados. Estamos de acordo en todo. Quedaba un floco
e estou á espera da contestación de Afundación.
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Incluso  ...  que  antes  falaban,  se  falara  con  alguén,  falei  con  todo  o  mundo,
aproveitei  a ...  para far  con todo o mundo, e incluso requirín  que fosen o máis
rápidos posibles.  Tamén me contestaron que é unha fundación,  é un padroado,
necesitan determinados trámites.
Estou á espera, pero esta moi avanzado e só resta que a entidade social culmine
esa resposta dun floco que quedaba e nese momento requiriremos á Xunta de
Galicia, porque é a tres bandas. Afundación, Concello de Lugo e Xunta de Galicia
para  asinar  o  convenio,  que  tamén  xa  se  están  avanzando  nel.  Polo  tanto,
proximamente  pecharase  definitivamente.  Estas  cousas  levan  tempo,
evidentemente, pero o que temos claro é que eses 7.000 usuarios que ten ese
centro,  necesitan,  porque  a  precariedade  de  instalacións  é  tremenda,  e  nós
estamos loitando para que se faga o máis rapidamente posible.
Gustaríanos que fose máis rápido, evidentemente, pero todas estas negociacións
con tanto diñeiro de por medio, con determinadas fincas que non custan o mesmo
unhas que outras, costa levar a fin. Xa non depende dun. Moitas veces hai que
esperar a que a outra parte faga a última proposta. Grazas.

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben. Moitas moitas.

C) PREGUNTA DO GRUPO MUNICIPAL DO PARTIDO POPULAR,  NÚMERO
241/2023  DE REXISTRO  DE PLENO,  EN RELACIÓN  COA PROBLEMÁTICA
XURDIDA CON MOTIVO DA MODIFICACIÓN DAS RASANTES DA RÚA LAMAS
DE PRADO.

Visto o referido escrito que, a seguir, se transcribe:

A  rúa  Lamas  de  Prado  ven  de  ter  unha  recente  modificación  das  súas
rasantes coa incorporación dun recrecido no plano do viario de tránsito rodado no
tramo situado entre os seus encontros coa rúa Ramón Beberide e a rúa Juana La
Loca. Enténdese que esta obra ven motivada por algunha intención de modificar o
curso ou as condicións do tráfico rodado que alí existe.

Á observación da pendente dos seus trazados amosa dun xeito inmediato
que, tanto a mesma rúa Lamas de Prado en ambos sentidos (e outras que conflúen
nesta), coma as anteriores dúas Ramón Beberide e a rúa Juana La Loca, evacúan
na devandita confluencia de rúas as posibles escorrentías puntuais que non poidan
ser inmediatamente asumidas pola rede de saneamento alí existentes.

Deste xeito, pódese asegurar que a modificación da rasante transforma as
canles de evacuación superficial  ocasional,  con estancamento e acumulación de
augas puntuais, así como que os posibles mecanismos dispostos para prever ese
efecto,  non  son  quen  de  evitalo,  facendo  aparecer  ou  magnificando  os  danos
producidos asociados a este suceso.

O Grupo Municipal do Partido Popular presenta a seguinte PREGUNTA A
PLENO:
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1. Cal ou cales son as modificacións previstas polo goberno municipal para
reverter esta indesexable situación?

2. Cal é o criterio para impedir ou corrixir aqueles outros puntos coa mesma
casuística,  que  se  teñen  producido  ou  se  producirán,  a  raíz  de  similares
intervencións?

DELIBERACIÓN

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Por parte do Partido Popular. Si, señor Cabarcos, dous
minutos.

-  RAMÓN MANUEL CABARCOS RODRÍGUEZ: Moi  ben.  Pois  plantexo  a  miña
pregunta  con  confianza,  aínda  que  tamén  con  certo temor  de  que  acabe  nun
requirimento novo á Xunta de Galicia.
Pero vouno intentar.  Resulta que as escorrentías da rúa Lamas de Prado,  que
canalizan varias rúas que acaban no mesmo punto, están a xerar inconvenientes ou
danos ás edificacións, porque se produce unha acumulación a modo de présa nun
punto localizado diante do parque do Castiñeiro.
Entón entendo que este recurso, que é moi interesante, o dos lombos de asno para
controlar  o  xeito  de  circular  na  cidade,  nalgúns  puntos  poden  xerar  unhas
dificultades que puideron non ser previstas en tempo. Iso é entendible.
O que si deberíamos de ter en conta é que o tempo que leva producíndose este
dano xa é suficiente como para ter tomada algunha iniciativa para corrixilo.
Entón a nosa pregunta é como podemos ou como poden vostedes facer para que
os danos que están producíndose nas vivendas deixan de existir.

-  LARA  MÉNDEZ  LÓPEZ: Moi  ben,  moitas  grazas.  Por  parte  do  goberno,  o
concelleiro de Infraestructuras. Catro minutos.

-  ALEXANDRE  PENAS  ROIBÁS: Moitas  grazas,  alcaldesa.  Pois,  neste  caso
concreto que se está vendo a posibilidade, que agardamos que empecen en breve,
é  de  reforzar  que  a  saída  desas  augas  superficiais,  reforzando,  valga  a
redundancia,  os sumidoiros.  Esa é opción que nos dan os técnicos para aliviar,
como ben di no seu escrito, na súa argumentación, ese momento puntual en que
pasou ese tema.
Voulle dar gusto e imos sacar tamén un tema da Xunta de Galicia, como vostede
ben acertou, porque si que é certo que o Concello de Lugo, e aquí se recoñeceu e
se dixo, creo que de unha maneira clara e transparente, de que ten localizados
onde hai problemas, a pesar de que temos unha moi boa rede de saneamento... e
que se avalían os cambios necesarios a medio e longo prazo, que hai que facer
neles, e hai que facelos con responsabilidade.
Eu aí coido que ninguén está tan fóra da realidade para que no momento en que é
necesario se fagan, per para iso necesítanse, dende logo, uns orzamentos. E é
bastante escandaloso que o canon da Auga se invista 0 en Lugo.
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Aquí neste pleno pasaba algo moio curioso,  e eu concordo coa voceira do seu
partido. Algo moi curioso en relación coas emendas que se presentan. Se unha
emenda, sexa in voce ou sexa en papel ou sexa no que sexa, que se lle esixa a
calquera administación onde non goberna o Partido Popular, responsabilidades, o
PP vai votar a favor. É evidente, non sei nin para que debatemos, pero como se lle
pida, da igual que sexa en papel... eu creo que se a damos en mármore tallado,
algunha responsabilidade económica á Xunta de Galicia, nas que ten o PP en si,
vai votar en contra. Eu tamén vou facer pitoniso. Tamén vou facer de adiviño e eu
agardo que o Partido Popular de Lugo cambie de opinión co canon da auga. Eu
traballo para elo tódolos días e espero que os lucenses tamén nos dean a razón e
dentro duns meses o Partido Popular estea na oposición no Parlamento de Galicia
e, polo tanto, apoiará que o canon da Auga en Lugo se invista na nosa cidade.
Moitas grazas.

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Por favor, que non rematamos
aínda.

D) PREGUNTA DO GRUPO MUNICIPAL DO PARTIDO POPULAR,  NÚMERO
242/2023 DE REXISTRO DE PLENO, EN RELACIÓN COA INSTALACIÓN DE
CÁMARAS DE VIDEOVIXILANCIA NOS APARCADOIROS DA CONTORNA DO
HULA.

Visto o referido escrito que, a seguir, se transcribe:

No mes de xaneiro a Alcaldesa comprometía a solicitude de autorización
para a instalación de cámaras de videovixilancia nos aparcadoiros da contorna do
HULA.  O Grupo  Municipal  do  Partido  Popular  PREGUNTA no  PLENO cal  é  a
situación desta solicitude e se hai data comprometida para a instalación de estos
dispositivos.

DELIBERACIÓN

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, por parte do Partido Popular. Si, señor Rozas,
dous minutos.

- ENRIQUE CEFERINO ROZAS LÓPEZ: En el mes de enero de este año la señora
alcaldesa se comprometía a solicitar la autorización para la instalación de cámaras
de videovigilancia en los aparcamientos del entorno de HULA. Desde aquí, desde el
grupo Municipal do Partido Popular traemos esta pregunta para que nos expliquen
cuál  es  la  situación  de esta  solicitud  y  si  hay una fecha comprometida para  la
instalación de estos dispositivos.

-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben,  grazas.  Pois  por  parte do goberno,  señora
Alvarellos. Catro minutos.

94



ACTAS E GOBERNO
JDR/jch
Refª: ispac5937138893826475671.doc
Asunto: PLENO ORDINARIO DO 26-10-2023

-  MERCEDES PAULA ALVARELLOS FONDO: Moitas grazas. Como sabe, señor
Rozas, ou debería saber, o solo deses aparcadoiros da contorna do HULA, que
este Concello puxo a disposición de todos os veciños a fin de facilitar suficientes
aparcadoiros  públicos  e  gratuítos,  dunha  instalación  que  é  tan  importante  para
todos os lucenses, como é o Hospital Lucus Augusti. Ese solo, como lle dicía, está
calificado como solo rústico, á espera de que entre en vigor o 5%. Aquí xa vemos
un detalle, un detalliño, do que afecta a non aprobación do 5%. A non inscrición!
Aprobado está, con informe favorable da Xunta de Galicia, pero non o inscriben,
que tiñan 10 días, ou como di a Lei de solo e o seu regulamento, 15 días para
requirimento da anulación, que non se fixo. Polo tanto, aquí ven vostedes o "tal".
Mentres tanto, é solo rústico no cal non se pode facer ningún tipo de instalación.
Pódese botar grava, pódese asfaltar, pero non se poden poñer instalacións, non se
pode... Instalacións que suporía poñer as cámaras. Polo tanto, estamos á espera
de que se acaben os xogos malabares por parte da Xunta de Galicia e podamos,
por  fin,  ter  o  5%.  Nese  momento  contestareille,  porque  se  faría  de  maneira
inmediata.
Tamén quero recordarlle ao señor, porque, xa que estamos, porque esta pregunta
ten  que  ver  con  5%.  Xa  que  falamos  dela,  tamén  quero  recordarlle  ao  señor
Ameijide,  que  se  ri,  e  que  me  encanta  que  se  ría,  porque  hai  que  ter  esa
afabilidade. Gústame. Quero recordarlle o pleno de finais de ano, non sei se foi o de
novembro do 22.
Unha guerra  aquí.  "A Xunta  de Galicia  deu  o  informe favorable.  Vostedes  non
aproban  o  Plan  Xeral  porque  non  queren".  E  nós  diciamos:  "Ten  uns
condicionantes". "Que non, están enganando ao pobo de Lugo". Que non, que xa o
poden aprobar".
Poden mirar, porque eu estiven mirando o pleno e é gracioso que agora veñan con
isto. Por iso quero recordarllo.
Ten  moita  graza,  ten  moita  graza.  E  despois  das  eleccións...  Mire,  pasan  as
eleccións,  xa está todo tramitado,  aprobado,  só queda un acto debido,  que é a
inscrición. E aquí nos encontramos... Eu só quero dicir unha cousa. Se o resultado
electoral ... Vou deixar unha pregunta, porque antes, a voceira do Partido Popular
deixou unha pregunta no aire, e eu tamén quero deixar unha.
Vostedes  cren  que  se  o  28  de  maio  os  resultados  electorais  fosen  distintos  e
estivese gobernando a formación que temos enfronte, non estaría inscrito o PXOM?
Só deixo a pregunta para que vostedes reflexionen. Iso, reflexionan e pensen cales
son  as  razóns,  porque  a  Xunta  de  Galicia  volve  a  facer  xogos  malabares  cos
lucenses e co pobo de Lugo. Nós, de todas formas, temos a man aberta. Hoxe
chegou ás 8:50 á Concellería...  Ás 8:50,  porque onte dixen que non tiña nada.
Estaba anunciado había dous día... Os xornais: pedimos unha reunión... Aquí non
chegou nada.
Pero como onte dixen que onte a última hora non chegara. Carai! Ás 9:55 teño na
Concellería... Xa me están chamando da Concellería: Acaba de chegar!
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Deixen, apoien, non fagan xogos malabares. Apoien! Iso é o que teñen que facer,
polo ben dos lucenses, non polo ben... Temos que ter a man tendida e, por suposto,
vaise ter a man tendida coa Xunta de Galicia, como traballamos sempre, antes das
eleccións.  Como  traballamos  sempre,  de  man,  e  por  iso  tiñamos  un  informe
favorable da Xunta de Galicia. Vale?

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas moi. Finalizou o tempo xa.

Rematado os asuntos que figuran na orde do día, sométese á consideración
do Excmo. Concello Pleno a “MOCIÓN DE URXENCIA DO GRUPO MUNICIPAL
DO PARTIDO POPULAR, NÚMERO 250/2023 DE REXISTRO DE PLENO, PARA
QUE  O  CONCELLO  DE  LUGO  TOME  A INICIATIVA DE  CONVOCAR  UNHA
REUNIÓN  DO  EQUIPO  REDACTOR  DO  PXOM  E  A  CHMS  PARA
DESBLOQUEAR A TRAMITACIÓN DO PXOM (Exp. 2023/G004/000927)

-  LARA  MÉNDEZ  LÓPEZ: Por  parte  do  Partido  Popular,  queren  facer  uso  da
palabra para motivar a urxencia?

- MARÍA ELENA CANDIA LÓPEZ: Si, porque vou contradicir á señora Alvarellos.
A min non me fai moita graza, certamente, a tramitación do Plan Xeral.  Danme
ganas de chorar.
Vou xustificar a urxencia o día... Primeiro, este grupo ten acceso ao rexistro e ve
que o 12 de setembro que entra no rexistro unha carta dirixida á alcaldesa, onde se
lle  informa, despois  tivemos o contido da carta,  unha semana...,  dúas semanas
despois, da aprobación definitiva dos ámbitos pendentes da aprobación do Plan
Xeral pola orde 29 de abril do 2011. Require o pronunciamento favorable, mediante
o informe preceptivo do organismo da cunca correspondente...

-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ: A quenda de palabra é para motivar a urxencia. Non,
non. O tema é moi importante, señora Candia. Non, é moi... É moi... Pero por iso.
Non imos entrar... Se entramos no debate.... Señora Candia, señora Candia. É dicir,
presentaron unha moción por urxencia. Polo tanto, hai que votar a urxencia, polo
tanto, hai que motivar a urxencia. Non entrar no fondo do debate. Porque puideron,
dado que está falando de setembro, dado que está falando doutras datas, puideron
presentar a moción en tempo e forma, quitando algunha das que presentaron....
(voces de fondo) ...
Non, non. Non, señora Candia, hai un regulamento, que tamén vai para vostede. E
tamén funciona para vostede.
Teñen catro mocións e vostedes escollen. E o que piden nesta moción é o mesmo
que pediron no rogo.
Polo tanto, ten que motivar a urxencia da moción... (Persisten as voces de fondo) ...
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Non,  non.  Non,  porque  entón  entramos  a  debater  o  fondo  da  cuestión  e  para
debater...
Non, ... totalmente, pero nós imos debatelo coa Xunta. Para debater o fondo da
cuestión, puideron presentar vostedes en tempo esta proposta.
Polo tanto, se queren motivar o que é a urxencia e non entrar no fondo do debate,
ten o uso da palabra.

- MARÍA ELENA CANDIA LÓPEZ: Paréceme perfecto que se chame á orde a min,
cando se falou de todo menos do que importaba en cada un dos asuntos.
O 18 de outubro pedimos unha reunión, o 22...

-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Señora Candia, se non... Non, non. Porque senón... A
ver, señora... (voces de fondo)... 
Non, señora Candia! Non, iso é o que di vostede.
E ditaduras ao mellor vostede estaba acostumada a aplicalas noutro concello.
Aquí non. Aquí hai un regulamento que rexe para todos. Para vostede tamén.
Rexe para todos.
Vostede presentou unha moción de urxencia no día de onte. Ten que motivar a
urxencia. Non facer... Non, non! porque está facendo un relatorio de motivos que
non é acorde con esta urxencia, porque lle reitero. O 17 de outubro presentou un
rogo para que se fixese... para facer un grupo de traballo co grupo redactor e coa
confederación, que é o mesmo que presentaron vostedes no rogo.
Co cal, se foi capaz de presentar un rogo o 17 de outubro, se era un tema que
realmente lle preocupaba o 17 de outubro, podía presentar unha moción.
O que pasa é que quere agora xustificar que a Xunta de Galicia non se puxese en
contacto  con  nós  baixo  ningunha  vía,  nin  telefónica  nin  por  outros  medios,
solicitando esa reunión urxente e que o fixese no día de hoxe. Ás 9:27 da mañá
entrou no rexistro. Ás 9:50 entrou no servizo de Urbanismo.
Entón quere facer un lavado de cara á Xunta de Galicia  utilizando unha vía de
urxencia cando non hai esa vía de urxencia e, polo tanto, non imos permitir entrar
en circos mediáticos.
É un tema importantísimo? Moitísimo. Moitísimo. Leva sendo once anos un tema
importantísimo... (voces de fondo) ...
O que non lle imos deixar é facer deste tema tan peliagudo, tan complicado e tan
necesario para a cidade un circo mediático.
Non estou nada nerviosa, señora Candia, en absoluto. Non estou nada nerviosa.
Estou preocupada, que é distinto. Estou preocupada pola actitude da Xunta. Estou
preocupada  porque  a  Xunta,  en  vez  de  interactuar  con  nós,  que  somos  os
interlocutores válidos, está utilizando a Confederación Hidrográfica e está utilizando
o equipo redactor, como está facendo vostede de altavoz.
Estou preocupada porque hai moitos veciños e veciñas pendentes desa aprobación
do 5%. Dependendo do 5% para que poida desenvolver o seu proxecto urbanístico,
o seu proxecto de empresa ou outras cuestións.
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Estou moi preocupada, pero isto non se resolve aquí facendo un circo mediático.
Resólvese...  porque  o  proceso  está  TER-MI-NA-DO.  Resólvese  co  inscrito  no
rexistro por parte da Xunta de Galicia.
Non, porque non imos entrar nun debate. Non me preocupa en absoluto, señora
Candia, pero vólvolle reiterar, se quixo vostede debater disto.
Unha, se quixo vostede debater isto, metérano en tempo e forma, que o cumpre no
regulamento.
Segundo, se quería ter voz neste tema, defendera vostede o rogo. E, polo tanto,
non imos, vía de urxencia, a entrar nun debate... (persisten as voces de fondo) 
Reitero. Si, porque vostede empezou a dar datas e cifras. Reitero, vai a motivar...
(voces de fondo da Sra. Candia) ...
Non, non. Ai,  por iso! Ai, era por iso! Non, porque teño axenda, señora Candia,
porque  temos  moitas  ocupacións  e  porque  vostede rexistrou  esa  solicitude  de
Xunta de portavoces o domingo ás case 10 da noite e quería que o luns ás 10 da
mañá... Non, a axenda está mirada, pero non houbo tempo.
E a parte, visto o acontecemento destas datas, ao mellor antes de falar coa Xunta
de portavoces, imos falar coa Xunta de Galicia, porque a día de hoxe non temos
ningunha...  A  Confederación  non é  interlocutor  aquí,  señora  Candia.  Este  é  un
proxecto que se aproba  entre Xunta e Concello. Non é interlocutor. E a día de hoxe
non sabemos que é o que pide ou que inconveniente lle está vindo, lle está vendo
novamente á Xunta de Galicia. Non se preocupe...
Señora Candia,  señora Candia,  señora Candia...  Non se poña nerviosa. Non se
poña nerviosa, non se poña nerviosa... 
Non,  é  que  non  está  motivando  a  urxencia,  está  buscando  o  seu  minuto  de
protagonismo neste tema. Non está buscando a motivación. E, polo tanto, reitérolle:
a Xunta de portavoces convocarase cando teñamos algo que trasladar.
Non, cando lle teñamos algo que trasladar, porque de momento non lle temos nada
que trasladar, porque nada nos dixo a Xunta de Galicia. Non se preocupe. Non se
preocupe. Por que quere meter a Confederación en vereda? Que interese teñen?...
(voces de fondo da Sra. Candia) ... Non, non se preocupe, que xa debateremos
disto.  Cando  lle  teñamos  algo  que  trasladar,  xa  celebraremos a  Xunta  de
Portavoces.
Que  pasa?  Que  como  a  Xunta  de  portavoces  ao  mellor  non  ten  vostede  un
escaparate,  ao  mellor  non  lle  interesa  tanto.  Pero  convocaremos  a  Xunta  de
portavoces cando teñamos que trasladar. Dado que non está motivada a urxencia,
imos proceder á votación da mesma.

Logo da súa xustificación, sométese a votación a declaración de urxencia,
acadándose os seguintes resultados:

Votos emitidos: 24

- Votos a favor: 11 do Grupo Municipal do Partido Popular. 
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- Votos en contra: 0
- Abstencións: 13 dos Grupos Municipais do Partido Socialista de 

Galicia-PSOE e do Bloque Nacionalista Galego.

En virtude de todo o cal, e ao non acadarse o quórum de maioría absoluta
legalmente requirido, o Excmo. Concello Pleno ACORDA REXEITAR a urxencia da
moción, polo que non se entra no fondo do asunto.

DONA LARA MÉNDEZ LÓPEZ: E antes de rematar o pleno, si que me quería facer
eco dun comunicado que creo que compartimos toda a corporación e xa o temos
así  manifestado  e  así  tamén  nolo  trasladan,  que  é  un  comunicado  que  fai  a
Confederación de Fondo de Cooperación en solidariedade ante a guerra na Faixa
de Gaza,  condenando á  violencia  infrinxida  contra  a poboación  civil,  esixindo o
cumprimento  do  dereito  internacional  humanitario  e  protección  dos  Dereitos
Humanos.
Quería, a través do órgano colexiado, como é o pleno onde estamos representados
toda  a  corporación  e  polo  tanto  todo  o  Concello  de  Lugo,  pois  amosar  este
rexeitamento ante esta situación sociopolítica complexa, difícil e que intentaremos
aportar todos dende o Concello tamén o noso grao de area para intentar solventar a
situación.

E non habendo máis asuntos de que tratar, a Excma. Sra. Alcaldesa dá por
rematada  a  sesión,  sendo  as  trece  horas  e  vinte  e  cinco  minutos  do
expresado día vinte e seis de outubro de dous mil vinte e tres estendéndose
esta acta que, de acordo co establecido no artigo 110.2 do Regulamento de
organización,  funcionamento  e  réxime  xurídico  das  entidades  locais,
aprobado  polo  Real  decreto  2568/1986,  do  28  de  novembro,  unha  vez
aprobada polo Excmo. Concello Pleno, transcribirase ó Libro de Actas.  De
todo  o  cal,  eu,  don  Justo  Díaz  Rodriguez,  Secretario  Xeral  do  Pleno  en
funcións, dou fe.
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